
بابک  اموال  بازگرداندن  در  گفت:  دادگستری  وزیر 
و  نداشته ایم  چندانی  توفیق  گذشته  به  نسبت  زنجانی 
ان شاءالله بتوانیم در رابطه با استرداد اموال به جایی برسیم. 
حجت الاسلام والمسلمین مصطفی پورمحمدی در خصوص 

اینکه آیا در پرونده بابک زنجانی در زمینه بازگرداندن اموال 
وی به کشور اتفاق جدیدی رخ داده است؟ گفت: این پرونده 
یک سیر قضایی دارد که به اتهام و جرایم رسیدگی می شود 

و یک سیر دیگر آن کشف، شناسایی و فروش اموال و ...

حجت الاسلام غلامرضا مصباحی مقدم سه شنبه گذشته، زمانی که بعد از 12 سال در برگزاری انتخابات هیات رییسه 
مجلس حضور نداشت، در دفتر کارش در دانشگاه امام صادق )ع(، میزبان ما بود. او در تحلیلی از انتخابات اخیر مجلس و اینکه 
چرا پیش بینی اصولگرایان مبنی بر پیروزی شان در این انتخابات محقق نشد؛ به دو فاکتور در رای آوری اصلاح طلبان اشاره 
کرد. نخست دعوت رهبری به مشارکت در انتخابات حتی از کسانی که نظام را قبول ندارند و دیگری نقش لیدر اصلاحات. به 
گفته وی هر دو این دعوت ها کسانی را به حضور در انتخابات فراخواند که قطعا رایشان به سبد اصولگرایان ریخته نمی شد.  او 
در عین حال از احتمال حمایت مجموعه اصولگرایان از حسن روحانی در انتخابات ریاست جمهوری 96 خبر می دهد و می گوید 

اگر گزینه بهتری نداشته باشند حتما با روحانی وارد گفتگو خواهند شد. مشروح این گفت و گو را در صفحه 7 بخوانید...
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علی لاریجانی:

 اقدام بی بی سی در انتشار سند جعلی کودکانه بود

ریاست مرکز پژوهش های مجلس از جواد لاریجانی تا نزدیکان برادرش

سکوت عارف، تعارف جلالی

مصباحی مقدم مطرح کرد:

حمایت  اصولگرایان
 از روحانی در انتخابات 96

حضور علی لاریجانی در منزل عارف  

وزیر دادگستری:

در بازگرداندن اموال بابک زنجانی 
توفیق چندانی نداشته ایم
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روزنامه صبح ایران

تبیین نقش و جایگاه مجلس شورای اسلامی و نمایندگان منتخب ملت در پیگیری اهداف کلان 
نظام اسلامی و ضرورت مقابله با ولنگاری فرهنگی از مهمترین محورهای مورد تاکید رهبر معظم انقلاب 

اسلامی در دیدار با نمایندگان مجلس شورای اسلامی بود.
منتخبین دهمین دوره مجلس شورای اسلامی روز یکشنبه هفته جاری با رهبر معظم انقلاب دیدار 
کردند و ایشان طی سخنانی نقش و جایگاه مجلس شورای اسلامی در پیگیری اهداف کلان ملی همچون 

سیاستهای اقتصاد مقاومتی و ضرورت مقابله با ولنگاری فرهنگی را تبیین کردند.
درباره مجلس؛ وظیفه قانونگذاری مجلس، بسیار مهم و در واقع ریل گذاری برای حرکت دولت است.

وظیفه نظارتی مجلس، تعارضی با موضوع همکاری با دولت ندارد، این همکاری به معنای گذشتن 
مجلس از حق خود نیست و نمایندگان باید با استفاده از اختیارات قانونی خود همچون تحقیق و تفحص، 

اجرای صحیح قانون را پیگیری کنند.
مجلس باید واقعاً در رأس امور باشد و حفظ جایگاه و هیبت واقعی مجلس بر عهده نمایندگان است.

قانون باید »با کیفیت«، »متقن«، »همه جانبه نگر«، »واضح«، »بدون تعارض با قوانین دیگر«، »ضد 
فساد«، »منطبق با سیاستهای بالادستی«، »برگرفته از دیدگاههای کارشناسی بدنه دولت و خارج از 

دولت« و »دربر دارنده مصالح ملی به جای مصالح محلی« باشد...

نقشه راه رهبر معظم انقلاب برای مجلس دهم

ضرورت مقابله با ولنگاری فرهنگی

8
2

 دغدغه همه ما بیکاری 
جوانان است

اسحاق جهانگیری:

7

باستناد مجوز هیات مدیره سازمان در نظر دارد غرفه حمل و نقلی شماره یک 

واقع در سالن کوثر پایانه مرکزی را از طریق مزایده واگذار نماید. لذا متقاضیان 

می توانند جهت دریافت پاکت و شرایط مزایده از تاریخ نشر آگهی نوبت دوم 

به مدت ده روز کاری به استثنای روزهای تعطیل از ساعت 8 صبح لغایت 14 به 

واحد امور قراردادهای سازمان به نشانی قم، کیلومتر 3 جاده قدیم قم - تهران، 

سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم )ترمینال( مراجعه نمایند و در صورت 

نیاز، جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 36641790 - 025 تماس حاصل 

نمایند. 

شرایط عمومی:

- ارائه معرفی نامه شرکت در مزایده از اداره کل محترم حمل و نقل و پایانه های 

استان قم

- جهت خرید اسناد مزایده مبلغ 500/000 ریال به شماره حساب 700787913121 

)درآمد سازمان( بانک شهر بنام سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم واریز 

نموده و به همراه اصل فیش واریزی و کارت شناسایی معتبر جهت تحویل اسناد 

مراجعه فرمایید.

- مبلغ تضمین شرکت در مزایده 15/000/000 ریال بصورت ضمانتنامه بانکی و 

یا واریز وجه نقد بحساب 700787307316 سپرده سازمان نزد بانک شهر بنام 

سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم می باشد.

- در صورتی که برندگان اول و دوم مزایده حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده 

آنان به نفع سازمان ضبط خواهد شد.

- سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات 

مختار است.

- هزینه درج آگهی و کارشناسی بعهده برنده مزایده می باشد.

تلفن تماس: 36641790 - 025

سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم

روابط عموم سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم

آگهی مزایده )نوبت دوم(
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اهمیت مضاعف شاخص 
چهارم انقلابی گری

انقلابی گری متضمن  در ضرورت و اهمیت موضوع 
اندیشه انقلابی، باور انقلابی و اقدام انقلابی، برای حفظ اصول 
و آرمان های انقلاب اسلامی که ملت ایران در راه رسیدن به 

آن از پای ننشست و از جان مایه گذاشت، نباید تردید کرد. پایبندی به آرمان ها و ارزش 
های اسلام ناب که پیروزی شگفت انگیز انقلاب اسلامی را رقم زد، حتما عامل اصلی 

استمرار و بقاء نظام جمهوری اسلامی و موفقیت های فزاینده آن نیز خواهد بود.
شاخص ها و  معیارهایی که مقام معظم رهبری در بیانات خود در بیست و هفتمین 
سالگرد رحلت ملکوتی امام خمینی )ره( برای انقلابی گری برشمردند، مطلبی نیست که در 
گذر زمان و یا عبور از مقطعی به مقطع دیگر، از ارزش و رونق بیفتد و یا نقش و جاذبه آن 

در دل و اندیشه مردم کمرنگ شود.
ایمان به ارزش های اساسی اسلام، اعتقاد به محوریت مردم، اعتقاد به پیشرفت، تحول و 
تکامل وهمچنین برپایی عدالت اجتماعی و ریشه کنی فقر و جهل و استضعاف و نیز پرهیزاز 
اشرافی گری و حمایت از محرومان و مظلومان که زیر مجموعه شاخص اول قرار می گیرد؛ 
همچنین همت بلند و ثبات قدم برای رسیدن به آرمان ها و اهداف نظام که تحت شاخص 
دوم بیان شد؛ نیز پایبندی به استقلال در تمامی ابعاد داخلی، منطقه ای و بین المللی و 
در حوزه های مختلف سیاسی، اقتصادی و فرهنگی و همچنین دارا بودن تقوای دینی و 
سیاسی که در توضیح شاخص های سوم و پنجم ایراد گردید؛ از جمله موضوعاتی است که 
در هر مکان و درهر زمان و برای تمامی اقشار ملت از ارزش حیاتی و از محبوبیت و جذابیت 
فراوان برخوردار است. از این رو باید تلاش همگانی و همه جانبه ای نمود تا این شاخص ها 

از گزند هر گونه غفلت وانحراف و اعوجاجی مصون ومحفوظ بمانند.
در این میان اما با توجه به تاکیدهای مکرر مقام معظم رهبری در بیانات مختلف، چنین 
احساس می شود که شاخص چهارم انقلابی گری یعنی حساسیت در برابر دشمن از 
اهمیت مضاعفی برخوردار است؛ شاید بدین جهت که دستیابی به هر موفقیت ماندگاری در 
چهار شاخص دیگر منوط و مشروط به مراعات شاخص چهارم است. گرچه برخی، اساسا 

وجود دشمن را انکار می کنند چه رسد به ضرورت حساسیت در مقابل او را!
نگاهی به مختصات و ماهیت اسلام ناب محمدی )ص( که حضرت امام خمینی )ره( 
احیاگر و منادی آن بوده و نظام جمهوری اسلامی بر آن پایه استوار گردیده واستقرار یافته، 
به روشنی مشخص می کند که ذات نظام سلطه جهانی  که آمریکا و صهیونیزم بین الملل 
بر بام آن نشسته اند، نمی تواند ماهیت الهی و سعادت بخش آن را تحمل نموده و برتابد. از 

این رو در تمامی عرصه ها به تعارض و تقابل با آن برمی خیزد.
 "گزینه نظامی که دشمن هر از گاهی، روی میز بودن آن را برای یادآوری اصل 
خصومت و دشمنی خود با جمهوری اسلامی، صرف نظر از این که کدام دولت و کدام 
سلیقه سیاسی بر مسند قدرت باشد، مطرح می کند، تنها نمونه ای از گزینه های دشمنی 
او با جمهوری اسلامی است چرا که سایر گزینه ها از جمله گزینه های امنیتی، سیاسی، بین 

المللی، اقتصادی و فرهنگی نیز هیچگاه از روی میز او کنار نرفته و نخواهد رفت.
وجود دشمن و اهداف اساسی و راهبردی که دشمنان برای مقابله با جمهوری اسلامی 
ایران طراحی کرده و با سرنوشت نظام و منافع ملی و امنیت مردم و کشور گره زده اند و 
غالبا و عمدا آن را آشکار کرده و به آن می بالند، امر پوشیده  و قابل انکاری نیست. آنها از 
ابتدای پیروزی انقلاب اسلامی تا کنون همواره با به کارگیری ابزارها و شیوه های متنوع و 
فراگیر به دنبال اجرایی کردن مقاصد سوء خود بوده اند. نمونه اخیر و نه آخرین نمونه از 
این دست اقدام ها، صدور گزارش جدید سالیانه وزارت امور خارجه آمریکا درباره تروریسم 
و توجیه دوباره اتهام دروغین حمایت از تروریسم به جمهوری اسلامی ایران است. این در 
حالی است که برخورد دوگانه و عوام فریبانه  آمریکا با تروریسم و حمایت بی دریغ واشنگتن 
از رژیم صهیونیستی تروریستی اسراییل  و مشارکت مستقیم و غیر مستقیم در تولید و رشد 
گروه های تروریستی در کشورهای مختلف منطقه و جنایت های بی شمار آنان، آمریکا را 
بعنوان بزرگترین حامی تروریسم دولتی و غیر دولتی درجهان معرفی نموده است. بنابر این، 
اذعان به وجود دشمن، گام اول و کلیدی و البته بدیهی شاخص چهارم است و به تبع آن، 
شناسایی دقیق طبیعت دشمن و تشخیص ترفندها و کیفیت نقشه های او از یک طرف 
و اعمال حساسیت لازم، واکنش مناسب و پاسخ به موقع به اظهارات و مواضع خصمانه و 
مغرضانه دشمن و همچنین ایستادگی درمقابل  زیاده طلبی ها، تهدیدها و بدعهدی های او 
از طرف دیگر، از ضرورت  های مهم شاخص چهارم می باشد. ضرورت اساسی و محوری در 

این باره، شجاعت و صراحت آمیخته به عقلانیت و درایت در این فرآیند است.
* سخنگوی اسبق وزارت امور خارجه

وزیر دادگستری:

در بازگرداندن اموال بابک زنجانی 
توفیق چندانی نداشته ایم

وزیر دادگستری گفت: در بازگرداندن اموال بابک زنجانی نسبت به گذشته توفیق 
چندانی نداشته ایم و ان شاءالله بتوانیم در رابطه با استرداد اموال به جایی برسیم.

حجت الاسلام والمسلمین مصطفی پورمحمدی در گفت وگو با ایسنا، در خصوص اینکه 
آیا در پرونده بابک زنجانی در زمینه بازگرداندن اموال وی به کشور اتفاق جدیدی رخ داده 
است؟ گفت: این پرونده یک سیر قضایی دارد که به اتهام و جرایم رسیدگی می شود و یک 

سیر دیگر آن کشف، شناسایی و فروش اموال و تبدیل آن به پول و بازگرداندن آن است.
وی افزود: در رابطه با بعد اول این پرونده، حکم صادر  شد. در رابطه با بحث اموال که 
مشکل ماست متاسفانه نسبت به گذشته توفیق چندانی نداشته ایم و ان شاءلله بتوانیم در 

رابطه با  استرداد اموال در این پرونده  به جایی برسیم.
پورمحمدی در پاسخ به سئوالی درباره صحبت های دادستان کل کشور در زمینه 
استفاده از فضای مجازی و اینکه حادثه ستایش ناشی از این فضا بود، گفت: همه بسترهای 
نو در دنیا مزایا و معایب و خسارت هایی را دارند که فضای مجازی هم مانند تمام مظاهر 
زندگی مدرن سبب رفاه، آسایش، توسعه ارتباطات و بهبود زندگی اجتماعی شده و فعالیت 

های شهروندان را ساده کرده است.
وی ادامه داد: اگر بتوانیم از فضای مجازی به خصوص برای خدمات اداری، آموزشی و 
فرهنگی استفاده کنیم بی شک جامعه به منافع بسیار ارزشمندی دست پیدا می کند و 
تردیدی در آن نیست و به طور طبیعی هر گل و بوستانی، خار و خسارت هایی در کنارش 

دارد و باید حواسمان را جمع کنیم.
پورمحمدی با بیان اینکه متاسفانه فضای مجازی قدرت ارتباط بسیار عظیمی را دارد 
و همانند ماشین و هواپیمایی می ماند که سرعت و خطرش بسیار بالاست، گفت: درست 
است که یک عامل در پرونده ستایش، استفاده نادرست از این فضا بود ولی فساد اخلاقی 
و انحراف اخلاقی بسترهای مختلفی از جمله این بستر را دارد و الا در جامعه ضعف های 

فرهنگی و اخلاقی از هزاران سال وجود داشته و اکنون هم وجود دارد.
وی تاکید کرد: این طور نیست که ما امکانات جدید و آنچه که محصول تلاش، علم و 

هنر  و فناوری بشر است را نادیده بگیریم بلکه باید بهره برداری خوب از آن شود.
وزیر دادگستری در پایان گفت: سیاست های مقام معظم رهبری هم دلالت بر این 
موضوع دارد و تلاش  دولت هم در این راستاست و جلسات متعددی را در این زمینه برگزار 
کردیم و امیدوارم که بتوانیم مراقبت های لازم ضمن بهره برداری مناسب از امکانات از جمله 

فضای مجازی  را داشته باشیم.

یک نماینده مجلس:

 فراکسیون اعتدال تا یک ماه دیگر 
اعلام موجودیت می  کند

نماینده مردم رشت در مجلس شورای اسلامی از شکل گیری فراکسیون اعتدال در 
مجلس تا حداکثر یک ماه دیگر خبر داد.

غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی، در گفت وگو با خبرآنلاین، درباره انتشار خبر شکل گیری 
فراکسیون سومی در مجلس و تشکیل جلسه  با حضور رئیس مجلس اظهار کرد: ما برای 
تشکیل فراکسیون اعتدال نشست های اولیه را برگزار کرده ایم اما تاکنون آقای لاریجانی در 

هیچ نشستی شرکت نکرده است.
وی توضیح داد: در شرایط کنونی، یك فراکسیون امید در مجلس وجود دارد که بخش 
قابل توجه آن از دوستان اصلاح طلب هستند و یك فراکسیون ولایت وجود دارد که  بخش 
قابل توجهی از آن دوستان پایداری هستند؛ اما نمایندگانی در مجلس حضور دارند که 
مشی اعتدالی دارند یا مستقل به مجلس آمده  اند، این افراد نه اصلاح طلب هستند و نه عضو 
جبهه پایداری، تکلیف آنها چه می شود؟ جعفرزاده درباره نمایندگانی که در نشست های 
فراکسیون اعتدال حضور داشتند، از کسی نام نبرد و تنها به بیان عبارت »دوستانی که دارای 
مشی اعتدال هستند«، بسنده کرد. او حضور خود در این نشست  ها را تایید کرد اما حضور 
کاظم جلالی را نه رد کرد و نه تایید. پیش تر در خبرها آمده بود که کاظم جلالی جلسه ای 
را برای تشکیل فراکسیون اعتدال برگزار کرده است. البته خود جلالی دیروز در لابی مجلس 

حاضر نشد در این باره صحبت کند.
جعفرزاده ایمن آبادی در ادامه گفت وگویش با خبرآنلاین اظهار کرد: در ابتدای مجلس 
ما نیاز داشتیم که برای رئیس مجلس به اجماع برسیم ولی بعد از آن دیگر نیازی به این 

اجماع نداریم و از این به بعد هم فراکسیون جدیدی پا می گیرد.
نماینده مردم رشت با بیان اینکه خودش یکی از افرادی است که پیگیر تشکیل 
فراکسیون اعتدال است،  اظهار کرد: ما هنوز وارد مرحله عضوگیری نشده ایم اما از همه 
طیف ها در این فراکسیون حضور خواهند داشت و از هر دو فراکسیون عضوگیری می شود.

او گفت: در مرحله کنونی در حال تهیه خط مشی  های خود هستیم که استخوان دار 
باشد تا بر اساس آن پیش برویم و دچار خدشه ای نشویم.

جعفرزاده درباره حضور لاریجانی در فراکسیون امید نیز اظهار کرد: ما تمایل داریم که 
ایشان به  فراکسیون اعتدال بپیوندند اما هنوز با ایشان صحبتی نکرده ایم. چرا که در این 
مرحله به پختگی کامل نرسیده ایم. البته به این معنا نیست که ایشان از تشکیل کمیسیون 

بی اطلاع باشد. ایشان در جریان همه حرکت های مجلس هست.

وزیر کشور:

مدیران اجرایی انتخابات 
را از تخلف مبرا می دانم

وزیر کشور گفت: مدارک و مستنداتی دال بر تخلف فرمانداران شهرستان های اهر و 
هریس در امر برگزاری انتخابات دهمین دوره مجلس شورای اسلامی وجود ندارد و اگر هم 
وجود داشته باشد به ما ارائه نشده است و بنده نیز تا وقتی که عده ای بدون داشتن اسناد 
و مدارک، به مدیران ما تهمت می زنند از عملکرد آنان دفاع کرده و این افراد را مبری از هر 

گونه تهمتی می دانم.
عبدالرضا رحمانی فضلی در پایان سفر دو روزه خود به استان در جمع خبرنگاران گفت: 
استان آذربایجان شرقی، ظرفیت های بسیار خوبی در تمامی حوزه های اقتصادی، تولیدی، 
صنعتی، بازرگانی، کشاورزی، فرهنگی و اجتماعی دارد و با استفاده از این ظرفیت ها بیش 
از پیش می تواند در تحقق سیاست های ابلاغی اقتصاد مقاومتی نقش آفرین باشد. وی 
افزود: شرایط علمی و مدیریتی استان نیز در وضعیتی قرار دارد که می تواند نقش مهمی در 

پیشبرد اهداف مدنظر و مطلوب ما با محوریت اقتصاد مقاومتی داشته باشد. 
 وزیر کشور در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه پاسخ وزارت کشور به رسانه هایی که 
عملکرد هیات اجرایی انتخابات در استان آذربایجان شرقی را به عنوان علت اصلی ابطال 
انتخابات مجلس شورای اسلامی در حوزه انتخابیه اهر و هریس، مطرح می کنند تصریح 
کرد: ما به عنوان هیات اجرایی انتخابات، این  آمادگی را داریم پاسخگوی هرگونه شبهه، 
اشکال و ایراد در فرآیند برگزاری انتخابات باشیم.  رحمانی فضلی ادامه داد: تا امروز 
مستنداتی مبنی بر تخلف هیات اجرایی انتخابات در این استان به دست ما نرسیده است 
و تا زمانی که برخی، بدون داشتن مستندات و مدارک و صرفا از طریق رسانه ها، مسائل 
ناصحیحی را مطرح می کنند از عملکرد تمامی مدیران خود دفاع کرده و آنان را مبرا از 
هرگونه اتهام می دانم.  وی در پاسخ به دومین سوال خبرنگار ایسنا مبنی بر علت تجلیل از 
فرمانداران اهر و هریس در جلسه اقتصاد مقاومتی و تحلیل برخی رسانه ها مبنی بر دهن 
کجی وزارت کشور به ابطال انتخابات در حوزه انتخابیه اهر و هریس گفت: ما در این برنامه 
از تمامی دست اندرکاران اجرایی دخیل در امر برگزاری انتخابات از جمله مدیرکل اطلاعات 

استان، فرمانده نیروی انتظامی، مدیرکل دادگستری، فرماندار تبریز و ... تجلیل کردیم.

در جلسه هیات امنای صندوق توسعه ملی به ریاست دکتر روحانی؛

تسهیلات 2500 میلیارد تومانی 
برای صادرات کالاهای ایرانی

در جلسه هیات امنای صندوق توسعه ملی 2500 میلیارد تومان تسهیلات برای 
صادرات کالاهای ایرانی و 3 هزار میلیارد تومان اعتبار برای سرمایه در گردش طرح های 

توسعه ای کشاورزی و صنعتی اختصاص یافت.
 به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، جلسه هیات امنای صندوق توسعه 
ملی روز سه شنبه به ریاست حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی رییس 
جمهوری تشکیل شد و مهمترین برنامه ها و اولویت های کاری این صندوق مورد بررسی 
قرار گرفت. در ابتدای جلسه دکتر سید صفدر حسینی رئیس هیات عامل صندوق توسعه 
ملی با ارائه گزارشی از منابع، مصارف و اقدامات این صندوق تا پایان سال 1394 گفت: 
تمامی ارکان صندوق توسعه ملی نسبت به فعالیت شفاف و قانونی این صندوق اجماع 
نظر دارند. رئیس هیات عامل صندوق توسعه ملی همچنین با ارائه گزارشی از چگونگی 
تامین مالی پروژه های مختلف از جمله طرح های نیروگاهی، کشاورزی و گردشگری و... 
خاطرنشان کرد: نحوه تنظیم قراردادها با بانکها و تامین مالی طرح ها و پروژه ها، فنی و 
حقوقی، دارای منطق اقتصادی بوده و در حال حاضر صندوق توسعه ملی هیچ معوقه ارزی 
و ریالی ندارد. وی همچنین ظرفیت های صندوق توسعه ملی برای همکاری با صندوق های 
بین المللی در راستای بهره گیری از فرصت های جدید ایجاد شده در مناسبات بین المللی 
پس از برجام را تشریح کرد. در جلسه هیات امنای صندوق توسعه ملی، صورتهای مالی 
سالهای 1392 و 1393 و بودجه سال 1395 این صندوق به تصویب رسید. همچنین با 
تصویب هیات امنای صندوق توسعه ملی، در سال جاری 2500 میلیارد تومان تسهیلات 
برای صادرات کالاهای ایرانی و 3 هزار میلیارد تومان اعتبار برای سرمایه در گردش طرح 
های توسعه ای کشاورزی و صنعتی اختصاص یافت. در این جلسه سیاست های سرمایه 
گذاری و چگونگی همکاری صندوق با نهادها و موسسات مالی خارجی برای تامین مالی 

پروژه های داخلی نیز مورد بررسی و تصویب قرار گرفت.

بهروز کمالوندی:

مازاد آب سنگین را به کشورهای 
پیشرفته صادر می کنیم

سخنگوی سازمان انرژی اتمی پیرامون سفر اخیر هیئت ایرانی به مسکو توضیحاتی 
ارائه کرد.

بهروز کمالوندی، پیرامون سفر اخیر هیئت ایرانی به مسکو گفت: در این سفر راجع به 
موضوعات مختلف از جمله نیروگاه های فعلی )بوشهر( و احداث نیروگاه های جدید با طرف 
روس صحبت و پروتکلی در این رابطه امضا شد. وی در ادامه ضمن اشاره به پیشرفت 96 
درصدی بحث های فنی و تجاری با روس ها اظهار داشت: پس از بازگشت از این سفر ظرف 
چند روز در تهران منابع اعتباری از طریق دولت و مجاری دیگر پیگیری شد. سخنگوی 
سازمان انرژی اتمی با اشاره به یک یادداشت تفاهم با روسیه متذکر شد: در این یادداشت 
انواع موضوعات از جمله همکاری های بین المللی صلح آمیز هسته ای که یکی از موارد آن 
تولید سوخت در ایران است آورده شد. وی بیان کرد: بنده در عصر روز نخست ورود به 
روسیه با سرگئی کرینکو رئیس روس اتم مذاکره خوبی در حدود یک ساعت داشتم که 
این جلسه به مرور مسائل گذشت. کمالوندی در ادامه ضمن اشاره به تأکید مسئولین روسی 
درخصوص گسترش روابط این کشور در همه زمینه ها از جمله هسته ای با ایران گفت: 
مسکو سابقه درخشانی در زمینه ساخت نیروگاه و همکاری با ایران دارد. آنها در شرایطی 
سخت، کار نیمه تمام کشورهای غربی را در ساخت نیروگاه بوشهر به اتمام رساندند. وی 
اظهار داشت: روس ها در خصوص خرید آب سنگین از ایران ابراز علاقه کرده و گفته بودند 
که حدود 40 تن نیاز دارند، در همین راستا گفت وگوهایی را آغاز کردیم که همچنان ادامه 
دارد و ممکن است این مذاکرات هفته ها و ماه ها وقت ببرد و نباید در این موردعجله کرد. 
منطقی ترین مسیر برای مازاد آب سنگین صادرکردن آن به کشورهای پیشرفته دنیاست. 
سخنگوی سازمان انرژی اتمی در پایان ابراز امیدواری کرد که ما می توانیم در آینده ای 
نزدیک آب سنگین کشور را حداقل به دو کشور عمده دنیا یعنی آمریکا و روسیه صادر کنیم 

و این افتخار بزرگی برای کشور ماست.

نماینده لیست امید تهران در مجلس دهم:

هیچ مجلسی نتوانسته 
از صداوسیما تحقیق و تفحص کند

نماینده لیست امید در مجلس دهم با اشاره به بودجه سازمان صداوسیما و هزینه کرد 
آن گفت: تاکنون هیچ مجلسی نتوانسته از سازمان صداوسیما تحقیق و تفحص داشته باشد.

به گزارش ایلنا، فاطمه سعیدی تصریح کرد: چه کسی در کشور ما می داند ریز هزینه کرد 
و درآمدهای سازمان صداوسیما چقدر است؟ ما تنها بودجه تخصیص یافته به این سازمان 
را می دانیم؛ هر روز هم مسئولان سازمان صداوسیما از بی پولی و کمبود منابع گلایه دارند. 
شاید هم حق با آنها باشد اما تا زمانی که ندانیم منابع آنها چگونه تأمین و در کجا هزینه 
می شود نمی توانیم قضاوت صحیحی داشته باشیم. او خاطرنشان کرد: به طور حتم ما 
خواستار ایجاد تنش و چالش میان دستگاه های مختلف حاکمیت نیستیم اما برای اشراف 
بر موضوع، نیازمند اطلاعاتی هستیم که در اختیار نداریم. نماینده تهران در مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به تغییر رئیس سازمان صداوسیما، گفت: در دوره جدید صداوسیما تنها 
نشانه های اندکی دیده می شود که نمی توان براساس آن حکم کلی صادر کرد و گفت که 
فضا تغییر کرده است. نماینده لیست امید در مجلس دهم ادامه داد: البته ما به همین 
اندک روزنه ها هم خوش بین هستیم و معتقدیم باید کمک کنیم تا صداوسیما به جایگاه 
حقیقی خودش نزد مردم برگردد و اعتماد همه سلایق سیاسی را دوباره جلب کند؛ بنابراین 
امروز نمی توان ارزیابی جامع با دقت کافی داشت؛ باید اجازه دهیم تا رویکردهای سیاسی و 
فرهنگی صداوسیما بیشتر روشن شود. وی خاطرنشان کرد: آنچه لازم است تا صداوسیما 
انجام دهد، به رسمیت شناختن همه شهروندان و سلیقه سیاسی، اجتماعی و فرهنگی 
آنها است. سعیدی تاکید کرد: هنگام تخصیص بودجه به این نهاد، کسی نمی گوید فقط از 
مالیات اصولگرایان بودجه اش را تأمین کنید؛ بودجه صداوسیما بیت المال مسلمین است و 

بدون تردید باید در راستای منافع همه آنها باشد نه یک جریان و قرائت خاص.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی:

تبلیغ فیلم های سینمایی 
در ماهواره غیرقانونی است

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، تبلیغ فیلم های سینمایی ایرانی در برخی شبکه های 
ماهواره ای را غیرقانونی عنوان کرد و گفت: با کسانی که فیلم های خود را در شبکه های 

ماهواره ای تبلیغ کنند، برابر مقررات برخورد خواهد شد.
علی جنتی روز سه شنبه در حاشیه امضای تفاهمنامه همکاری وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی و دانشگاه آزاد اسلامی در جمع خبرنگاران و در پاسخ به سئوال خبرنگار ایرنا مبنی 
بر اینکه معاون دادستان نامه ای خطاب به وزارت ارشاد ارسال کرده که چنانچه تیزر فیلم 
های ایرانی در شبکه های ماهواره ای پخش شود نسبت به توقیف آنها اقدام می شود، افزود: 
چنین نامه ای ندیده ام، ممکن است این نامه به سازمان سینمایی ارسال شده باشد. وی 
تصریح کرد: به تهیه کنندگان فیلم های سینمایی نیز تاکید کرده ایم که نباید تبلیغات و 
تیزر فیلم های آنها در شبکه های ماهواره ای دیده شود. به گفته جنتی، بارها این موضوع 
از طریق سخنگوی وزارت ارشاد اعلام و بر استفاده نکردن از شبکه های ماهواره ای برای 

تبلیغ فیلم های ایرانی تاکید شده است. 

یادداشت

اخبــار

 رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: بازی 
کودکانه و دستکاری بی بی سی در انتشار سند 

به صورت گزینشی خیلی زود برملا شد.
در  خود  نطق  در  دیروز  لاریجانی  علی 
صحن علنی مجلس اظهار کرد: لازم می دانم 
از الطاف و مراحم رهبر معظم انقلاب اسلامی 
حضرت آیت الله خامنه ای نسبت به مجلس 
دیدار  کنم.  سپاسگزاری  اسلامی  شورای 
ایشان در ابتدای کار مجلس دهم در محیطی 
بسیار صمیمانه صورت گرفت و جایگاهی که 
حضرتشان برای مجلس قائل شدند در بالاترین 

سطح تصمیم گیر در نظام بود.
با  کنیم  تلاش  همه  باید  داد:  ادامه  وی 
تصمیمات به موقع و سنجیده و مواضع اصولی 
و محکم، به ویژه در مقابل استکبار و بحران 

آفرینی های منطقه، این جایگاه را که مظهر حکمت نظام 
هست، تثبیت کنیم. رئیس قوه مقننه گفت: خشنودی 
رهبری از تخصص های گوناگون نمایندگان و روحیه تازه 
همکاران، تشکیل هر چه سرعتر کمیسیون ها را ایجاب 
می کند تا با بررسی شرایط کشور و تصویب قوانین لازم، 
به انتظار رهبری و ملت در حل مسائل اساسی کشور جامه 
عمل بپوشیم. وی اظهار کرد: مطابق آیین نامه با حضور 
نایب رئیس مجلس و روسای شعب تا دو روز دیگر تکلیف 
همه کمیسیون ها مشخص می شود. کف عضویت در هر 
کمیسیون باید 19 و سقف آن 23 نفر باشد. لذا دوستان با 
توجه به تخصص های خودشان به کمیسیون هایی که هنوز 
ظرفیتشان تکمیل نشده،  تمایل نشان دهند تا کار راحت تر 
پیش برود. لاریجانی بیان کرد: به نظر می رسد با تشکیل 
کمیسیون ها موضوع اقتصاد مقاومتی و سیاست های آن و 
توصیه های رهبر معظم به مجلس در همه کمیسیون ها 
بررسی خواهد شد و هر کمیسیون در حوزه کاری خود به 
این موضوع خواهد پرداخت. مرکز پژوهش های مجلس پیش 
نویس استراتژی های مجلس را هرچه سریعتر در اختیار 
کمیسیون های تخصصی قرار دهد تا نظرات هر یک از آنها 
را در تدوین نهایی استراتژی مجلس لحاظ کنیم. او گفت: 
در جلسات مستمر روسای کمیسیون ها با رئیس مجلس 

یا نواب او،  موضوعاتی که عرض شد پیگیری خواهد شد و 
پیشرفت کار در حوزه اقتصاد مقاومتی را دنبال خواهیم کرد. 
او به اهمیت هیات نظارت بر رفتار نمایندگان نیز اشاره کرد 
و گفت:  در جلسه اخیر هیات رئیسه، برای تشکیل هیات 
نظارت بر رفتار نمایندگان اقدام شد و نایب رئیسی که باید 
عضو این هیات نظارت باشد، مشخص شد. ایشان موضوع را 
دنبال می کنند تا هیات نظارت با ترکیبی که در قانون پیش 
بینی شده،  تشکیل شود. لاریجانی تاکید کرد: نمایندگان 
مجلس ضمن تقدیر از نگاه نافذ رهبری و الطاف ایشان بار 
دیگر با آن حضرت بیعت نموده و به جدیت پیگیر تحقق 
رهنمودهای ایشان چه در حوزه اقتصاد مقاومتی و چه در 

سایر شئون خواهند بود. 
رئیس مجلس در بخش دیگری از سخنانش به اقدام 
اخیر بی بی سی اشاره کرد و گفت: اخیرا یک اقدام شیطنت 
آمیزی در رسانه های بیگانه در زمینه انتشار سندی جلعی 
از اسناد آمریکا انجام شد. قصد این بود که در مبارزات امام 
خمینی علیه آمریکا تردید ایجاد کنند. گرچه این بازی 
کودکانه و دستکاری در انتشار سند به صورت گزینشی 
خیلی زود برملا شد به طوری که گری سیک که عضو 
شورای امنیت آمریکا در آن زمان است در مقاله ای به صورت 
روشن،  غیرواقعی بودن این اقدام بی بی سی را توضیح داد. 
لاریجانی گفت: اما آنهایی که با مشی امام از قبل انقلاب 

آشنا بودند و همچنین در دهه نخست انقلاب 
با صراط ایشان از نزدیک آشنا بودند، آنقدر 
این اقدام بیگانگان را دور از واقعیت دیدند که 
نیازی به توضیح ندیدند. البته دیدم که برخی 
صاحبنظران در داخل اظهاراتی را ارائه کردند و 
شگرد مکارانه این جریان بدلی را افشا کردند 
اما به نظر می رسد باید قصد اصلی آنها را 
فهم کنیم. وی تاکید کرد: شاید قصدشان از 
این اقدام قلابی این باشد که شوکی در افکار 
عمومی ایجاد کنند تا قبح رابطه با آمریکا 
ریخته شود و اینگونه تلقی شود که این ارتباط 
از گذشته و حتی در سخت ترین شرایط، بوده 
است. گرچه این مکر و فسون به فضاحتی 
رسانه ای برای آنها بدل شد، اما نشان می دهد 
که چقدر آنها نیازمند شرایطی هستند که 
ایران دچار ساده انگاری دیپلماتیک شود. اینجاست که قدر 
و منزلت توصیه های رهبر معظم انقلاب در داشتن روحیه 
انقلابی مشخص می شود که باید موضعی سنجیده و قاطع 
نسبت به این اقدامات مکارانه داشته باشیم. او همچنین به 
تروریست خواندن ایران از سوی آمریکا واکنش نشان داد. 
لاریجانی اظهار کرد: اتهام دیگری هم در موضوع حمایت از 
تروریست به ایران زدند که سبکسرانه و جاهلانه بود. کیست 
که نداند امروز در منطقه ایران است که در مقابل تروریست 
ها ایستاده است؟ کیست که ندادند تروریست های جنایتکار 
نتیجه سه دهه رفتار دولت آمریکا در منطقه هستند؟ مگر 
همین اخیرا یکی از کاندیداهای ریاست جمهوری آن کشور 
لب به آشکارسازی نگشود و نگفت ما جریان های تروریستی 
افغانستان و داعش را به وجود آوردیم؟ کیست که نداند 
همکاران و دوستان و دست نشانده های آمریکا در منطقه 

دستشان با امریکا در یک کاسه است؟ 
رئیس مجلس گفت: با همه این احوال با کمال وقاحت 
ایران را متهم می کنند که از تروریست ها در منطقه حمایت 
می کند. اینها نشان می دهد که چقدر وزن آنها از نظر بی 
وزنی و بی آبرویی گشاده شود که می خواهند شرایط بسیار 
واضح را وارونه جلوه دهند، اما ملت ما باصلابت راه انقلاب 

خمینی را ادامه خواهد داد.

علی لاریجانی:

 اقدام بی بی سی در انتشار سند جعلی کودکانه بود
اخبار

سخنگوی دولت گفت: اخبار منتشر 
فریدون  حسین  بازداشت  مورد  در  شده 
دستیار ویژه رییس جمهوری بی پایه و بی 
اساس است و صد درصد تکذیب می شود.

به گزارش ایرنا، محمدباقر نوبخت این 
مطلب را در پاسخ به سوال خبرنگاری مبنی 
بر این که اخباری در مورد بازداشت حسین 
جمهوری  رییس  ویژه  دستیار  فریدون 
منتشر شده، بیان کرد. این خبرنگار پرسید 
البته اخیرا آقای فریدون در سفر استانی 
آذربایجان غربی در کنار رییس جمهوری 
که  گفت  نوبخت  که  است  شده  دیده 
مشخص است حرف بازداشت بی پایه است. 
این خبرنگار ادامه داد: پس چرا وی در 
جلسات حضور نمی یابد؟ که سخنگوی 

دولت گفت زمانی که در جلسات حضور داشت می گفتند 
چرا به جلسات می آید و وقتی حضور ندارد می گویند چرا 
نیست؟ ممکن است کسی کار شخصی داشته باشد و در 

جلسات حضور نیابد. 
وام 2 تا 5 میلیارد یورویی روسیه

 برای خط اعتباری صادراتی
سخنگوی دولت در پاسخ به سوالی در مورد این که 
روسیه قرار است 2 تا 5 میلیارد یورو به ایران وام بدهد، 
گفت: بله؛ روس ها در مذاکرات با ما برای خط اعتباری 
صادرات اعلام آمادگی کردند؛ ما هم به کشور روسیه و سایر 
کشورها برای این که از منابع آنها جهت سرمایه گذاری در 

ایران استفاده کنیم، اعلام آمادگی کردیم.
 هیچ خانواری از سبد غذایی حذف نشده است

خبرنگاری پرسید: علت حذف 10 میلیون نفر از سبد 
کالایی چیست که نوبخت گفت هیچ خانواری که سبد 

کالایی دریافت می کرد حذف نشده است.
 ارائه تسهیلات به هفت هزار و 500 واحد تولیدی

سخنگوی دولت درباره رکود و کاهش تورم گفت: مهم 
ترین شاخص ارزیابی رونق و رکود، رشد اقتصادی است. 

رشد منفی 6.7 درصد دوره قبل که کاهنده بود در این 
دولت تغییر کرد و به مثبت تبدیل شد، این موفقیت در 

حرکت دولت تدبیر و امید بود. 
نوبخت با بیان این که شرایط اقتصادی ما در رکود 
عمیق بود که سال گذشته رشد اقتصادی را به سه درصد 
افزایش دادیم، ادامه داد: سال گذشته توانستیم با سیاست 
کوتاه مدت خروج از رکود، رشد را تجربه کنیم و به طور 
کلی امسال هم دولت برای این که بتواند سیاست خروج 
از رکود را با سرعت بیشتر انجام دهد برای فعال کردن 
هفت هزار و 500 واحد تولیدی متوقف شده در استان 
های مختلف، 16 هزار میلیارد تومان تسهیلات سرمایه 
در گردش اختصاص داده که در چارچوب های اقتصاد 

مقاومتی با سرعت در حال انجام و اجرا است.
پیگیری جدی فاجعه منا

نوبخت در پاسخ به سوالی دیگر مبنی بر این که برخی 
خانواده های قربانیان فاجعه منا معتقدند که اقدامات و 
پیگیری های حقوقی دولت در این راستا موثر نبوده است، 
گفت: پیگیری فاجعه منا در حال اجرا و انجام است و ما 
پیگیری های قانونی را با همه ابزارهای ممکن انجام می 
دهیم. البته ممکن است احساس مسئولیت در میان هیات 

احساس  یا  و  باشد  عربستان کم  حاکمه 
مسئولیتی مشاهده نشود اما ما به طور جدی 

پیگیر این موضوع هستیم.
پیوست های برنامه ششم توسعه در 

اختیار نمایندگان است
خبرنگاری پرسید مجلس گفته است که 
دولت باید برنامه ششم توسعه را بازنویسی 
و تدوین کند که نوبخت گفت: این حرف 
مجلس نهم بود مبنی بر این که دولت باید 
لایحه برنامه ششم را بازنویسی کند. وی 
ادامه داد: توضیح داده شد آنچه به عنوان 
لایحه ارائه کردیم دارای چندین جلد اسناد 
بخشی،  کمی  و  کلان  اهداف  پیوستی 
سال  به  سال  راهبردهای  و  ها  استراتژی 
برای هر یک از بخش ها بود؛ اکنون هم اگر 
مجلس دهم به هر چیزی نیاز دارد که آن را تصویب کند 
در اختیار آنها است. ما کل پیوست های برنامه ششم را به 
صورت مجموعه در کازیوی تک تک نمایندگان مجلس 
نیز  وام های مسکن  نوبخت در مورد  قرار دادیم.  دهم 
اظهارداشت که این وام ها در زمینه خروج مسکن از رکود 

موثر است.
موضع آمریکایی ها تکراری است

سخنگوی دولت درباره موضع ایران در قبال گزارش 
وازرت خارجه آمریکا گفت: حرف های آنها تکراری است 
و موضع ما هم همچنان قاطع و متناسب با آنها اتخاذ می 
شود. ما هیچ یک از اظهارات غیرمنطقی، غیرمعمول و 
در عین حال خصمانه آنها را به رسمیت نمی شناسیم و 
محکوم می کنیم. نوبخت تاکید کرد: جمهوری اسلامی 
ایران اقدامات خود را در همه حوزه های تامین منافع ملی 

پیگیری می کند.
تسهیلات 20 میلیارد دلاری به بخش خصوصی

وی همچنین گفت قرار است امسال 20 میلیارد دلار 
به صورت ارزی و 6 هزار میلیارد تومان تسهیلات ریالی تا 

آغاز 96 به بخش خصوصی اختصاص یابد.

محمد باقر نوبخت:

بازداشت حسین فریدون کذب بود

معاون اول رییس جمهوری با بیان این 
که جامعه جوان ایران یک فرصت بسیار 
مناسبی در اختیار کشور است، ادامه داد: 
بیکاری جوانان است که  ما  دغدغه همه 
چگونه باید برای آنها شغل ایجاد کنیم چرا 
که اگر از این فرصت خوب استفاده نشود 
باید درباره تهدیداتی که از ناحیه جوانان برای 

کشور وجود دارد به آن اشاره کنیم.
به گزارش ایرنا، اسحاق جهانگیری روز 
سه شنبه در مراسم یازدهمین دوره اعطای 
جایزه ملی محیط زیست افزود: هنگامی می 
توان توسعه را به صورت جدی دنبال کرد 
که در راس آن مسائل و بحران های محیط 
زیست قرار بگیرد. باید نگاهمان را نسبت 
به محیط زیست اصلاح کنیم. ما قدم های 
نخست برای توسعه برمی داریم و تا رسیدن 
به نقطه توسعه یافتگی فاصله زیادی داریم. 
ابتدای حرکت،  از همین  خوب است که 
اصلاحاتی نسبت به معرفت و شناختمان 
با طبیعت و محیط زیست داشته باشیم. 
جهانگیری ادامه داد: امروز دیگر روشن شده 
است که پیشاپیش همه مشکلاتی که کشور 
ما و کشورها با آن روبرو هستند مساله بحران 
های زیست محیطی است که اگر به صورت 
جدی به مسائل زیست محیطی توجه نشود 
کشور با مسائل پیچیده ای در آینده روبه 

رو خواهد شد. 
وی گفت: مساله زیست محیطی دیگر 
یک مساله زینتی و مساله ای که از سر 
بی دردی بخواهیم به آن بپردازیم نیست 
بلکه درد جامعه است و در متن زندگی 
مردم قرار گرفته است. به همین دلیل جزو 
نخستین اولویت های کشور است و اگر از 
آن غفلت کنیم نه تنها به این مساله آسیب 
می رسد بلکه به همه مسائل جامعه هم از 
نظر اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی هم در 
معرض خطر قرار می گیرد. مساله محیط 
هم  که  است  جدی  موضوع  یک  زیست 
کمیت و هم کیفیت زندگی انسان به آن 

وصل شده است. 
وی با بیان این که کره زمین به عنوان 
مهمترین سرمایه ارزشمند طبیعی است، 
گفت: بشر با مشکلات جدی روبرو شده و 
در معرض آسیب های زیادی قرار گرفته 
است. آسیب هایی که ثمره عدم توجه به 
مسایل زیست محیطی و توسعه یک جانبه 

بوده است. 

جهانگیری افزود: اگر به بی اخلاقی که 
نسبت به طبیعت شکل گرفته و نتیجه آن 
شرایط فعلی است که همه از یک تهدید 
هولناکی پیرامون زمین و آینده بشر صحبت 
مرکز  مهمترین  نشود،  دقت  کنند،  می 

زیست بشر دچار آسیب خواهد شود.
وی ادامه داد: جامعه جهانی، دولت ها و 
ملت ها همه به این موضوع مهم پی برده 
اند و این احساس خطر را درک کرده اند و 
دنبال این هستند که تا فرصت باقی است 
گام های بلندی بردارند و در همین راستا هم 
مصوبات زیادی در سطح بین المللی تصویب 

شده است.
معاون اول رییس جمهوری به برنامه 
های زیست محیطی که برای سال 2030 
توافق  مورد  پاریس  در  که  اخیر  توافق  و 
کشورهای جهان قرار گرفت، اشاره کرد و 
گفت: در این توافق نامه ها که در سازمان 
بین الملل امضا شد، کشورها برای تغییر 
اقلیم توافق کردند و جمهوری اسلامی هم 

پای این توافقنامه ها را امضا کرده است.
جهانگیری ادامه داد: ما در این توافق 
نامه ها متعهد شدیم که در کشورمان گام 
هایی در جهت اصلاحات مورد نیاز زیست 
محیطی برداریم و علاوه بر آن نیز در ایران 
سیاست های 15 گانه سیاست های کلی 
ابلاغ شده  رهبری  توسط  زیست  محیط 

است.
وی اضافه کرد: در واقع این سیاست ها 
جهت گیری کلیه دستگاه های کشور اعم از 
دولت، بخش خصوصی و مردم در ارتباط با 
مسایل محیط زیست را روشن کرده است 
و دولت هم اراده جدی بر این موضوع دارد 
که حتما مسایل محیط زیست در سرلوحه 

کارش قرار بگیرد.
بیان  با  جمهوری  رییس  اول  معاون 
این که رییس جمهوری مکرر از دولت به 
عنوان دولت محیط زیست نام برده است، 
یادآور شد: اولین مصوبه دولت یازدهم در 
ارتباط با دریاچه ارومیه بوده است و بعد از 
آن ما در بدترین شرایط کمبود منابع آب 
و خشکسالی، مصوباتی که داشتیم حقابه 

محیط زیست را به رسمیت شناختیم.
جهانگیری تاکید کرد: این جریان که در 
دولت، در ملت و سازمان ها شکل گرفته به 
قوت و قدرت پیش برود و این جریان هم 
در سطح جهانی است و هم در داخل کشور 

و این موجی که انجام گرفته با ملاحظاتی 
که در پیرامونش باید داشته باشیم استمرار 

داشته باشد.
دراین  مشارکت  عمده  داد:  ادامه  وی 
موج، مشارکت مردم است یعنی جایی که 
مردم و سازمان های مردم نهاد به صحنه 
بیایند مطالبه گر شوند، دولت ها را وادار می 

کنند که در این مسیر قرار بگیرند.
گفت:  جمهوری  رییس  اول  معاون 
موضوع احترام به طبیعت و محیط زیست 
یک موضوعی است که نباید در بین گروه 
های مرجع، صاحب نظر و نفوذ در جامعه 
و افکار عمومی مثل هنرمندان، ورزشکاران، 
دانشگاهیان، محققان و رسانه ها و مراکزی 
که می توانند در حرکت وادار کردن افکار 

عمومی سهیم باشند، نادیده گرفته شود.
وی در ادامه به اقتصاد کشور اشاره کرد 
و گفت: ما در کشوری قرار گرفته ایم که 
موضوع مهم آن اقتصاد، به حرکت درآوردن 

تولید و راه انداختن سرمایه گذاری است. 
جهانگیری با بیان این که ارقامی که از 
تعداد بیکارانمان در کشور گفته می شود 
آمار و ارقام قابل توجهی است، افزود: نسل 
جوان برای هر کشوری یک فرصت است و 
خیلی کشورها تلاش می کنند که بتوانند 
جوانان را از کشورهای دیگر جذب کنند چرا 

که جوان تولید کننده ثروت است.
معاون اول رییس جمهوری با بیان این 
که جامعه جوان ایران یک فرصت بسیار 
مناسبی در اختیار کشور است، ادامه داد: 
بیکاری جوانان است که  ما  دغدغه همه 
چگونه باید برای آنها شغل ایجاد کنیم چرا 
که اگر از این فرصت خوب استفاده نشود 
باید درباره تهدیداتی که از ناحیه جوانان برای 

کشور وجود دارد به آن اشاره کنیم.
جهانگیری گفت: رفاه مردم یک اصل 
مهمی است. باید به رفاه مردمان توجه کنیم. 
باید درآمد سرانه مردم ایران بالا برود. مردم 
ایران با این شرایطی که کشورشان دارد، 
انتظار دارند که از درآمد و زندگی خوبی 

برخوردار باشند. 
وی اضافه کرد: ایران در منطقه ای قرار 
اقتصاد  در  رقبای جدی  که  است  گرفته 
از  از رقبای اصلی خودمان  نباید  ما  دارد. 
نظر اقتصادی در منطقه عقب بیفتیم چرا 
که اقتصاد یکی از مولفه های اصلی اقتدار 
ملی کشور است و به هر میزان اقتصاد ایران 

نسبت به رقبایش ضعیف شود یعنی اقتدار 
ایران به سوی ضعیف شدن می رود.

برون  راه  رییس جمهوری  اول  معاون 
سرمایه  را  اقتصادی  های  چالش  از  رفت 
گذاری دانست و گفت: لازمه این کار آن 
است که کارآفرین و سرمایه گذار در کنار 

هم قرار بگیرند. 
جهانگیری با تاکید بر این که نباید به 
بهانه مسایل زیست محیطی، بخش های 
دولتی و خصوصی از صحنه خارج شوند، 
گذاری،  سرمایه  برای  است  لازم  افزود: 
مسایل محیط زیست مورد توجه قرار گیرد 
و در دولت هم تصویب کردیم که هیچ طرح 
این که  اجرا نشود مگر  بزرگی در کشور 

پیوست زیست محیطی داشته باشد.
وی ادامه داد: امیدوارم که دولت بتواند 
گذاری  سرمایه  تولید،  در  جامعی  برنامه 
و رعایت مسایل زیست محیطی به اجرا 
درآورد و از خطوط قرمز اصلی کشور یعنی 
مساله آب، فرسایش خاک و هوا به صورت 

جدی حفاظت کند.
معاون اول رئیس جمهوری با اشاره به 
اینکه امروز در کشور با پدیده های جدی 
روبرو  ریزگردها  نظیر  محیطی  زیست 
کارگروهی  قبل  سال  دو  گفت:  هستیم، 
در دولت به ریاست وزیر کشور و با حضور 
دستگاه های مربوطه برای مقابله با ریزگردها 
تشکیل شد تا آن بخش از مشکلات را که 
منشاء  داخلی دارد، رسیدگی و حل و فصل 

کنند.
جهانگیری افزود: در این زمینه اقداماتی 
نظیر جنگل کاری و بیابان زدایی در دستور 
کار قرار دارد و این موضوع در قالب طرح 
های مرتبط با اقتصاد مقاومتی دنبال می 
شود و حتی از توان بسیج نیز در این راه 

استفاده شده است.
بیشتر  منشاء  البته  شد:  یادآور  وی 
ریزگردها کشورهایی هستند که دچار پدیده 
با  این حال  با  ولی  اند  داعش شده  شوم 
کشور عراق مذاکرات جدی صورت گرفته و 
توافقاتی در جهت مقابله با ریزگردها منعقد 

شده است.
اظهار  جمهوری  رئیس  اول  معاون 
عزم  و  زمانبندی  برنامه  با  کرد  امیدواری 
و  ریزگردها  مشکل  بتوانیم  دولت  جدی 
بخصوص  و  شهرها  کلان  هوای  آلودگی 

تهران را حل کنیم.

اسحاق جهانگیری:

 دغدغه همه ما بیکاری جوانان است

سید محمد علی حسینی



3 اقتصادی
چهار شنبه  نوزدهم خرداد 1395   سال نوزدهم   شماره 4020

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,434,000یک مثقال طلا

1,023,600یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,040,000سکه بهار آزاد ی

10,050,000سکه امامی

5,070,000نیم سکه

2,730,000ربع  سکه

1,810,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 37,000,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,800,000 پژو 

SLX 405 30,700,000 پژو 

ELX 40,200,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,500,000 تند ر 

LX 32,900,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,300,000 سمند LX سال

EF7 30,300,000 سمند 

ELX 35,800,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 

نرخ اجاره متاثر از سود بانکی

پیش بینی افزایش ۱۰ درصدی اجاره بها
رئیس اتحادیه صنف مشاوران املاک، افزایش 10 درصدی اجاره بها را پیش بینی کرد و 

گفت: تعیین اجاره بها متاثر از نرخ سود بانکی و تورم در کشور است. 
حسام عقبائی در گفتگو با مهر در خصوص اینکه آیا در فصل نقل و انتقالات با افزایش 
اجاره بها روبرو خواهیم بود یا نه؟ گفت: در سه سال گذشته قیمت مسکن افزایشی نیافته 
و در حوزه اجاره بها اصلی ترین موضوع قیمت مسکن است که در تمام دنیا هم به عنوان 
یکی از شاخص های تعیین اجاره بها به شمار می رود. وی با بیان اینکه در فاصله زمانی تا 
سال 95 هم شاهد تغییر قیمت مسکن نبودیم، افزود: حتی پیش بینی افزایش قیمت را تا 
شهریور هم نداریم؛ به دلیل اینکه اجاره بها تابعی از قیمت مسکن است، بنابراین احتمال 
تغییر محسوسی را در نرخ اجاره نداریم. رئیس اتحادیه صنف مشاوران املاک با اعلام اینکه 
ظرفیت افزایش اجاره بها در بازار مسکن وجود ندارد، اظهار داشت: متاسفانه برخی از مالکان 
اجاره بها را فقط به شاخص قیمت مسکن مربوط نمی دانند بلکه آن را با سود بانکی یا 
حتی تورم موجود در کشور مقایسه می کنند. عقبائی با اعلام اینکه این افراد محاسبه می 
کنند که اگر به اندازه ارزش ملک خود در بانک پس انداز داشتند چه مقدار سود دریافت 
می کردند، گفت: بنابراین این افراد توقع دارند که همین مقدار را از مستاجران دریافت کنند 
اما به دلیل اینکه مستاجران توانایی پرداخت چنین ارقامی را ندارند، مجبور به کاهش 
می شوند. وی با تاکید بر اینکه چنین قیاسی در حوزه اجاره بها منطقی نیست، گفت: 
برخی موجران هم با تورم موجود در کشور، اجاره بها را تعیین می کنند، زیرا برای برخی 
از آنها اجاره بها منبع درآمد است و می خواهند که از تورم کمتر نباشد. رئیس اتحادیه 
صنف مشاوران املاک با پیش بینی اینکه در مجموع اسال بازار آرام را درپیش داریم، افزود: 
البته در برخی محله های شهر که عرضه کمتر از تقاضا وجود دارد، افزایش اجاره بها را 
داریم اما این افزایش درحدود 10 درصد خواهد بود، چرا که مستاجران توان بیشتری برای 
پرداخت ندارند. عقبائی، کمبود عرضه در این مناطق را موجب ایجاد بازار رقابتی دانست و 
اظهار داشت: در این مناطق مستاجران هم برای به دست آوردن ملک دلخواه خود حاضر 
به پذیرش شرایط موجران می شوند که همین امر هم دلیلی برای افزایش اجاره بها است.

لیلا جودی

 تکاپوی دولت برای کسب مجوز تسعیر)تبدیل( ارز از مجلس که 
با اصلاح قانون بودجه 95 پیگیری می شود، با هدف تقویت توان 
تسهیلات دهی بانک های دولتی و تسویه بخشی از بدهی های دولت 

انجام می شود. 
تسعیر ارز به معنی تبدیل معاملات پولی خارجی به پایه پول رایج 
داخل کشور است؛ معاملات یک واحد تجاری داخلی با واحدهای تجاری 
واقع در خارج از کشور اغلب به واحد پولی غیر از ریال انجام می شود که 
آن را معاملات ارزی می نامند؛ براساس استاندارد حسابداری، معاملات 
ارزی در زمان شناخت اولیه باید براساس نرخ تسعیر )تبدیل( در تاریخ 
انجام معامله به ریال ثبت شود که این فرآیند را تسعیر ارز گویند.به 
گزارش ایرنا، علی طیب نیا وزیر امور اقتصادی و دارایی از تصمیم دولت 
برای احیای تبصره های مربوط به تسعیر ارز در قانون بودجه امسال خبر 
داده است تا براساس آن، توان تسهیلات دهی بانک های دولتی برای 
رونق تولید و بنگاه های اقتصادی کوچک و متوسط تقویت شود. دولت 
در لایحه بودجه امسال، دو تبصره را برای افزایش سرمایه بانک های 
دولتی در نظر گرفته بود که نمایندگان مجلس نهم در جریان بررسی 

لایحه در صحن مجلس آنها را حذف کردند.
در تبصره 19 لایحه دولت به دولت اجازه داده می شد به منظور 
اصلاح صورت های مالی و افزایش توان تسهیلات دهی بانک های دولتی 
از محل حساب مازاد حاصله از ارزیابی خالص دارایی های خارجی بانک 
مرکزی جمهوری اسلامی ایران، حداکثر به میزان 500 هزار میلیارد 
ریال بابت تسویه مطالبات بانک مرکزی از بانک های دولتی و مطالبات 

قطعی بانک ها از دولت منظور کند.
توسط  یادشده  مطالبات  تسویه  و  تخصیص  چگونگی  بود  قرار 
رئیس سازمان  دارایی،  و  اقتصادی  امور  وزیر  از  مرکب  کارگروهی 
مدیریت و برنامه ریزی کشور و رئیس کل بانک مرکزی جمهوری 
اسلامی ایران تعیین شود و معادل مبالغ تسویه شده بابت بدهی های 
بانک دولتی به بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران، سرمایه دولت در 

بانک های یاد شده افزایش یابد.
تا  می شد  داده  اجازه  دولت  به  نیز  دولت  لایحه  تبصره 20  در 
معادل بدهی های مسجل خود به بانک ها و پیمانکاران، اوراق مالی 
اسلامی منتشر کند و از محل منابع حاصل از فروش این اوراق یا اوراق 

منتشره فروش نرفته، همه یا بخشی از بدهی های خود را تسویه کند.
دولت که بخشی از راه خروج اقتصاد از رکود را در رفع تنگناهای 
اعتباری بانک ها می داند، قصد داشت امسال بخشی از بدهی های خود را 
به سیستم بانکی از این شیوه تسویه کند تا هم بخشی از بار بدهی خود 
بکاهد و هم توان بانک ها برای پرداخت تسهیلات بیشتر به بنگاه های 
تولیدی و رونق کسب و کار بر مبنای سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی 

تقویت کند.

وزیر اقتصاد، حجم بدهی دولت تا پایان سال 1393 که از گذشته 
باقیمانده را پنج هزار و 400 میلیارد ریال)540 میلیارد تومان( برآورد 
کرده است که البته این رقم متناسب با نرخ سودی که سالانه به آن 

تعلق می گیرد، افزایش می یابد.
به گفته طیب نیا، اگر قرار باشد دولت فقط سود این بدهی را سالانه 
پرداخت کند و به اصل بدهی ها کاری نداشته باشد، باید حدود پنج یا 

6 برابر کل بودجه عمرانی دولت هزینه کند و این کار شدنی نیست.
طیب نیا با تاکید بر اینکه دولت در کوتاه مدت امکان تسویه این بدهی 
را ندارد و لزومی برای این کار نیز نمی بیند، نسبت بدهی های دولت به 
تولید ناخالص داخلی ایران )GDP( را در مقایسه با سایر کشورها و از 

جمله کشورهای توسعه یافته ناچیز می داند.
از این رو دولت راه های دیگری را برای تسویه این بدهی ها در نظر 
گرفته که بخشی از آن مدیریت بازار بدهی دولت است به گونه ای 
که طلبکاران از دولت بتوانند بدهی های خود را در قالب اوراق بهادار 
در بازار سرمایه و پولی کشور مورد معامله قرار دهند، به عنوان وثیقه 
در سیستم بانکی مورد استفاده قرار دهند و حتی به عنوان ذخیره 
قانونی در بانک مرکزی قرار دهند. راه دیگر دولت، تسویه بخشی از این 
بدهی ها از طریق تسعیر ارز البته فقط برای سال 95 بود که با مخالفت 

مجلس نهم رو به رو شد.
نمایندگان مجلس نهم، این دو تبصره را به منزله اعطای مجوز 
برای تسعیر ارز می دانستند و بر این باور بودند که دولت از این طریق 

می خواهد صورت های مالی خود را اصلاح، بخشی از بدهی خود به 
بانک ها را پرداخت و توان تسهیلات دهی بانک های دولتی را افزایش 

دهد.
طبق مشروح مذاکرات مجلس، مخالفان این تبصره بر این باور بودند 
که این پیشنهاد دولت یک آزادباش به بنگاه های اقتصادی می دهد تا 
ایجاد بدهی کنند و مطمئن باشند که دولت بدهی آنها را به طور قطع 

پرداخت می کند.
هرچند نمایندگان، تسعیر ارز را فاقد ایراد می دانستند اما معتقد بودند 
که اگر مجلس به یکباره اجازه چنین کاری را به دولت بدهد، دولت 
هر سال خواهان اجرای آن خواهد بود و این پایه گذاری مناسبی در 

سیاست های پولی و مالی کشور نیست.
محمدرضا پورابراهیمی از نمایندگان اقتصادی مجلس دراین باره 
معتقد است: هرچند این تبصره به حل مشکل نظام بانکی کمک 
می کرد اما در آینده می تواند ایجاد مشکل کند؛ اگر این موضوع بخواهد 
باب شود و دولت بخواهد به واسطه ارزش پول ملی منابع ایجاد کند، 

دیگر سنگ روی سنگ قرار نمی گیرد.
با وجود نگرانی های نمایندگان مجلس، شرایط رکودی حاکم بر 
بنگاه های اقتصادی بویژه صنایع خُرد و متوسط ، می طلبد بانک ها با 
پرداخت تسهیلات سرمایه در گردش این واحدها که در سال های اخیر 
با مشکلات زیادی همچون تعطیلی و حتی فعالیت با کمتر از نصف 

ظرفیت اسمی مواجه اند، زمینه را برای رونق این واحدها فراهم کند.

به گفته وزیر امور اقتصادی و دارایی، امروز بزرگ ترین مشکلات 
بنگاه های تولیدی، منابع مالی است در حالی که 70 درصد تسهیلات 
سیستم بانکی از جنس استمهال بوده و منابع کنونی بانک ها با توجه به 
سال »اقتصاد مقاومتی؛ اقدام و عمل« نمی تواند نیاز واحدهای تولیدی 

کشور را تامین کند.
طیب نیا بر این باور است که منابع حاصل از حساب تسعیر از بانک ها 
صرف سرمایه آنها و پرداخت بدهی دولت به سیستم بانکی شود تا آنها 
بتوانند بدهی خود به بانک مرکزی و تسهیلات مورد نیاز بنگاه های 
تولیدی را پرداخت کنند که این موضوع سبب اصلاح ترازنامه بانک 
مرکزی می شود و البته بدهی دولت نیز به این بانک تسویه خواهد شد. 
وزیر اقتصاد اطمینان داده است: با توجه به انضباط مالی دولت 
یازدهم، تسعیر ارز نه تنها پایه پولی را افزایش نمی دهد بلکه حتی یک 
ریال از تسعیر ارز به خزانه دولت برنمی گردد ضمن آنکه درخواست 
دولت برای تسعیر ارز فقط برای یک بار است تا بتوان مشکل تولید را 

برای همیشه حل کرد.
با این حال نمایندگان مخالف تسعیر ارز بر این باور بودند که بانک ها 
می توانند از طریق فروش اموال مازاد خود توان وام دهی خود را تقویت 
کنند و به کمک بخش تولید بشتابند اما اظهارات مدیرعامل سابق بانک 
ملی ایران به عنوان بزرگترین بانک دولتی کشور در این زمینه نشان 
می دهد که در شرایط کنونی بازار کشش لازم را برای خرید همه اموال 

مازاد بانک ها را ندارد.
عبدالناصر همتی گفته است: بانک ملی برای واگذاری 162 شرکت 
تحت تملک خود در 33 ماه گذشته تلاش بسیاری کرد اما چون بازار 
کشش نداشت، فقط توانست هفت هزار و 800 میلیارد ریال )780 

میلیارد تومان( واگذاری انجام دهد.
در کنار آن، تصمیم دولت برای کاهش نرخ سود سپرده های بانکی نیز 
قابل تامل است؛ وزیر اقتصاد بر این باور است که با توجه به نرخ تورم 10 
درصدی در کشور، اعمال سود 22 درصدی برای سپرده و تسهیلات 
قابل قبول نیست و به طور قطع باید نرخ سود کاهش یابد. در صورت 
تصویب کاهش نرخ سود بانکی در شورای پول و اعتبار، درآمد بانک ها 
از محل سود تسهیلات بانکی کاهش می یابد و این امر بیش از پیش 

ضرورت تقویت بنیه مالی بانک های دولتی را روشن می کند.
در چنین شرایطی نیاز است که دولت و مجلس با مبنا قرار دادن 
سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی، تاکیدات رهبر معظم انقلاب برای 

عملی شدن این سیاست ها را مورد توجه قرار دهند.
رهبر معظم انقلاب در نخستین دیدار با نمایندگان دوره دهم مجلس 
شورای اسلامی، حل موضوع رکود و اشتغال از طریق رونق تولید 
داخلی را از اولویت های اصلی و بسیار مهم در بخش اقتصاد برشمردند 
و خاطرنشان کردند: خجلت و شرمندگی نظام از بیکاری یک جوان، از 
خجلت و شرمندگی جوان بیکار در خانواده خود، بیشتر است بنابراین 

باید برای حل این مشکل، اقدامات جدی انجام شود.

تلاش دولت برای احیای تسعیر ارز در قانون بودجه

هدف گذاری برای رونق کسب و کار 

 کارشناسان معتقدند کیفیت خودروهای داخلی پایین و 
قیمت این محصولات بالاست. در این میان برخی نیز شورای 

رقابت را به همدستی با دو خودروساز بزرگ متهم می کنند.
از  مصرف کنندگان  نارضایتی  کنار  در  ایسنا،  گزارش  به 
قیمت و کیفیت خودروهای داخلی، کارشناسان نیز از عملکرد 

خودروسازان در این حوزه انتقاد می کنند.
در این زمینه برخی کارشناسان معتقدند که تناسبی بین 
قیمت و کیفیت خودروهای داخلی وجود ندارد به گونه ای که 
کیفیت این محصولات پایین و قیمت آنها بالا است.برخی 
کارشناسان نیز شورای رقابت را به همدستی با خودروسازان 
متهم کرده و معتقدند که این شورا با صدور مجوز افزایش 
به  کمک  درصدد  سایپا  و  خودرو  ایران  محصولات  قیمت 
میان  این  است.در  بوده  محصولاتشان  فروش  برای  آنها 
برخی کارشناسان صنعت خودرو نیز خواستار کاهش قیمت 

خودرو  صنعت  کارشناس  هستند.یک  داخلی  خودروهای 
در این رابطه می گوید: در زنجیره تامین قطعات خودروهای 
داخلی مشکلات جدی وجود دارد که باعث تولید قطعات 
بی کیفیت با قیمت بالا می شود که نتیجه این وضعیت نیز تولید 
خودروهای بی کیفیت و گران است.ابوالفضل خلخالی ادامه 
می دهد: با قیمت های فعلی می توان خودروهای با کیفیت تری 
در کشور تولید کرد با این حال به دلیل معیوب بودن زنجیره 
تامین قطعات، این اتفاق نمی افتد. قیمت خودروهای داخلی 
در مقایسه با کیفیت آن ها، بالا و گران است.عضو هیات علمی 
دانشگاه علم و صنعت خاطرنشان می کند: قطعه سازان داخلی 
باید با قطعه سازان خارجی همکاری کرده و از این طریق نسبت 
به انتقال تکنولوژی اقدام کنند در غیر این  صورت همچنان 
شاهد تولید خودروهای قدیمی و منسوخ شده با قیمت های 
علمی  هیات  عضو  بود.یک  خواهیم  کشور  در  گران  و  بالا 

دانشگاه علامه طباطبایی نیز کیفیت خودروهای داخلی را 
پایین دانسته و معتقد است که صدور مجوز افزایش قیمت 
این محصولات از سوی شورای رقابت اقدامی نادرست و برای 
تحریک مصرف کنندگان به خرید بوده است.علی خاکساری در 
این رابطه می گوید: به دلیل رکود بازار مشتری چندانی برای 
محصولات ایران خودرو و سایپا وجود ندارد، در چنین شرایطی 
این دو خودروساز درخواست افزایش قیمت محصولاتشان را 
به شورای رقابت ارسال و این موضوع را رسانه ای کردند تا با 
فرستادن پیام گرانی به بازار، مصرف کنندگان را تحریک به 
خرید کنند.وی ادامه می دهد: متاسفانه شورای رقابت به جای 
مقابله با انحصار این دو شرکت عملا به بخشی از روند فضاسازی 
این شرکتها تبدیل شده و صدور مجوز افزایش قیمت خودرو از 
سوی این شورا نیز نوعی عملیات روانی برای فریب افکار عمومی 
و تحریک آنها به خرید بوده است.عضو هیات علمی دانشگاه 
علامه طباطبایی تصریح می کند: مصرف کنندگان آگاه شده اند 
و دیگر فریب چنین بازی ها و فضاسازی هایی را نمی خورند و 
به همین دلیل شاهدیم که بازار خودرو همچنان راکد است.

در این میان یک کارشناس صنعت خودرو نیز خواستار کاهش 
قیمت خودروهای داخلی است. امرالله امینی در این رابطه 
می گوید: با توجه به شرایط بازار، خودروسازان بزرگ باید قیمت 
محصولات خود را کاهش دهند.وی ادامه می دهد: واقعیت این 
است که شرایط بازار خودروی ایران تغییر کرده و ایران خودرو 
و سایپا مانند گذشته یکه تاز این بازار نیستند. از آن سو نیز 
خودروهای چینی مونتاژی در کشور به عنوان رقیب خودروهای 
تولیدی دو خودروساز بزرگ مطرح شده اند آن هم در شرایطی 
که خودروهای چینی با روش های فروش متنوعی از جمله 
اقساطی بدون بهره عرضه می شوند.عضو هیات علمی دانشگاه 
علامه طباطبایی خاطرنشان می کند: خودروسازان بزرگ برای 
خروج از رکود فعلی چاره ای جز کاهش قیمت محصولات خود 
ندارند، هم اکنون این مصرف کنندگان هستند که برای بازار 
خودرو تصمیم می گیرند و خودروسازان چاره ای جز پذیرش 

این واقعیت ندارند.

 مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی پیشنهاد کرد که دولت بخشی از بدهی های خود 
به سیستم بانکی را در قالب اوراق صکوک میان مدت بپردازد. 

به گزارش ایرنا، دفتر مطالعات اقتصادی این مرکز در گزارشی ضمن بررسی ورشکستگی در 
نظام بانکی ایران، به آسیب شناسی نظام بانکی پرداخت و راهکارهایی برای مقابله با توقف و 

ورشکستگی در نظام بانکی پیشنهاد کرد.
براساس این گزارش، راهبردهای مناسب برای حل این مشکل باید به صورت گام به گام 
باشند به گونه ای که در گام نخست با تمرکز بر دو مقوله »توقف ترازنامه ای و توقف نقدینگی« 
به نوعی شاخص های سلامت بانکی به سمت مناسب هدایت شده و همزمان با آن مقام پولی 
تلاش کند به تدریج قدرت نظارتی و تنظیم گری خود را بازیافته و ارتقا بخشد تا در نهایت در 
گام دوم و پس از احراز نسبی شرایط سلامت بانکی، رسیدگی به پدیده توقف نظارتی به صورت 
موثر قابل پیگیری شود.  به عقیده کارشناسان اقتصادی این مرکز، با توجه به اینکه مهمترین 
قید موجود، کمبود منابع برای تزریق به بانک ها با هدف افزایش سرمایه و یا پرداخت بدهی 

است، می توان از راهبرد »تبدیل اوراق نمودن دارایی های غیر نقدینه« استفاده کرد.
در این صورت دولت در قالب صکوکی خاص، بخشی از بدهی های خود به سیستم بانکی را 
در قالب اوراق صکوک میان مدت )البته با نرخ های جذاب( در بازار عرضه و در قالب برنامه ای 
مدون بازپرداخت اصل و سود آنها را در لوایح بودجه سنواتی پیش بینی می کند.به دلیل آنکه 
خرید اوراق و تزریق منابع به سیستم بانکی همراه با فرآیند خروج سپرده از بانک همراه است، 
به صورت همزمان بخش دارایی ها )مطالبات از دولت( و بخش تعهدات )سپرده ها( کاهش 

می یابد؛ به عبارتی حجم دارایی های بانکی کاسته می شود.
از سوی دیگر دولت می تواند با انتشار صکوک دیگری و تجهیز منابع به شیوه مشابه، برخی 

از بدهی های خود را به اشخاصی که به عنوان طلبکار دولت و بدهکار معوق به نظام بانکی 
هستند، پرداخت کند. این امر نیز حجم دارایی ها و تعهدات نظام بانکی را به صورت همزمان 
کاهش خواهد داد و در ارتقای کفایت سرمایه و کیفیت دارایی های بانک موثر واقع خواهد شد 
و تا این مرحله، فقط دارایی های با ماهیت بدهی از بازار پول به بازار سرمایه نقل مکان می کند.

به عقیده کارشناسان این مرکز، تدوین یک برنامه بازپرداخت منظم و رعایت انضباط مالی 
می تواند آثار زیانبار احتمالی این فرآیند بر عملکرد بازار سرمایه را عقیم سازد.

از نظر کارشناسان این مرکز، راهکارهای دیگری همچون جذب سرمایه گذار از میان سپرده 
گذاران از طریق تبدیل سپرده به سرمایه نیز می تواند مورد توجه دولت قرار گیرد.

سپرده گذاری میان مدت و بلندمدت بانک مرکزی در بانک ها مشروط بر رعایت برخی 
الزامات از جمله حفظ دامنه مشخصی برای نسبت های نقدینگی و یا سایر شاخص های ناظر 

بر سلامت بانکی، می تواند به عنوان راهکار دیگر تلقی شود.
پیگیری جدی برنامه فروش دارایی های مازاد، کاهش تعداد شعب بانک های فاقد نسبت 
های مناسب مالی، الزام بانک ها به کاهش حجم بنگاهداری از دیگر برنامه های قابل پیگیری 
برای جلوگیری از توقف بانکی به شمار می رود. همچنین می توان برخی از بانک ها را به این 
سمت سوق داد که از شعب مشترک بهره برداری کنند که این امر می تواند ضمن کاهش هزینه 
های عملیاتی، نقدینگی بانک ها را ارتقا بخشد.  مرکز پژوهش های مجلس همچنین بر اهتمام 

بانک مرکزی در اجرای کامل قانون بازار غیرمتشکل پولی تاکید کرد.
صکوک ابزار نوین مالی است که در کشورهای اسلامی به جای اوراق قرضه به کار گرفته 
می شود؛ اصطلاح صکوک برگرفته از واژه عربی صک به معنای چک، نوشته بدهکار، سفته و 

قبض بدهی است و به طور معمول، به عنوان اوراق قرضه اسلامی تعریف می شود.

بر خلاف اغلب تسهیلات مسکن که یا نیاز به سپرده گذاری 
مدت دار داشته و یا در غیر این صورت نیازمند خرید اوراق 
به منظور جبران عدم سپرده گذاری است، هر گونه شرطی 
برای پرداخت تسهیلات بدون سپرده گذاری ساخت مسکن 

حذف شد.
 به گزارش ایسنا، حدود یک ماه پیش، بانک مسکن به عنوان 
تنها بانک تخصصی این حوزه و مسئول اصلی تامین کننده 
تسهیلات در بخش مسکن، توانست با تایید شورای پول و 
اعتبار سقف پرداختی برای ساخت مسکن را تا 150 میلیون 
تومان افزایش دهد.توزیع وام مسکن بر اساس نوع ساخت 
واحدها یعنی سنتی، صنعتی و ساختمان و همچنین مناطق 
جغرافیایی در سه سطح انجام می شود. پرداخت تسهیلات 
110 )سنتی(، 130 )صنعتی( و 150)ساختمان( میلیون 
تومانی برای ساخت هر واحد مسکونی در تهران و شش شهر 
بزرگ دیگر، همچنین به همین ترتیب برای مراکز استانها و 
شهرهای بالاتر از 200 هزار نفر از تسهیلات 90 و 110 و 
130 میلیون تومان و شهرهای زیر 200 هزار نفر تسهیلات 
70، 90 و 100 میلیون تومانی خواهد بود.این در حالی است 
که برای تخصیص این تسهیلات به متقاضیان که عمدتا انبوه 
سازان هستند چند شرط اساسی از جمله افزایش بهره وری 

مصرف انرژی، نگاه ویژه و حمایتی به واحدهای تولیدی متوسط 
و کوچک بخش مسکن و ساختمان و شناسایی و تمرکز بر 
فعالیتها و زنجیره های مزیت دار اقتصادی)بنگاه های بزرگ 
فعال مسکن و ساختمان( را به دنبال خواهد داشت.اما وام 
ساخت از یک شرط نسبت به اغلب تسهیلات مسکن معاف 
شده است، آنهم سپرده گذاری و مسدود شدن حساب متقاضی 
به منظور دریافت این وام. بنابر این پرداخت تسهیلات ساخت 
مسکن بدون شرط مسدود نمودن حساب ها خواهد بود.آنطور 
که اخیرا قاسمی، مدیر امور اعتباری بانک مسکن اعلام کرده 
است، هر گونه شرط در خصوص مراوده مالی قبلی برای 
پرداخت تسهیلات بدون سپرده ساخت مسکن از جمله رسوب 
حساب، غیر ضروری است. در حالی وام پرداختی ساخت 
مسکن تا سقف 150 میلیون تومان و بدون سپرده گذاری از 
طریق بانک مسکن قابل پرداخت خواهد بود که در حال حاضر 
بر اساس مصوبات شورای پول و اعتبار در سال گذشته اغلب 
گزینه های دریافت وام ساخت و خرید با افزایش سقف مواجه 
شد اما یا باید مانند تسهیلات صندوق پس انداز مسکن برای 
دریافت آن در یک دوره حداقل شش ماهه سپرده گذاری انجام 
شود و یا در غیر این صورت مشتری برای دریافت سایر وام ها، 

در فرابورس بر اساس میزان وام دریافتی اوراق تهیه کند.

پای شورای رقابت هم وسط کشیده شد 

موج انتقاد از دو خودروساز بزرگ 

مرکز پژوهش های مجلس: 

دولت با انتشار اوراق صکوک بدهی خود به بانک ها را بپردازد 

یک شرط برای وام ساخت مسکن حذف شد 

یک اقتصاددان مطرح کرد 

تبعیض های مالیاتی کی رفع می شود؟ 
یک اقتصاددان تعدیل شدن نرخ های مالیاتی، کمتر شدن تبعیض ها، افزایش اقتدار 
مالیات ستان و بررسی تراکنش های بانکی مشکوک را که در اصلاحیه قانون مالیات های 
مستقیم لحاظ شده است، از نقاط قوت این قانون می داند، منوط بر اینکه این قانون زودتر 

اجرا شود تا امکان برخورد سلیقه ای وجود نداشته باشد.
 سعید جمشیدی فرد درباره طرح تحول نظام مالیاتی، اظهار کرد: اجرای طرح تحول 
نظام مالیاتی که بخشی از آن در قالب قانون مالیات های مستقیم تصویب شد،  زمانی محقق 
می شود که نظام جامع مالیاتی مستقر شده و به موجب آن جلوی فرارهای مالیاتی گرفته 

شود  و برخی نظارت ها و کنترل ها، مکانیزه شود.
  نایب رئیس شورای عالی جامعه حسابداران رسمی ایران، همچنین گفت: این طرح از 
برنامه سوم توسعه تا کنون در جریان است و اکنون نیز در برخی استان ها به صورت پراکنده 
انجام می شود. ولی نباید انتظار داشته باشیم که این طرح به صورت کامل و در تمامی 
استان ها طی دو یا سه سال انجام شود. با این حال طرح تحول نظام مالیاتی در زمانی به 
صورت کامل قابلیت اجرا دارد که طرح جامع نظام مالیاتی پیاده شده باشد و بازخوردهای 

لازم را از آن بگیریم.
  وی تصریح کرد: مادامی که این اتفاق نیفتاده است، در زمینه اجرای طرح تحول نظام 
مالیاتی نگرانی هایی وجود دارد. مثلا اکنون طبق اصلاحیه قانون مالیات های مستقیم که 
در سال گذشته تصویب شد، اقتدار و امکانات مالیات ستان افزایش یافته و با تعریف جرم 
مالیاتی، ضمانت اجرایی شدیدی برای پرداخت مالیات توسط مودیان در نظر گرفته شده 
 است ولی تا زمانی که نظام جامع مالیاتی به صورت کامل مستقر نشده است کماکان این 
نگرانی وجود دارد که برخی رفتارها از سوی مالیات ستان به صورت سلیقه ای و فرد محور 
انجام بگیرد. ولی اگر در نظام جامع مالیاتی بحث تراکنش های بانکی مشکوک ماده 169 
مکرر به سرعت اجرا شود، نگرانی های کمتری خواهیم داشت. با این حال این موضوع 
زمان بر است.   این اقتصاددان تاکید کرد: شاه کلید قانون مالیات ها، طرح جامع مالیاتی 
است که با اجرای آن عدالت مالیاتی برقرار می شود ولی اگر در اجرای آن تاخیر بیفتد نگرانی 
در دوره گذار حتی به مراتب بیشتر از گذشته خواهد بود. به همین دلیل باید زمان بندی 
مشخص از سازمان امور مالیاتی مطالبه شود و صرف اعلام تعهد به اجرای طرح جامع 
مالیاتی از سوی سازمان امور مالیاتی کافی نیست. در واقع همین طور که از مودیان، اشخاص 
ثالث و... خواسته شده است که تمام تکالیف مالیاتی خود را از تاریخ یکم فروردین سال 
1395 انجام دهند، باید از سازمان امور مالیاتی هم خواسته شود که از تاریخ مشخصی طرح 

جامع امور مالیاتی را به صورت فراگیر و یکپارچه پیاده کند.  
او درباره بخش های مترقی و قابل توجه اصلاحیه قانون مالیات های مستقیم که سال 
گذشته تصویب شد، اظهار کرد: طبق این قانون؛ مالیات بر حقوق منطقی تر و تبعیض ها 
کمتر شده است و فاصله ای که پیش تر میان مالیات پرداختی از سوی کارکنان دولت و 
بخش خصوصی وجود داشت، حذف و از سوی دیگر نرخ های مالیاتی هم متعادل تر شده 
است که این موارد به عدالت مالیاتی کمک می کند.   وی در بخشی از سخنانش گفت: ماده 
169 مکرر این قانون نیز به شفافیت کمک خواهد کرد ولی مشکل اینجاست مادامی که 
طرح جامع مالیاتی پیاده نشده است این نگرانی وجود دارد که اختیار دسترسی به اطلاعات 
اشخاص سلیقه ای شود بنابراین خوب است فاصله قانون گذاری تا اجرای کامل کاهش یابد.   
جمشیدی فرد در بخشی از سخنانش درباره ایرادات وارده بر اصلاحیه قانون مالیات های 
مستقیم بیان کرد: درباره بازار پول و بازار سرمایه، تحول خاصی مشاهده نمی شود که این 

از ایرادات وارد بر اصلاحیه قانون مالیات های مستقیم است.  
او نقطه ضعف قانون مالیات های مستقیم را بخش معافیت های مالیاتی آن دانست و 
اظهار کرد: موضوع معافیت ها در برنامه پیشنهادی دولت متناسب بود ولی مجلس بخش  
معافیت ها را به طور اختصاصی و جداگانه در قالب قانون رفع موانع تولید بررسی و تصویب 
کرد و به این ترتیب این موضوع خارج از اصول متعارف، از مسیر کارشناسی پیش نرفت 
و اکنون نیز نوعی سردرگمی و بی نظمی در بخش معافیت های مالیاتی وجود دارد در 
حالی که اگر این موضوع در کنار سایر موارد در اصلاحیه قانون مالیات های مستقیم قرار 
می گرفت چنین وضعیتی نداشت.   این کارشناس امور مالیاتی درباره مالیات ستانی از 
نهادهای خاص اظهار کرد: از نظر قانون گذاری، طبق نیاز محیط اقتصادی کشور، اراده 
قانون گذار بر این است که همه مودیان به طور شفاف اطلاعات خود را گزارش کرده و از نظر 
مالیاتی تکالیف خود را انجام بدهد. ممکن است بخش هایی معافیت خاص داشته باشند، 
به این ترتیب گزارش گری نکرده و اطلاعات شفافی از آن ها وجود نداشته باشد. به نظر من 
برای این موضوع باید بازه زمانی مشخصی تعیین شود تا در این بازه زمانی شفافیت لازم 
صورت بگیرد.   او تصریح کرد: اگر مقرراتی برای این موضوع وضع  شده است نباید انتظار 
داشته باشیم که سریع این قانون اجرا شود، بلکه باید انتظار داشته باشیم که این موضوع 
به صورت مرحله به مرحله پیگیری شود. به این صورت که در مرحله ای در شرکت ها 
شفافیت و انجام تکالیف مالیاتی را در دستور کار قرار دهند، در مرحله ی بعد نهادهایی که 
بر آن ها نظارت های مالیاتی و نظارت های گزارشگری کم است در ظرف زمانی کوتاهی 
شفاف سازی کنند و... او اضافه کرد: اکنون سازو کار قانونی لازم مشخص شده است و ماده 
2 قانون مالیات های مستقیم به موارد معاف از مالیات اشاره می کند و  تصمیم گیری درباره 
بخش نهادهای عمومی که زیر نظر مقام معظم رهبری فعالیت می کنند، منوط به نظر مقام 
معظم رهبری شده است.   وی ادامه داد: بنابر آنچه گفتم طبق قانون جدید سازو کارها 
مشخص شده است و از نظری پیشرفت های لازم را داشته است به هر حال قبلا نهادها و 
حتی شرکت های آن ها از پرداخت مالیات معافیت بودند، ولی اکنون همه شرکت ها مشمول 
مالیات شده اند و وضعیت نهادها و سیستم نظارتی بر آن ها نیز متفاوت از قبل است.   رئیس 
سابق شورای عالی انجمن حسابداران خبره ایران، درباره صندوق های مکانیز فروش هم 
گفت: نقطه کلیدی در شفافیت اصناف همین صندوق های مکانیزه است و مادامی که 
این صندوق ها مورداستفاده قرار نگیرند، زنجیره شفافیت به هم وصل نمی شود. اکنون 
برخی مقاومت ها برای استفاده از این صندوق های فروش وجود دارد ولی ظرفیت قانونی 
ضرورت استفاده از این صندوق ها در اصلاحیه قانون مالیات های مستقیم فراهم شده است 
و با توجه به اهمیت موضوع، پیش نویسی از یک قانون اختصاصی برای صندوق مکانیزه 
فروش نیز در دست تهیه است.   وی ادامه داد: اکنون برخی اصناف مقاومت می کنند چون 
به واسطه صندوق مکانیزه تمام درآمدها و فروش آن ها تحت کنترل قرار می گیرد. البته 
برخی اصناف در این موضوع بحث های کارشناسی مطرح کرده اند که قابل بررسی است 
ولی تا زمانی که این صندوق وجود نداشته باشند، نمی توان انتظار شفافیت را در مورد کار 

و درآمد اصناف داشت.
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 گودرزی: 

استقلال سه بازیکن با ارقام بالا جذب کرده
وزیر ورزش و جوانان با حضور در فرودگاه و استقبال از تیم ملی والیبال گفت: تیم استقلال 

باید 6 بازیکن جذب کند که تاکنون 3 بازیکن با ارقام بالا جذب این تیم شده اند.
محمود گودرزی در مراسم استقبال از تیم ملی والیبال ایران پس از کسب سهمیه 
المپیک اظهار داشت: شکر خدا شاهد یک اتفاق خوب در والیبال و ورزش ایران بودیم 
و تیم ملی والیبال توانست به المپیک صعود کند. امیدوارم گام بعدی محکم تر برداشته 
شود چون باعث نشاط و شادی جامعه خواهد شد. تمام مردم ایران از این اتفاق میمون 
خوشحال هستند. وی ادامه داد: هدف گذاری فدراسیون والیبال برای تیم ملی از همان ابتدا 
یکی از سکوهای المپیک بوده که امیدوارم این هدف هم محقق شود.وزیر ورزش و جوانان 
در مورد نارضایتی مسئولان استقلال از فصل نقل و انتقالات گفت: تیم استقلال باید 6 
بازیکن جذب کند که تاکنون 3 بازیکن با ارقام بالا جذب این تیم شده اند. تصمیم گیرنده 
نهایی در مورد بازیکنان جدید این تیم سرمربی است.گودرزی تصریح کرد: سال قبل 
پرسپولیسی ها شرایط خوبی نداشتند و می گفتند که من استقلالی هستم اما من استقلالی 

یا پرسپولیسی نیستم و شما این حرف ها را باور نکنید.

دژاگه و نکونام از العربی می روند

 اشکان به پرسپولیس می آید؟
نامزد ریاست باشگاه العربی قطر تاکید کرد که با همه بازیکنان خارجی تیم فوتبال این 

باشگاه به استثنای یک بازیکن برزیلی قطع همکاری خواهد کرد.
باشگاه العربی قطر این روزها شرایط نامناسبی دارد و به خاطر مشخص نبودن رئیس 
این باشگاه، هر روز اخبار متفاوتی از ادامه یا قطع همکاری اشکان دژاگه و جواد نکونام دو 
بازیکن ایرانی این تیم مطرح می شود. رسانه های قطری در روزهای گذشته فشار زیادی را 

برای جدایی این دو بازیکن ایرانی با نوشتن گزارش های مختلف ایجاد کرده اند. 
روزنامه »الرایه« در شماره امروز خود مصاحبه ای را با »شیخ خلیفة بن حمد« نامزد 
ریاست باشگاه العربی انجام داده است. خلیفه در این مصاحبه تاکید کرده است که قطع 
همکاری با تمام بازیکنان خارجی العربی ایده اصلی اوست. البته وی اعلام کرده »پائولینو« 
تنها بازیکن خارجی است که به کارش در العربی ادامه خواهد داد. نامزد ریاست باشگاه 
العربی حتی از تغییر سرمربی این تیم خبر داده و اعلام کرده است مربیان بزرگتری 
جانشین »زولا« خواهند شد. از سوی دیگر باشگاه پرسپولیس در روزهای گذشته پیگیر 
جذب اشکان دژاگه بوده و اقداماتی در این زمینه انجام داده است. هرچند مدیربرنامه های 
اشکان دژاگه تاکید کرده که این بازیکن با العربی دو سال دیگر قرارداد دارد، ولی در صورتی 
که خلیفه به عنوان رئیس باشگاه انتخاب شود، به نظر می رسد قرارداد اشکان با العربی فسخ 
شود. باید دید آیا اشکان به کارش در العربی ادامه می دهد و یا وسوسه بازی در پرسپولیس 

و مقابل هواداران این تیم، او را برای حضور در لیگ ایران وسوسه می کند.

با عقد قراردادی دو ساله

مدافع تیم ملی ارمنستان به تراکتور پیوست
مدافع ثابت تیم ملی ارمنستان به تراکتورسازی پیوست.

 آرزداد هارویان بازیکن تیم ملی ارمنستان که بیش از 50 بازی ملی در کارنامه دارد 
دقایقی پیش با تراکتورسازی قرارداد امضا کرد.قرارداد هارویان با تراکتورسازی دو ساله 
است. هارویان 23 ساله دومین مدافع ارمنستانی است که به فوتبال ایران آمده است. در 
دوسال گذشته هرایر مگویان بازیکن باسابقه تیم ملی ارمنستان برای استقلال توپ می زد 
و عملکرد بدی نیز برجای نگذاشت. نکته قابل توجه اینکه هارویان نیز مثل مگویان توسط 
ادموند اختر بازیکن سابق استقلال به ایران آمده و به تراکتورسازی پیوسته است. به نظر 
می رسد مهاجم سال های نه چندان دور استقلال به واسطه رفاقتش با بازیکنان ارمنستانی 

راه را به خوبی برای حضور این بازیکنان در ایران باز کرده است.

جباری: 

منصوریان بخواهد با کمال میل به استقلال 
برمی گردم

 استقلال این روزها حسابی در بازار نقل و انتقالات فعال است. مدیران این باشگاه هرچند 
حواشی هم اطراف تیم شان می بینند اما می خواهند هر طور شده تیم خوبی برای فصل بعد 
ببندند.  مجتبی جباری یکی از بازیکنان محبوب هواداران استقلال محسوب می شود که 
سه فصل پیش از این تیم جدا شد. او در این سال ها در الاهلی قطر به فوتبال خود ادامه داد 
و حالا گفته دوست دارد به استقلال برگردد. جباری در مصاحبه سایت ناصر حجازی گفته: 
همانطور که می بینید به تهران آمده ام و دوست دارم فوتبالم را در تیم محبوبم استقلال 
دنبال کرده و در این تیم بازی کنم. امروز با خبر شدم که قرار است در باشگاه استقلال 
تغییر و تحولاتی صورت بپذیرد که نمی دانم نتیجه آن چه خواهد شد اما اگر منصوریان 
و مدیران استقلال بخواهند با کمال میل به تیم سابقم باز خواهم گشت و دوست دارم با 

پیراهن استقلال از فوتبال خداحافظی کنم.

حضور طارمی در اسپانیا منتفی شد
بنا بر اعلام وکیل حقوقی مهدی طارمی حضور این بازیکن در تیم های اسپانیایی 

منتفی شد.
 مشتری اصلی مهدی طارمی تیم خیمناستیک بوده که هم اکنون برای صعود به لالیگا 
در مرحله پلی آف حضور دارد. این تیم می خواسته بعد از بخدمت گیری مهدی طارمی 
وی را به صورت قرضی به تیم لگانس انتقال دهد. باشگاه خیمناستیک برای بخدمت 
گیری مهدی طارمی پیش نویس قرارداد چهارساله را برای وکیل حقوقی اش  فرستاد که 
متون آن مورد تایید قرار نگرفت و حضور این بازیکن در فوتبال اسپانیا به طور کامل منتفی 
شد.حال مهدی طارمی روی پیشنهادات دیگر زوم می شود تا تیم جدید خود را انتخاب 
کند.هم اکنون جدی ترین پیشنهاد مهدی طارمی از یکی از تیم های روسی است. اگر وی 
از کشورهای شاخص اروپایی پیشنهاد خوب و باب میل برای بازی دریافت نکند در نهایت 
برای بازی به یکی از تیم های روسی خواهد رفت. بنابراین باید گفت حضور دوباره مهدی 

طارمی در ترکیب تیم پرسپولیس کمی دور از ذهن است.

دو اردوی آماده سازی در انتظار شاگردان دایی
تیم فوتبال صبای قم از 10 روز دیگر تمرینات آماده سازی خود برای لیگ شانزدهم را 
آغاز می کند. تیم فوتبال صبای قم که با مشکلات مدیریتی دست و پنجه نرم می کرد، 
پس از مشخص شدن تکلیف سرمربی و بقای علی دایی در راس کادر فنی، بار دیگر خود 
را برای حضور در لیگ برتر آماده می کند.تیم صبا از 10 روز دیگر به رسما تمرینات پیش 
فصل خود را آغاز می کند و بنا بر تصمیمات گرفته شده، شاگردان دایی یک اردوی داخلی 
در سرعین و یک اردوی اروپایی برگزار خواهند کرد.همچنین درباره نقل وانتقالات این تیم 
با وجود شایعات فراوان مطرح شده، هنوز مذاکره ای از سوی مسئولان باشگاه با بازیکنان 
سایر تیم ها صورت نگرفته است. پیش بینی می شود 4 یا 5 بازیکن به جمع شاگردان 
دایی در لیگ شانزدهم اضافه شوند و یکی از نام های مطرح شده در حوالی باشگاه صبا، 

وحید طالب لو، دروازه بان ناراضی استقلال تهران است.

وضعیت وحید امیری و باشگاه آینده اش 
هم چنان نامعلوم

مدیر برنامه های وحید امیری می                      گوید این بازیکن در آرامش کامل تیم جدیدش را 
انتخاب می کند و هنوز تکلیف تیم آینده او مشخص نیست.

مدیر برنامه های وحید امیری درباره آخرین وضعیت این بازیکن، اظها                                ر کرد: امیری در 
حال          حاضر در اردوی تیم                                                                 ملی حضور دارد و هیچ تصمیمی درباره تیم آینده اش نگرفته 
است.  او پس از پایان اردوی تیم                                                                 ملی در آرامش  کامل درباره تیم آینده اش تصمیم گیری 
خواهد کرد. هر کسی که امیری را بشناسد می داند که او بازیکن باهوشی است و مطمئنا 
بهترین گزینه را برای آینده اش انتخاب خواهد کرد.او در پاسخ به این سوال که چه زمانی 
تکلیف امیری مشخص می       شود خاطر             نشان کرد: هنوز هیچ چیز مشخص نیست. شاید 
تا پنجشنبه و شاید هم تا چند روز زمان ببرد، اما آن چیزی که مهم است این است که 
امیری پس از پایان اردوی تیم                                                                 ملی چند روزی زمان نیاز دارد تا فکر  کند تا تیم آینده اش 

را انتخاب  کند.

پاسخ رد ملوانی ها به تراکتورسازی
مدیرعامل باشگاه ملوان به درخواست رسمی تراکتورسازی مبنی بر صدور رضایتنامه 
ثاقبی پاسخ منفی داد.  در پی درخواست رسمی باشگاه تراکتورسازی تبریز جهت دریافت 
رضایت نامه شاهین ثاقبی، باشگاه ملوان بندرانزلی با ارسال نامه ای با این درخواست 
مخالفت کرد. باشگاه ملوان در این نامه اشاره کرد که نیازمند حضوری قوی در مسابقات 
آینده است و به این بازیکن و تمام پتانسیل هایش نیاز دارد. گفتنی است ثاقبی و پور 
رحمت الله با توجه به اتمام خدمت مقدس سربازی شان هم اکنون تحت قرارداد باشگاه 

ملوان هستند و باید در تمرینات این تیم حضور پیدا کنند.

 پس از کسب جواز حضور در ریو؛

بازگشت والیبالیست های المپیکی به ایران

تیم ملی والیبال ایران پس از پروازی طولانی مدت 
از توکیو به دبی و پس از آن به تهران با استقبال پرشور 

طرفداران وارد فرودگاه امام خمینی شد.
 تیم  ملی والیبال ایران بعد از کسب سهمیه المپیک 
2016 ریو در مسابقات انتخابی که در توکیوی ژاپن 
از  دوری  ماه  یک  حدود  از  بعد  امروز  شد،  برگزار 

خانواده های خود به کسور بازگشتند.
تیم  ملی در ر قا بت های والیبال انتخابی المپیک 
توکیو با 6 برد و یک باخت و کسب 15 امتیاز سهمیه 

المپیک ریو را کسب کرد.
 ملی پوشان بعد از توکیو به دبی رفتند و از آنجا 
به ایران آمدند که استقبال والیبالی ها بی سابقه بود. 

بازیکنان تیم ملی بین جمعیت پر شور پا به فرودگاه 
امام خمینی گذاشتند و مورد تشویق قرار کرفتند.

داورزنی: نیم نگاهی به سکوی المپیک داریم
رئیس فدراسیون والیبال گفت: همه بازیکنان ما 

مصمم بودند تا جواز حضور در المپیک به دست آید.
در  والیبال  فدراسیون  رئیس  داورزنی  محمدرضا 
همه  داشت:  اظهار  ملی پوشان  از  استقبال  مراسم 
بازیکنان ما مصمم بودند که به تیم ملی کمک کنند. 
چه بازیکنی که برای یک پوئن به میدان می رفت چه 
بازیکنی که در تمام طول مسابقه در زمین بود به یک 
اندازه می جنگیدند و همه به دنبال یک هدف بودند 
چرا که می دانستند 12-10 سال تمرین کرده اند، دور 

از خانواده بودند و سختی های زیادی را تحمل کردند. 
ما امیر غفور رااز دست دادیم و میرزاجانپور پشت خط 
رفت در حالیکه برای یک دریافت کننده بسیار سخت 
است اما همه به دنبال این بودند که لبخند را به لب 
مردم بیاورند.  وی افزود: خدا را شکر می کنم که با 
دعای خیر مردم و تلاش بازیکنان رویایی 52 ساله 
تحقق پیدا کرد. این برای کشور ما افتخار است که در 
میان قدرت های بزرگ راهی المپیک شده است. تیم 
ما تا مسابقات المپیک لیگ جهانی را هم پیش رو دارد. 
بازیکنان دیگری در تیم »ب« هستند که می توانند 
به تیم ما کمک کنند تا ایران در شرایط مناسب به 
المپیک برود. امید ما این است که بتوانیم جزو 4 تیم 

اول قرار بگیریم و نیم نگاهی هم به سکو داشته باشیم. 
کار سختی است اما امیدوارم رخ دهد.

 رئیس فدراسیون والیبال درباره برنامه های آینده 
این تیم تا المپیک خاطرنشان کرد: بازیکنان 3-2 روز 
استراحت می کنند. فکر می کنم امیر غفور هم بهتر 
شود و او از روز شنبه تمریناتش را شروع می کند. هفته 
آینده تیم برای سه بازی با برزیل، آمریکا و آرژانتین در 
لیگ جهانی به ریو می شود. بعد از آن برای سه بازی به 
صربستان خواهد رفت و بعد به ایران می آید. بازیکنان 
ما در طول این مدت فقط دو سه روز استراحت دارند. 
اگر بتوانیم در بین 5 تیم اول مرحله مقدماتی لیگ 

جهانی قرار بگیریم می توانیم راهی فینال شویم.
 داورزنی درباره پاداش به ملی پوشان گفت: اگر تیم 
به مرحله دوم المپیک صعود کند فدراسیون، وزارت 
ورزش و کمیته توجه خواهند کرد. قرار است ما روز 
شنبه در مراسم افطاری از ورزشکاران تقدیر کنیم و 
مبلغی را هم به عنوان پاداش بدهیم تا گوشه ای از 

زحمات آنها جبران شود.
میرزاجان پور: به قولی که دادیم، عمل کردیم

 ملی پوش والیبال ایران گفت: قول داده بودیم که 
راهی المپیک شویم و خوشحالم که به این قول عمل 
کردیم.  مجتی میرزاجان پور پس از بازگشت تیم ملی 
والیبال از ژاپن اظهار داشت: خدا را شکر می کنم که 
توانستیم به آن چیزی که قولش را داده بودیم، یعنی 
صعود به المپیک عمل کنیم. وی افزود: تورنمنت 
خوبی بود و مقابل حریفان قدرتمندی بازی کردیم و 
خوشبختانه توانستیم نتیجه مورد نظر را کسب کنیم.

ملی پوش والیبال ایران گفت: تلاش می کنیم در 
المپیک هم بتوانیم بهترین نتیجه را بگیریم.

غفور: جاه طلبی های والیبال ادامه دارد
 ملی پوش تیم والیبال گفت: والیبال ایران با این 
موفقیت ها قانع نمی شود و جاه طلبی های والیبال 
ادامه خواهد داشت. امیر غفور  درباره کسب سهمیه 
حضور در المپیک توسط تیم ملی والیبال گفت: خدا 
را شکر موفق شدیم از پس این مسئولیت سنگین 

که روی دوشمان بود برآییم. حس بسیار خوبی است 
که مردم را شاد و خوشحال می بینیم.وی ادامه داد: 
امیدوارم در المپیک بتوانیم بهتر از این هم بازی کنیم 
چرا که تیم ما با این موفقیت ها قانع نمی شود و جاه 
طلبی های والیبال ادامه خواهد داشت چون والیبال این 
شایستگی را دارد.ملی پوش تیم والیبال درباره وضعیت 
و مصدومیتش گفت: باید یک  MRI دیگر هم بگیرم 
اما آن طور که پزشک تیم ملی پیش بینی کرده است 

دو هفته دیگر مشکلم برطرف خواهد شد.
سعید معروف:وقت خوشحالی نداریم

کاپیتان تیم ملی والیبال ایران با بیان اینکه این 
تیم باید هفته آینده به برزیل سفر کند، گفت: ما 
معروف  نداریم.سعید  خوشحالی  برای  زمانی  دیگر 
بعد از بازگشت تیم ملی والیبال ایران به ایران گفت: 
خوشحالم که شرمنده مردم نشدیم. کسب سهمیه 
المپیک یک پایان خوب برای زحمات 10 ساله ما بود.

وی درباره اینکه تیم ملی باید هفته آینده برای شرکت 
در لیگ جهانی به برزیل برود، گفت: ما به این برنامه 
های فشرده عادت کرده ایم. الان دیگر وقتی برای 
خوشحالی نداریم.کاپیتان تیم ملی والیبال در پایان 
درباره اینکه آیا برای موفقیت ایران در المپیک قولی 
می دهد یا خیر گفت: من تا الان هیچ قولی نداده ام و 
امیدوارم از این به بعد هم همه چیز خوب پیش برود.

لوزانو و دو ملی پوش به ایران نیامدند
سرمربی تیم ملی والیبال ایران به همراه اعضای این 

تیم به تهران برنگشت.
 اعضای تیم ملی والیبال ایران صبح امروز سه شنبه 
در میان استقبال اهالی این رشته و هواداران تیم 
کشورمان وارد فرودگاه امام خمینی )ره( تهران شدند.

 رائول لوزانو سرمربی آرژانتینی تیم ایران در این 
سفر تیم ملی را همراهی نکرد تا چند روزی را در کنار 
خانواده خود سپری کند. لوزانو قرار است ابتدای هفته 

آینده در تمرینات تیم ملی حضور یابد.
 سیدمحمد موسوی و شهرام محمودی هم به تهران 

برنگشتند و چند روزی را به مسافرت رفتند.

امیر مهدی زاده:

 پرداخت نشدن قراردادهای سوپر لیگ
 به کاراته لطمه می زند

امیر مهدی زاده از پرداخت نشدن قرارداد مالی سال 1393 باشگاه آذر خودرو گله مند 
است.

ملی پوش وزن 60- کیلو گرم کاراته مردان ضمن ابراز نارضایتی از عدم پرداخت قرار 
داد مالی باشگاه آذرخودرو تصریح کرد: سال 1393 با حضور چند تن از ملی پوشان با تیم 
آذرخودرو قرارداد بستیم و در سوپر لیگ حضور یافتیم و توانستیم عنوان قهرمانی را برای 
این باشگاه کسب کنیم ولی متاسفانه حتی یک ریال از قرارداد مالی بازیکنان بعد از گذشت 
دو سال پرداخت نشده است. این موضوع به کاراته و ملی پوشان از لحاظ روحی و روانی 
ضربه وارد کرده است. فدراسیون و مدیران باید این موضوع را دنبال کنند تا فردی به خود 
اجازه ندهد در سوپر لیگ تیم دهد ولی به تعهدات خود عمل نکند.با توجه به اینکه رشته 
کاراته در آستانه المپیکی شدن قرار دارد، مهدی زاده مدعی است که مسئولین وزارت 
ورزش و کشور باید نگاه خود را نسبت به کاراته تغییر دهند و اظهار داشت: با توجه به اینکه 
کشور های صاحب نام و عنوان در المپیک مانند چین، روسیه و آمریکا سرمایه گذاری خود 
بر روی کاراته را آغاز کرده اند، کشور ما نیز که در کاراته از پتانسیل خوبی برخوردار است 
نباید از این موضوع غافل شود و باید حمایت ها بیشتر شود تا چهار سال آینده در المپیک 
نتیجه خوبی را کسب کنیم. او با بیان اینکه، مسئولین تا به امروز بیان می کردند الویت با 
رشته های المپیکی است ادامه داد: کاراته به المپیک نزدیک شده است باید رسیدگی ها به 
کاراته بسیار بیشتر شود، کاراته ایران بسیار پرقدرت است و توانایی کسب مدال در المپیک 
را داراست به شرط آنکه نگاه مسئولین تغییر کنند. ملی پوش کاراته مردان وضعیت اردو 
های تیم ملی کاراته را خوب ارزیابی کرد و افزود: دو مرحله اردو ی بسیار خوب و با برنامه 
را پشت سر گذاشته ایم، از امکانات آزادی راضی هستیم. پنج ماه تا رقابت های جهانی زمان 
باقی است، در حال حاضر دوره بدنسازی را طی می کنیم و پس از پایان این دوره وارد فاز 
جدیدی از تمرینات خواهیم شد همه چیز برنامه ریزی شده است، انشالله همین روند ادامه 
پیدا کنند تا نتیجه لازم را در جهانی کسب کنیم.امیر مهدی زاده در خصوص برنامه های 
تدارکاتی تیم ملی اظهار داشت: علاوه بر کاراته وان ترکیه و آلمان دانشجویان جهان را نیز 
در پیش داریم شرکت در این مسابقه بسیار به روند آماده سازی تیم ملی می توانند کمک 
کنند. مسابقات دانشجویان جهان بسیار مهم است و از آن به عنوان جام جهانی کوچک نام 
می برند. رقابت های تدارکاتی بسیار تاثیرگذار است و می توانند کمک کند تا نتیجه ای 

بهتر از رقابت های جهانی آلمان را در اتریش به دست آوریم.

مولایی:

 مشکل خاصی برای پایم پیش نیامده است
وزنه بردار فوق سنگین ایران گفت: بنابر تشخیص دکتر نوروزی مشکل خاصی برای پایم 

پیش نیامده و دردم نیز با فیزیوتراپی برطرف می شود.
بهادر مولایی درباره تشدید آسیب دیدگی خود بیان کرد: یک روز پس از جام فجر خیلی 
درد داشتم اما الان خدا را شکر بهتر شده است. 10 جلسه فیزیوتراپی دارم، فعلا تمرینات 
بالا تنه را انجام می دهم تا پایم یک مقدار بهتر شود. دکتر نوروزی نیز از وضعیتم راضی 
است و گفت مشکلی پیش نیامده است. فقط چون فشار آوردم دردش بیشتر شده است 
که با فیزیوتراپی برطرف می شود. مولایی در پاسخ به این پرسش که بهتر نبود در جام 
فجر سنگین کار نمی کرد، تصریح کرد: درست است 12 روز تمرین نداشتم و با سه روز 
تمرین در جام فجر شرکت کردم و شاید مقدار کیلوهای آن به گوش هر کسی برسد بگوید 
سنگین بوده و اشتباه کردم اما برای خودم سبک بود. فقط برای وزنه 249 کیلوگرم پایم 
اذیت شد و نتوانستم خیلی خوب وزنه را پرتاب کنم. از طرفی اگر شش حرکت را نمی آمدم 
حرف و حدیث زیاد می شد. حتی بعد از مسابقه نیز به من گفتند باز وزنه زدم و باختم و 
دوباره پایم را گرفتم در حالیکه مردم در جریان نیستند یک وزنه بردار زمان مسابقه ممکن 
است مصدوم باشد. او در مورد اینکه تا المپیک می تواند شرایط خود را بهتر کند، گفت: 
بدنم آماده است زیرا با سه روز تمرین همین که به وزنه 249 کیلوگرم حمله کردم یعنی 
بدنم آمادگی دارد فقط باید یک مقدار پایم خوب شود تا تمریناتم را شروع کنم و می خواهم 

تا رکورد دیگری که از پایان اردوی شمال داریم به رکورد مجموع 440 کیلوگرم برسم.
او افزود: به احتمال زیاد با سجاد انوشیروانی می توانم به این رکورد برسم. برای المپیک 
اصلا کار به یک ضرب ندارم و به دنبال رقابت نیستم فقط می خواهم سه حرکت را انجام 

دهم تا در دو ضرب کارم راحت تر شود و بهتر بتوانم مانور بدهم.

کمیل قاسمی: 

قهرمانی در جام جهانی نسبت به سال های قبل 
سخت تر است

سنگین وزن تیم  ملی کشتی آزاد با اشاره به این که آزادکاران تیم  ملی در شرایط خوبی 
به سر می برند، گفت: امیدوارم که بتوانیم بار دیگر عنوان قهرمانی جا م جها نی را از آن 

خود کنیم.
کمیل قاسمی درباره آخرین وضعیت تمرین تیم  ملی کشتی آزاد برای حضور در 
ر قا بت های جا م جها نی آمریکا، اظها ر کرد: خدا را شکر تمامی نفرات تیم  ملی در شرایط 
خوبی به سر می برند و تمرینات منظم و پر فشاری را طی چند ماه گذشته پشت سر 
گذاشته اند. تقریبا همه نفرات از لحاظ آمادگی در یک سطح قرار دارند و امیدوارم که بتوانیم 
در جا م جها نی آمریکا به بهترین نتایج دست یابیم.آزادکار سنگین وزن تیم  ملی درباره 
احتمال دستیابی ایران به پنجمین قهرمانی پیاپی در این ر قا بت ها، خاطر  نشان کرد: با 
توجه به این که تنها دو ماه زمان باقی  مانده تا المپیک هدف اصلی کادرفنی ارزیابی نفرات 
و همچنین حریفانمان در این مسابقات است. البته به دنبال کسب بهترین نتیجه  و رسیدن 
به عنوان قهرمانی نیز هستیم. به اعتقاد من شرایط نسبت به سال های گذشته مقداری 
سخت است و تیم های شرکت کننده از جمله آمریکا نیز با ترکیب خوبی در این مسابقات 
حضور دارد. البته ما سه سال موفق شدیم در خاک آمریکا این کشور را شکست دهیم و بر 
بام دنیا قرار بگیریم. امسال نیز تمام سعی خود را خواهیم کرد تا به پنجمین عنوان قهرمانی 
برسیم، اما کشتی ورزش سخت و بی رکوردی است و ممکن است هر اتفاقی در آن رخ 
دهد. امیدوارم مشکل خاصی پیش نیاید و تیم  ملی به یک قهرمانی با ارزش دیگر دست 
یابد.دارنده مدال برنز المپیک درباره آخرین وضعیت خود نیز خاطر  نشان کرد: از ناحیه 
کمر و زانو آسیب دیدگی  جزئی دارم، اما امیدوارم که مشکل خاصی پیش نیاید و بتوانم 
روی تشک خوب کشتی بگیرم. هدف من حضور موفق در المپیک است و امیدوارم که با 
تایید کادرفنی بتوانم دوبنده ایران را در این مسابقات بر تن کنم و بار دیگر برای کشورم 

افتخار آفرین باشم.

قم- ایرنا- با وجودی که تنها حدود دو ماه به آغاز مسابقات 
لیگ برتر فوتسال زمان باقی مانده است وضعیت فوتسال قم 
برخلاف سایر تیم های لیگ برتری، هنوز در هاله ای از ابهام 

قرار دارد.
 این در حالی است که بسیاری از تیم های لیگ برتری 
بازیکنان و کادر فنی مورد نیاز خود را جذب و حتی تمرینات 
خود را آغاز کرده اند ولی وضعیت تیم فوتسال یاسین پیش رو 

قم در هاله ای از ابهام قرار دارد.
دو هفته پیش مدیر رسانه ای تیم فوتسال یاسین پیش 
رو قم در گفت و گو با ایرنا اعلام کرده بود، مشکل بخش 
خصوصی برای تیم داری در فوتسال قم برطرف شده و حضور 
این تیم در قم قطعی شده است، ولی بعد از گذشت دو هفته 
هنوز خبری از حضور یاسین پیش رو در قم نیست و بسیاری 
از مسئولان و کارشناسان ورزشی نیز آینده این تیم را مبهم 

می دانند.
ممکن است فوتسال قم در سال جاری نیز مانند سال های 
قبل در دقیقه 90 و در روزهای آغازین لیگ برتر فوتسال 
کشور بسته شود ولی به طور حتم تیمی دست و پا شکسته و 

بدون انسجام را راهی لیگ برتر خواهند کرد.
تعلل در بسته شدن به موقع تیم یاسین پیش رو قم در سال 
جاری و سال های گذشته ضربه های سنگینی به این تیم وارد 
کرد که مهمترین آن عدم ثبات مدیریتی، تغییر مکرر مربیان 
و کادر فنی، نتیجه نگرفتن لازم در لیگ برتر و در نهایت جدا 

شدن بازیکنان کلیدی این تیم است.
فوتسال قم در سال 1380 در لیگ برتر ایران بروز و ظهور 
پیدا کرده و نقطه اوج این تیم نیز به همان سه سال اول 
دهه 80 با نام 'ارم کیش' باز می گردد، زمانی که فوتسال قم 

میعادگاه مدعیان و بزرگان فوتسال ایران شده بود.
چهره هایی مانند وحید شمسایی، مصطفی نظری، علی 
اصغر حسن زاده و مجید لطیفی به عنوان بازیکن و افرادی 
مانند صادق ورمزیار، سید مهدی ابطحی، حسین شمس، 
امیر شمسایی و غیره در قامت مربی در کنار سایر بازیکنان 
جوان بومی و مربیان این استان، قم را به قطب فوتسال کشور 

تبدیل کردند.
بسیاری از بازیکنان از جمله محسن حسن زاده، سید وحید 
غیاثی، رضا گلباشی، حسین صبوری، محسن آزاد و یدالله 

یامولا خروجی این تیم در آن دوره طلایی بود.
بازیکنانی نیز مانند علیرضا وفایی، ابوالقاسم اروجی و اصغر 
حسن زاده نیز از جوانان این تیم رشد کرده و امروز از ملی 

پوشان کشورمان محسوب می شوند.
هر چند فوتسال قم با نام ارم کیش در لیگ برتر فوتسال 
ایران خوب درخشید و برای خود نام و نشانی پیدا کرده بود 
ولی بعد از سال 1385 هر سال این تیم با نام جدیدی در 
لیگ برتر فوتسال حضور پیدا می کرد و تنزل جایگاه قم نیز 

مشهود بود.
اکنون که زمان مناسبی برای آماده سای تیم های لیگ 
برتری فراهم شده است و فوتسال قم برخلاف رقیبان خود، 

در وضعیت ابهام قرار دارد، برخی بازیکنان سرشناس قمی 
مذاکرات خود را با سایر تیم ها آغاز کرده و مربیان قمی نیز 
در فکر آینده خود و پیوستن به سایر تیم های لیگ برتری 

هستند.
*دیدگاه کارشناسان ورزشی

مدیرکل وزرش و جوانان استان قم در گفت و گو با خبرنگار 
ایرنا گفت: در حال حاضر در حال مذاکره با شرکت یاسین 

پیش رو قم هستیم ولی هنوز چیزی قطعی نشده است.
حسن عابدی خاطرنشان کرد: امید است در هفته های 
آینده تکلیف این تیم مشخص و فوتسال قم از این حالت 

بلاتکلیفی خارج شود.
وی ادامه داد: تا زمانی که تیم را به بخش خصوصی واگذار 
نکنیم این مشکلات در زمینه جذب اسپانسر و مسائل مالی در 

فوتسال قم وجود دارد.
وی گفت: دنبال شرایط قانونی هستیم تا مالکیت تیم را به 
بخش خصوصی واگذار کنیم و اگر این اتفاق بیفتد تیم بدون 

دغدغه هر سال در لیگ برتر حاضر خواهد شد.
رئیس هیات فوتبال استان قم نیز به خبرنگار ایرنا گفت: 
متاسفانه هنوز وضعیت فوتسال قم در لیگ برتر مشخص 

نیست و
هر سال با این مشکل روبرو هستیم.

کریم بهرامی افزود: بهترین راه برای رهایی از این وضعیت، 
واگذاری امتیاز تیم به بخش خصوصی است و بخش دولتی 

نیز حمایت کند.
رضا کردی سرمربی سابق فوتسال قم و مدرس فدارسیون 
فوتبال نیز در این زمینه گفت: ریشه همه مشکلات و گرفتاری 
های فوتسال قم، مالی است و عدم سرمایه گذاری مناسب در 

فوتسال، جایگاه این رشته ورزشی را تنزل داده است.
وی ادامه داد: وقتی پول خوبی به فوتسال قم تزریق نشود 

مربیان و بازیکنان خوبی نیز به این تیم ملحق نخواهند شد 
و در نهایت مدیرانی در راس کار قرار می گیرند که به جای 

دانش فوتسال، تنها پول دارند.
کردی گفت: همانگونه که اگر ما قهرمان شنای المپیک را 
دست و پا بسته در یک استخر کوچک بیندازیم خفه خواهد 
شد، اگر بهترین تیم را بدون امکانات وارد مسابقات لیگ کنیم 

نتیجه ای عاید ما نخواهد شد.
وی خاطرنشان کرد: مدیران واقعی و کارآمد به خاطر بی 
پولی، وارد فوتسال نمی شوند و درمقابل کسانی که مدیر 
نیستند از این شرایط سوء استفاده می کنند و این از آسیب 
های ورزش است، بهتر است مسئولان استان قم حمایت های 

خود را از فوتسال بیشتر کنند.
یکی از دست اندرکاران فوتسال قم نیز گفت: متاسفانه هر 
سال در آستانه لیگ برتر، فوتسال قم با مشکل عدم هویت 

مواجه است و این مشکل هر چه زودتر باید برطرف شود.
وی که به خاطر شرایط حساس فوتسال قم خواست نامش 
فاش نشود، افزود: پنج سال پیش تیم در آستانه واگذاری به 
استان فارس بود ولی به همراه چند نفر از دلسوزان ورزش 
قم در شبی که قرار بود فردا تیم واگذار شود با جمع آوری 
فهرستی از بازیکنان و سفر به تهران، مانع از این اقدام شدیم.

وی خاطرنشان کرد: این وضعیت به فوتسال قم ضربه می 
زند و تیمی که در سال های نخست مدعی عنوان قهرمانی 

بوده را به این روزهای پرالتهاب انداختند.
تیم فوتسال قم تاکنون با نام هایی مانند فراز، ارم کیش، 
کیش ایر، ماهان تندیس، صبای قم، فوتسال قم و یاسین 

پیش رو به میدان رفته است.
این تیم در دومین سال حضور خود در لیگ برتر فوتسال 
نایب قهرمان فوتسال ایران شد و در فصل قبل نیز رتبه ششم 

را کسب کرد.

پیشکسوت باشگاه پر    سپولیس می                      گوید این باشگاه در نقل و انتقالات پیش از فصل ضعیف 
عمل کرده است.

 فرشاد پیوس درباره وضعیت نقل و انتقالات باشگاه پر    سپولیس، اظها                                ر کرد: پر    سپولیس تا 
به امروز در امر نقل و انتقالات خوب عمل نکرده است. زمان به سرعت در حال          سپری شدن 
است و مسئولان باشگاه پر    سپولیس دست روی دست گذاشته اند و استقلالی ها بازیکنان 

مدنظر برانکو را جذب می                              کنند. شما ببینید هر بازیکنی که برانکو روی آن دست می گذارد 
سر از استقلال در می آورد. چرا باید این اتفاق بیفتد؟

وی افزود: مسئول نقل و انتقالات باشگاه ضعیف عمل می کند و همین موضوع به باشگاه 
لطمه می زند در حای که چند روز دیگر تمرینات تیم شروع خواهد شد هنوز تکلیف خیلی از 
بازیکنان فصل گذشته مشخص نیست و اصلا مشخص نیست قرار است با چند نفر تمرینات 
شروع شود. بعد هم که تیم نتیجه                نگیرد برانکو را مقصر ناکامی ها می دانند. با خود نمی                      گویند 
که تیم را دیر بسته اند و بازیکنان نتوانسته دوران آماده سازی پیش فصل را خوب طی کند. 
پیشکسوت باشگاه پر    سپولیس ا                              ضافه                                                                           کرد                                         : پر    سپولیس سال بعد باید در سه جام بجنگد. 
آنها باید تیمی را ببندند که در سه جام مدعی باشد. در طول فصل بازیکنان با مصدومیت و 
محرومیت مواجه می شوند. بنا                 بر                   این باید تیمی بسته شود که کمبود بازیکن احساس نشود. 
به اعتقاد من تیم پرسپولیس در پست مهاجم نیاز به یک گلزن شش دانگ دارد. در پست 
هافبک هم نیاز به یک بازی ساز داریم. البته تیم فصل گذشته در خط دفاع هم مشکلاتی 
داشت که باید بر طرف شود. هرچند ابتدا باید تکلیف بازیکنان قدیمی مشخص شود، یعنی 
اگر بازیکنی قرار است نماند، هر                    چه                         ز               و                  د             تر تکلیفش مشخص شود. پیوس درباره آخرین 
وضعیت خودش و باشگاه سپید رود رشت، گفت: من می خواهم در رشت بمانم و سرمربی 
سپید رو باشم. واقعا مردم رشت و تیم سپید رود را دوست دارم. رشتی ها هو                                         اد                               ا          ران خونگرمی 
هستند که به من لطف داشته اند. در آخرین جلسه                        ای که با مسولان باشگاه داشتم به آنها 
گفتم که تسویه حساب فصل قبل را انجام بدهند تا بعد بنشینیم و درباره قرارداد فصل جدید 
صحبت کنیم. آنها هم قرار است در هفته  آینده درباره این موضوع تصمیم گیری کنند. اما در 

پایان باز هم می گویم که دوست دارم در رشت بمانم و کار کنم.

مربیان پرتعداد تیم ملی بوکس هنوز برای نهایی کردن 
سهمیه  کسب  مسابقات  به  اعزامی  بوکسورهای  لیست 

المپیک باکو به توافق نرسیده اند.
 مسابقات کسب سهمیه المپیک بوکس باکو آخرین 
است.  ریو  به  رسیدن  برای  آماتور  بوکسورهای  فرصت 
مسابقاتی که البته هنوز و در فاصله یک هفته مانده به آغاز 
مسابقات لیست بوکسورهای اعزامی به آن مشخص نشده 

است.
بحث اصلی که باعث به تعویق افتادن اعلام ترکیب نهایی 
تیم شده مربوط به دو وزن 52 و 69 کیلوگرم است. نام پویا 
ناوی و سجاد محمدزاده در 52 کیلوگرم و امین قاسمی پور 
و سجاد کاظم زاده در 69 کیلوگرم در حالی گزینه های 
اعزام تیم در این دو وزن هستند که دو گزینه دیگر یعنی 

قاسمی پور و محمدزاده در صورت اعزام به باکو، شش روز 
بعد از بازگشت به ایران مجددا باید در رقابتهای بوکس حرفه 
ای شانس خود را برای کسب سهیمه المپیک امتحان کنند 
و این باعث شده تا برخی از مربیان پرتعداد تیم ملی معتقد 
باشند که یک بوکسور در این مدت زمانی کوتاه نباید در 
دور رقابت شرکت کند.از طرف دیگر شانس کسب سهمیه 
المپیک در مسابقات باکو به مراتب بیشتر از لیگ حرفه ای 
است و از این رو دسته دیگری از مربیان نیز اصرار به اعزام 
به خصوص امین قاسمی پور بوکسور باسابقه گیلانی به 
مسابقات باکو دارند.صرفنظر از این موضوع، تیم ملی بوکس 
با یک مشکل دیگر نیز دست و پنجه نرم می کند و  آن 
هم مجوز یا عدم مجوز شرکت نماینده 49 کیلوگرم در 
این رقابتهاست. احمد احمدی صفا که به دلیل شرکت در 

رقابتهای کیک بوکسینگ باکو شرکت کرده بود به مدت 
یک سال حق شرکت در مسابقات آماتور بوکس را نداشت و 
به همین علت حضور در مسابقات چین را هم از دست داده 
بود و حالا همین مشکل مجدداد برای اعزام وی به باکو نیز 
دیده می شود.در کنار همه ی این جذابیت های تیم ملی 
بوکس می توان به یک نکته جالب دیگر هم اشاره کرد و آن 
هم اعزام 5 مربی )انصاری-استکی-احدی-امیری و اشرفی( 
به همراه تیم 9 یا 8 نفره بوکسورها است. به احتمال فراوان 
ناطق نوری رئیس فدراسیون نیز در این مسابقات حضور 
خواهد داشت و هزینه کردن این مبلغ برای اعزام در شرایطی 
که فدراسیون بوکس مدام از بی پولی می گوید در نوع خود 
منحصر به فرد است. رقابتهای بوکس کسب سهمیه المپیک 

باکو آذربایجان از 26 خرداد ماه آغاز خواهد شد.

 وضعیت فوتسال قم همچنان در هاله ای از ابهام

یوس: پرسپولیس در نقل و انتقالات ضعیف عمل کرده

ادامه جدال مربیان در انتخاب بوکسورهای اعزامی به کسب سهمیه المپیک
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علمی و سلامت 

ماهی های ساکن مناطق آبی بریتانیا در آستانه نابودی قرار دارند و ادامه حیات آنها در گرو 
تصمیم مهمی است که باید در مجلس این کشور گرفته شود.  محصولات آرایشی و بهداشتی که 
در بریتانیا مورد استفاده قرار می گیرد حاوی ریزپلاستیکهای خطرناکی است که پس از ورود به 
سیستم فاضلاب این کشور حیات گونه های آبزی رودخانه ها و آبریزهای آن را به شدت تهدید 
می کند. آمارها نشان می دهند بیش از یک سوم جمعیت ماهی های »کانال انگلیس« آلوده به 
این رسوبات پلاستیکی هستند. این منطقه بزرگ آبی جنوب انگلیس را از شمال فرانسه جدا می 
کند و با توجه به اینکه به اقیانوس اطلس منتهی می شود حالا به نگرانی بزرگ زیست محیطی 
دانشمندان تبدیل شده است. آنها از آن بیم دارند که ترکیبات شیمیایی خطرناکی که از این 
طریق وارد اقیانوسها می شود به گونه های جانوری و گیاهی ساکن در این مناطق لطمه جبران 
ناپذیری وارد سازد. آمارها نشان می دهد که سالانه بین 16 تا 86 تن ریزقطعات پلاستیکی ناشی 
از مواد آرایشی و بهداشتی وارد فاضلاب بریتانیا می شود که معمولا از فرآیند تصفیه فاضلاب عبور 
کرده و در نهایت راهی آبراهه ها و اقیانوس می شوند. بدین ترتیب ارگانیسمهای دریایی و ماهی 
ها آنها را خورده و این آغاز یک مصیبت بزرگ زیست محیطی است.  اکنون مجلس بریتانیا در 
حال بررسی ممنوعیت به کارگیری این دسته از مواد شیمیایی در محصولات مراقب بهداشتی 
است. این همان اقدامی است که پیشتر آمریکا نیز انجام داده بود.  بر اساس آمارهای موجود هم 
اکنون 50 تریلیون ریزذرات پلاستیکی در اقیانوسهای سراسر جهان شناور هستند که البته سهم 

محصولات آرایشی و بهداشتی از این حجم خیره کننده چندان زیاد نیست.

تأیید معجزه روزه داری در تحقیقات دانشمندان جهان

پیشرفته ترین برگ مصنوعی جهان ساخته شد

ساخت اسلحه ای برای ترمیم سوختگی

محققین آمریکایی موفق به تولید پیشرفته ترین برگ مصنوعی جهان برای تولید انرژی 
شدند.

محققین دانشگاه هاروارد آمریکا توانستند »برگ بیونیکی« را توسعه دهند که نسبت به برگ 
های طبیعی عمل فتوسنتز را بهتر و از قابلیت بالایی برای تولید سوخت های مایع بر خوردار 

است. این برگ بیونیکی در آب قرا می گیرد و می تواند انرژی خورشیدی را جذب کند ضمن 
اینکه قادر به جدا سازی ملکول های آب به اجزای گاز، هیدروژن و اکسیژن است که با توسعه 
بیشتر این روش می توان سلول های سوختی برای تولید برق بدست آورد اما در حال حاضر 
با کمک باکتری مهندسی شده موجود در این برگ مصنوعی می توان از هیدروژن برای تولید 
سوخت های مایع استفاده کرد. در روش قبلی تولید انرژی بوسیله برگ بیونیک از کاتالیزور 
آلیاژ نیکل-مولیبدنم-زینک برای تولید هیدورژن استفاده می شد که منجر به رفتار واکنشی 
اکسیژن می شد و در نهایت دی ان آی باکتری را از بین می برد. در نتیجه محققین با استفاده 
از ولتاژ بالا به حل این مسئله پرداختند که نتیجه آن کاهش بازدهی در تولید انرژی به این 
روش بود. در روش جدید از کاتالیزور آلیاژ کبالت- فسفر استفاده می شود که رفتار واکنشی 
اکسیژن را در بر ندارد ضمن اینکه به محققین اجازه می دهد با ولتاژ پایین تر به کار خود ادامه 

دهند که نتیجه آن افزایش بازدهی قابل توجه در تولید انرژی با این روش است.
با این کاتالیزور جدید می توان نور خورشید را با بازدهی 10 برابر بیشتر از برگ طبیعی به 
منبعی برای تولید انرژی تبدیل کرد. از این روش منحصر به فرد می توان به عنوان انرژی پاک 

در تولید برق برای خانه ها استفاده کرد.

محققین آلمانی اسلحه ای را ساخته اند که می توان با آن 
با سرعت قابل توجهی به ترمیم بافت های سوختگی پرداخت.

 SkinGun آلمان اسلحه ای را با نام BCRT محققین مرکز
ساخته اند که با بهره بردن از سلول های بنیادی قادر به 
ترمیم محل سوختگی در بدن است.به کارگیری این وسیله 
طول درمان را کاهش و بهبود محل سوختگی را نسبت به 
روش های استاندارد افزایش می دهد. همچنین استفاده از 
SkinGun باعث التیام 200 برابر سریع تر محل سوختگی 
 SkinGun نسبت به روش های سنتی است.با استفاده از
دیگر نیازی به ترزیق سلول های بنیادی نیست و در واقع با 

شلیک این وسیله می توان سلول های بنیادی را بدون آسیب 
رساندن به آنها در محل مورد نیاز مستقر کرد.نتایج بدست 
آمده توسط این تیم تحقیقاتی نشان می دهد که در 97.3 
 ،SkinGun درصد از آزمایشهای انجام شده توسط اسلحه
آسیبی به سلول های بنیادی به هنگام شلیک شدن وارد 
نشده است.نحوه استفاده از SkinGun به این گونه است که 
ابتدا پزشک از پوست سالم بیمار نمونه برداری می کند و 
سپس با توجه به نوع ساختار سلول های بنیادی بدن بیمار، 
آن را تولید و در SkinGun برای شلیلک در موضع سوختگی 
قرار می دهد.با بکاریگیری این وسیله منحصر به فرد می توان 

در مدت 90 دقیقه فرآیند درمان به فردی که دچار سوختگی 
شده است را در اورژانس بیمارستان انجام داد.

لباس روباتیکی ویژه سالمندان ساخته شد
یک لباس روباتیکی جدید زندگی روزمره با کیفیت تری را برای سالمندان فراهم می کند.

 SRI نام دارد که توسط دانشمندان مرکز تحقیقاتی Superflex این فناوری جدید
International واقع در آمریکا ارایه شده که نه تنها به سالمندان در انجام هرچه بهتر کارهای 
روزمره کمک می کند بلکه وسیله کاربردی مناسبی برای آنها در جابجایی هرچه راحت تر 

محموله های سنگین به شمار می آید.
از ویژگیهای این لباس روباتیکی می توان به اصلاح نواقص حرکتی در سالمندان نیز 

اشاره کرد.
این فناوری به حسگرهای ویژه ای مجهز است که با تکیه بر عملکرد آنها از سبک و 
سیاق حرکات کاربر به نوعی »آگاهی پیدا می کند« و از آن گذشته میزان نیروی مشخص 
و مناسبی را در هر لحظه به کار می گیرد تا حرکات فرد استفاده کننده در بهترین شرایط 
باشد. نتیجه این نوآوری چیزی نیست جز افزایش طول عمر باتری در مقایسه با نمونه هایی 
که در هر موردی از جمله گام برداشتن یا بالارفتن از پله ها با حداکثر قدرت عمل می کنند.

کارشناسان این لباس روباتیکی را اوج هنرنمایی صورت گرفته در این عرصه به شمار می 
آورند. آنها به محاسبات آنی صورت گرفته در این لباس اشاره کرده و آن را برگ برنده آن در 
مقایسه با سایر فناوریهای مشابه به شمار می آورند. با استفاده از Superflex، افراد سالمند 
توانایی بالارفتن از پله ها را همچون سالهای قبل پیدا می کنند. از آن گذشته پوشیدن این 
لباس احتمال بروز حوادثی نظیر سقوط بر روی زمین و کاهش بهره وری در انجام کارهای 
روزمره را به میزان چشمگیری کاهش می دهد. درحالی که پوشیدن نمونه پیش ساخته این 
لباس حدود 5 دقیقه زمان می برد اما به تن کردن نمونه اصلی )تجاری( آن تنها در دو دقیقه 
انجام خواهد شد. پیش بینی می شود قیمت نهایی این لباس در مقایسه با نمونه های مشابه 

که تا 40 هزار دلار هم تخمین زده می شوند به مراتب کمتر باشد.

ماهی های بریتانیا در آستانه نابودی

بیش از یک و نیم میلیارد مسلمان در سراسر جهان آیین 
باشکوه و عظیم روزه داری را درحالی آغاز کرده اند که مجامع 
علمی جهان نسبت به فواید آن برای روح و جسم بدن ابراز 

شگفتی می کنند.
 روزه  داری یا به عبارتی نخوردن و نیاشامیدن در طول روز 
و در نتیجه گرسنگی و تشنگی ناشی از روزه این سوال را در 
ذهن بسیاری از افراد ایجاد می  کند که آیا ابتلا به بیماری  هایی 
مانند دیابت، مواجه بودن با اختلالاتی نظیر کمبود ویتامین یا 
قرار داشتن در شرایط خاص مانند بارداری می  تواند مانع از روزه  
داری شود؟ درباره فواید روزه  داری از نظر پزشکان و متخصصان 
بحثهای زیادی وجود دارد. نتایج تحقیقات علمی نشان داده 
است نه  تنها مواجهه با چنین بیماریها و اختلالاتی مانع از روزه 
 گرفتن نمی  شود، بلکه بسیاری از بیماریها از جمله ترمیم بافتها 
و سلولها، کنترل چاقی، تنظیم میزان ترشح هورمونها، استراحت 
دستگاه گوارش، دیابت نوع دوم، چربی خون بالا و افسردگی از 
جمله بیماریهایی است که با روزه  گرفتن می  توان عوارض و 

پیامدهای آن را به میزان قابل توجهی تحت کنترل قرار داد.
در ادیان مختلف همواره گفته می  شود روزه برای سلامت 
روح و روان افراد مفید است، اما مزیتهای روزه برای بدن تا قبل 
از سال 1900 ناشناخته بود و پس از آن محققان در تحقیقات 
گسترده  ای که درباره فواید روزه  داری انجام دادند به این نتیجه 
رسیدند که روزه  داری می  تواند در درمان اختلالاتی مانند 
چاقی و همچنین بیماریهایی مانند صرع و دیابت تاثیرگذار 
باشد، اما جالب این که تحقیق درباره روزه داری و مزیت های 
آن فقط محدود به کشورهای مسلمان نبوده و در بسیاری 
دیگر از کشورها بویژه در کشورهای اروپایی و آمریکایی نیز روزه 
به عنوان یک راهکار درمانی مورد توجه قرار گرفته است. در 
کشورهای سوئیس، آلمان، انگلیس و آمریکا تحقیقات جامعی 
درباره درمان با روزه  داری انجام داده  اند و اکنون در بعضی 

بیمارستانها درمانهای مبتنی بر روزه داری مورد توجه است.
متخصصان تغذیه دانشگاه شیکاگو نیز اعلام کرده  اند روزه 
در جلوگیری از پیشرفت اختلالاتی که می  تواند زمینه  ساز 
مرگ زودهنگام و ناگهانی انسانها باشد، پیامدهای مثبتی را به 

همراه دارد.
رئیس موسسه ملی علوم اعصاب آمریکا هم اعلام کرده است 
روزه گرفتن در دوره های زمانی مشخص از سلولهای عصبی 
 ـروانی محافظت  در برابر هر گونه استرس و فشارهای روحی 
می  کند. به گفته ماتسون، 10 تا 16 ساعت روزه  داری موجب 
می  شود بدن برای تامین انرژی مورد نیاز خود اندوخته چربی 
را هدف قرار دهد که اثر این تغییرات در محافظت از حافظه و 
افزایش توانایی یادگیری افراد ثابت شده است. او در تحقیقات 
اخیرش در این زمینه نشان داده است روزه داری می  تواند در 
کاهش احتمال ابتلا به آسیبهای مغزی و در نتیجه بروز سکته 

مغزی و ابتلا به آلزایمر نقش مهمی داشته باشد.
روزه بهترین رژیم غذایی

محققان دانشگاه کالیفرنیا نیز با مطالعه بر روی افراد روزه دار 
دریافتند روزه گرفتن از بهترین و ایمن ترین رژیمهای غذایی 

است که می  تواند در بهبود شرایط بدن کارساز باشد.
به گفته یکی از محققان این طرح، روزه ممکن است برای 
برخی افراد سخت و یا حتی خطرناک باشد. بنابراین در یک 
مطالعه با تعیین رژیم غذایی به بررسی اثر روزه در افراد با شرایط 

مختلف پرداخته شد.
این بررسی انسانی شامل 19 نفر شرکت کننده بود و نحوه 
انجام آزمایش به گونه  ای بود که در 5 روز اول میزان کالری 
دریافتی افراد بین 34- 54 درصد محدود شد و در 25 روز 
بعدی شرکت کنندگان به طور طبیعی و مانند قبل کالری 
دریافت می  کردند. بعد از 3 ماه این گروه تحقیقاتی دریافتند 
خطر پیری زودرس، بیماریهای قلبی و سرطان در شرکت 
 )FMD( کنندگان کاهش یافته است. برنامه غذایی روزه داری
همچنین به چربی سوزی، بهبود کیفیت یادگیری و حافظه 

کمک می  کند.
حس بویایی در روزه داران تقویت می شود

همزمان گروهی دیگر از دانشمندان دانشگاه کالیفرنیا در 
ساندیگو در بررسیهای خود نشان دادند که حس بویایی در 

زمان گرسنگی و روزه تقویت می شود.
در این مکانیزم، یکسری از پالسهایی که سیستم عصبی را در 

پاسخ به رایحه ها تحریک می کنند به حس بویایی اجازه می 
دهند که برای کسب غذا تواناتر شوند.

از سویی دیگر این سیستم می تواند در تحریک اشتها در 
سالمندان و افراد بی اشتها مورد استفاده قرار گیرد. »وانگ 
جینگ«، استاد زیست شناسی دانشگاه کالیفرنیا و سرپرست 
این تیم تحقیقاتی اعلام کرد: بویایی کمک مهمی به درک 
کیفیت غذا می کند و بر روی غذاهایی که انتخاب می کنیم 

اثر می گذارد.
افزایش حساسیت پذیری قشر مغز با گرسنگی و 

تشنگی طولانی
پیشتر علی گرجی استاد ایرانی دانشگاه مونستر آلمان نیز با 
تکیه بر روزه داری، تحقیقاتی را برای درمان بیماریهایی چون 
آلزایمر، پارکینسون و سردردهای میگرنی انجام داده است. 
بررسیهای این محقق ایرانی نشان داد که پس از 12 تا 14 
ساعت روزه داری، آشامیدن باعث ایجاد امواج قوی در مغز می 

شود. 
این امواج 10 تا 20 برابر امواج معمولی مغز است. تحقیقات 
اولیه این دانشمند نشان داد که گرسنگی و تشنگی طولانی 

باعث افزایش حساسیت پذیری قشر مغز می شود.
 تأثیر روزه داری بر شیمی درمانی

 همچنین دانشمندان آمریکایی و ایتالیایی در تیم تحقیقاتی 
والتر لونگو از دانشگاه کالیفرنیا و بیمارستان »گاسلینی« در جنوا 
نشان دادند که گرفتن روزه می تواند به عنوان یک اسلحه موثر 
در مبارزه با کاهش وزن ناشی از شیمی درمانی در بیماران 
سرطانی به کار رود.  این دانشمندان نوعی الگوی جادویی را 
کشف کردند که سلولهای سالم در پی محدودیت کالری از خود 
نشان می دهند و به این ترتیب سلولهای سالم می توانند در 
مقابل صدماتی که در اثر شیمی درمانی به آنها وارد می کنند از 
خود دفاع کنند.  این پژوهشگران در بررسیهایی مشاهده کردند 
که سلولهای سالم در زمان روزه، تمام انرژیهای در دسترس را 
برای ادامه حیات خود مورد استفاده قرار می دهند و بنابراین 
در مقابل شیمی درمانی نسبت به سلولهای سرطانی از خود 

مقاومت بیشتری نشان می دهند.

بعضی از سموم مانند هوای آلوده را می توان محدود کرد، 
مثلا با کمتر قرار گرفتن در معرض هوای آلوده، اما در نهایت 
نمی توانید چگونگی تاثیرشان بر مغزتان را کنترل کنید. در 
این مطلب در مورد پنج عاملی صحبت می کنیم که می 
توانند سلول های مغز را مسموم کنند و شما می توانید 
کنترل شان کنید. عوامل محیطی، مواد شیمیایی و عناصری 
که در تولید، بسته بندی و ساخت کالاهای مورد مصرف ما 

کاربرد دارند، برای مغز سمی هستند. 
دانستن تاثیرات منفی عواملی که به سلول های حساس 
مغز لطمه می زنند، برای حفظ سلامت و تندرستی اهمیت 
دارد. این عوامل می توانند توانایی مغز برای عملکرد بهینه 
اش را مختل کنند، بنابراین شما می توانید کارهایی انجام 

دهید تا از این آسیب ها محفوظ بمانید.
عناصر و ترکیبات موجود در غذاهایی که مصرف می 
کنید و محصولاتی که با آنها سروکار دارید را بررسی کنید. 
چیزهایی وجود دارند که ما واقعا به آنها اهمیتی نمی دهیم، 

مانند موادی که برای لب های مان استفاده می کنیم. 
در تحقیقی وقتی کافئین در مقادیر زیاد در اختیار گروه 
های حساس )مثلا بیمارانی که اختلال اضطراب داشتند( 

قرار گرفت، عوارض منفی مشاهده شد
بسیاری از خانم ها مقداری از رژ لب شان را می خورند که 
در طول عمرشان واقعا رقم قابل توجهی محسوب می شود. 
آیا در رژلب هایی که تصادفا می خورید و وارد بدن تان می 
شود، پارابن یا مواد شیمیایی مضر دیگر وجود دارد که می 

تواند مغزتان را مسموم کند؟
اجتناب از مواد شیمیایی مضر، امروز ساده تر است. می 
توانید اپلیکیشن Healthy Living را در گوشی همراهتان 
داشته باشید و بارکد محصولی را که استفاده می کنید در 
آن اسکن نمایید. این اپلیکیشن به شما نشان خواهد داد 
محصولی که استفاده می کنید تا چه حد آلرژی زا، سرطان 
زا و یا دارای ترکیبات مضر می باشد. انتخاب محصولی که 
کمتر مواد مضر داشته باشد، چیزی است که این اپلیکیشن 

می تواند در آن به شما کمک کند.
آلودگی صوتی

آلودگی صوتی می تواند از منابع گوناگونی به ما برسد. 
چیزهایی که هرگز به آنها توجهی ندارید، در واقع اصوات 
شدیدی به شما می رسانند. لامپ های فلورسنت، تهویه 
های مطبوع یا دستگاه های گرمازا، لوازم خانگی، ساعت ها و 
هر چیزی که صدایی از طبیعت نیست، می تواند توانایی مغز 

برای خوب فکر کردن را مسموم نماید. 
حتی چیزهایی که شنیده نمی شوند، مانند تشعشعات 
گوشی های همراه، امواج رادیویی، کابل ها و امواج تلویزیونی 
ماهواره دیجیتال که در خانه های ما دریافت می شوند، جزء 

صداهای غیرقابل شنیدن یا امواج مسموم هستند.
هر چند ما نمی توانیم این امواج را به عنوان صدا دریافت 
کنیم، اما بدن ما می تواند احساس شان کند. وقتی در 
طبیعت بکر قرار می گیریم و از هر نوع امواجی کاملا 
دور می شویم، می توانیم احساس کنیم که بدن مان از 
چه فشارهایی رها شده، زیرا هیچ هیاهویی از تمدن و 

شهرنشینی وجود ندارد تا مغزمان را مسموم کند.
کافئین زیاد

کنار  را  تان  داشتنی  دوست  قهوه ی  نیستید  مجبور 
بگذارید، اما توصیه می کنیم برای مدت کوتاهی، بدون 
کافئین زندگی کنید تا ببینید آیا این همان چیزی است که 

مغزتان را مسموم می کند یا نه. 
کافئین یکی از موادغذایی است که برای خیلی ها مفید 
است و به آنها کمک می کند هوشیار و بیدار باشند. ولی در 
تحقیقی معلوم شد وقتی کافئین در مقادیر زیاد در اختیار 
بیمارانی که اختلال اضطراب  گروه های حساس )مثلا 

داشتند( قرار گرفت، عوارض منفی مشاهده شد. 
در این موارد دیده شده که کافئین اضطراب را افزایش داده 
و خواب را مختل می کند. همچنین شواهدی وجود دارد که 
کنترل مهارت های حرکتی در اثر افزایش اضطراب، دچار 

اختلال می گردد.

اگر شما هم اضطراب دارید، از نوشیدن قهوه، چای و نوشابه 
های کافئین دار پرهیز کنید. در طی مدت کوتاهی متوجه 
تفاوت در مهارت های حرکتی و بهبود خواب تان خواهید 

شد.
شیرین کننده های مصنوعی

وقتی برچسب " بدون قند " برای اولین بار وارد بازار شد 
بسیار هیجان انگیز بود، اما الان ما می دانیم که شیرین 
کننده های مصنوعی واقعا برای مغز ما سم محسوب می 

شوند، مثل نوشابه رژیمی یا بدون قند. 
معلوم شده که اسپارتام برای بعضی از افراد باعث افت در 
عملکردهای ادراکی و شناختی می شود. آسپارتام همچنین 
برای آنهایی که در حال حاضر خطر صرع برای شان وجود 

دارد، باعث افزایش این ریسک می شود.
شکر تصفیه شده

شکر تصفیه شده باعث اختلال در حافظه، ضعف عملکرد 
ادارکی و کاهش هورمون رشد مغز می گردد. شکر تصفیه 

شده همچنین منجر به افزایش التهاب می شود. 
التهاب ناشی از این سم، در سیستم گوارشی روی می 
التهاب مزمن گوارش همچنین موجب اختلالات  دهد. 
روحی شیزوفرنی و افسردگی می گردد. شکر تصفیه شده، 
فراوری شده و سفید شده، مغز را مسموم می کند، مثل 

نوشابه ها.
فلوراید

فلوراید، سوژه ای بسیار بحث برانگیز است، چون مباحثاتی 
بر سر آن وجود دارد که آیا باید آن را به آب آشامیدنی افزود 
یا خیر و این که خیلی ها عقیده دارند افزودن آن با وجود 
عوارضی که دارد به نفع سلامت عمومی است. مطالعات 
نشان داده اند که فلوراید می تواند باعث پایین آمدن آی کیو 
)ضریب هوشی( شود. به هر حال اگر شما هم می خواهید 
آب بدون فلوراید بنوشید، می توانید از فیلترهای خاصی 
که برای این منظور وجود دارد استفاده کنید که تقریبا 90 

درصد فلوراید موجود در آب را از آن جدا می نمایند.

5چیزی که مغز را مسموم می کنند
 یک فوق تخصص خون و آنکولوژی کودکان عنوان کرد :

 کبودشدن متعدد اندام ها
 نشانه ای از بیماری خونی 

 یک فوق تخصص خون و آنکولوژی کودکان گفت: کبودشدن متعدد اندام ها می تواند 
نشانه ای از یک بیماری خونی باشد.

هادی موسی خانی در گفت وگو ایسنا ، اظهار کرد: علائم بالینی این بیماری به صورت 
کبود شدگی های متعدد در اندام ها و تنه بوده و به  طور معمول یکی دو هفته قبل از بروز 
آن، کودک دچار بیماری های ویروسی مانند سرماخوردگی یا بیماری تنفسی می شود. وی 
افزود: در این بیماری و طبق آزمایش های انجام  یافته، تعداد پلاکت بیمار، پائین است، ولی 
سایر سلول های خون، عادی بوده و در معاینه شکم، بزرگی طحال و کبد معمولا وجود 
ندارد. موسی خانی تصریح کرد: وقتی کودک باحال عمومی خوب و با کبودی های متعدد 
در پوست بدن به درمانگاه مراجعه می کند و در آزمایش ها، پلاکت پائین داشته باشد، با 
تشخیص اولیه این بیماری در بیمارستان بستری  شده و تحت درمان قرار می گیرد که البته 
لازم است قبل از شروع درمان، تشخیص قطعی داده شود. این استادیار عضو هیئت  علمی 
دانشگاه علوم پزشکی قزوین، هشدار داد: بسیاری از بدخیمی ها می توانند خود را با پلاکت 
پائین نشان دهند و با نمونه برداری از مغز استخوان توسط هماتولوژیت و انکولوژیست 
کودکان می توان به تشخیص قطعی رسید. وی خاطرنشان کرد: بیماری »پورپورای 
ترومبوسیتوپنیک ایمیون« از بیماری های خوش خیم به حساب می آید که درمان پذیر بوده 
و معمولا پس از درمان، بهبودی کامل به دست می آید. رئیس مرکز آموزشی - درمانی 
قدس قزوین تأکید کرد: باید والدین با دیدن هر نوع کبود شدگی در بدن و خونریزی های 
بینی بدون سابقه در کودک، بلافاصله او را نزد پزشک فوق تخصص خون برند. وی ادامه 
داد: والدین باید از کودک در مقابل وارد شدن ضربه به سر و گردن، محافظت کرده و ضمن 
رعایت دستورات پزشک معالج، کنترل و مراجعات مرتب و منظم را طبق برنامه ریزی 
پزشک انجام دهند. موسی خانی با بیان اینکه هر چند بیماری »پورپورای ترومبوسیتوپنیک 
ایمیون« از بیماری های خوش خیم است، ولی چون درصدی از این بیماران به صورت مزمن، 
دچار کاهش پلاکت می شوند، به همین خاطر بیماران پس از درمان و قطع دارو به مدت 
یک سال تحت کنترل و مراقبت قرار می گیرند، اظهار کرد: تشخیص مزمن شدن بیماری 
مهم بوده و درمان های اضافی و مخصوصی را طلب می کند. این استادیار عضو هیئت علمی 
دانشگاه علوم پزشکی قزوین، با اشاره به اینکه به  طور معمول بعد از یک سال اگر کاهش 
پلاکت مشاهده نشود، علاج قطعی محقق شده و کنترل و مراقبت به اتمام می رسد، تشریح 
کرد: کاهش پلاکت در بسیاری از بیماری های خونی دیده می شود که یکی از آن ها و یا 
به عبارتی، خوش خیم ترین آن ها بیماری »پورپورای ترومبوسیتوپنیک ایمیون« است که 

توسط هماتولوژیست کودکان تشخیص داده می شود. 

توصیه تغذیه ای ماه رمضان؛

مراقب خوردن زولبیا و بامیه باشید
زولبیا و بامیه یکی از پرطرفدارترین خوراکی های ماه مبارک رمضان است که سر سفره 

افطار و سحر دیده می شود. 
به گزارش  مهر، زولبیا و بامیه از انواع شیرینی هایی است که در ماه مبارک رمضان بسیار 
زیاد مصرف می شود. شاید بتوان گفت که بعد از خرما، مهمترین شیرینی افطار و سحر 

روزه داران است.
بهتر است زولبیا و بامیه از شیرینی فروشی هایی دارای مجوز بهداشتی تهیه شود، چرا که 
برخی اماکن تهیه زولبیا و بامیه از روغن جامد، نیمه سوخته و رنگ های غیر مجاز استفاده 

می کنند که تهدید کننده سلامت افراد است.
مقدار مصرف زولبیا و بامیه باید محدود و در حد رفع نیاز ذائقه فرد باشد نه رفع نیاز وعده 
غذایی، مصرف زیاد آن در وعده افطار باعث افزایش قند و چربی خون شده و تعادل چربی 
های بدن را خنثی می کند و از سویی باعث افزایش فشار خون، چربی های بدن، بیماری 

های قلبی و عروقی می شود.
بهتر است به جای تامین قند بدن در طول روزه داری، از غلات )نان و برنج( استفاده کنیم 
و از خوردن خوراکی های چرب و شیرین مثل حلوا، زولبیا، بامیه، گز و سوهان پرهیز شود.

متخصص تغذیه عنوان کرد: 

بخور و نخورهای سحری
 متخصص تغذیه گفت: مصرف غذاهای آبکی مثل سوپ، آش یا آبگوشت، همچنین 
نوشیدن آب زیاد در حین غذاخوردن باعث اختلال در عملکرد آنزیم های گوارشی و 

دردهای معده می شوند. 
حسن درویش در گفت وگو با فارس گفت: یک سحری مناسب باید متعادل و متنوع 
بوده و از تمام گروه های مهم غذایی که شامل نان و غلات، شیر، گوشت و حبوبات، میوه 

ها و سبزیجات باشد.
وی ادامه داد: از طرفی باید غذاهایی مصرف شود که تند و پرادویه نباشند چون مصرف 

ادویه فراوان علاوه بر ناراحتی های گوارشی تشنگی را هم بیشتر می کند.
این متخصص تغذیه گفت: مصرف کربوهیدرات در وعده سحری بسیار مناسب است که 
روزه داران می توانند آن را با مصرف یک فنجان برنج یا ماکارونی، دو تکه نان یا یک کاسه 

از غلات سبوس دار تآمین کنند.
درویش تصریح کرد: مصرف غذاهای سرخ کردنی مثل انواع کوکوها، کتلت، چلوکباب، 
جوجه کباب و ماهی نیز تشنگی و عطش را افزایش می دهند و بهتر است در وعده سحری 

خورده نشوند.
وی گفت: میزان مورد نیاز پروتئین نیز برابر 4 تکه پنیر، 60 گرم گوشت، دو عدد تخم 

مرغ و یک فنجان حبوبات است که باید در وعده سحر مصرف شوند.
این متخصص تغذیه ادامه داد:مصرف سس ها، خامه، سوسیس و کالباس در سحر 

نامناسب است و باعث بروز دردهای معده می شود.
درویش با تآکید بر مصرف بیشتر سبزیجات در سحر گفت: خوردن سبزیجات، میوه های 

تازه، یک لیوان شیر یا ماست بسیار توصیه می شوند.
وی افزود: مصرف غذاهای آبکی مثل سوپ، آش یا آبگوشت یا نوشیدن آب زیاد در حین 
غذاخوردن باعث اختلال در عملکرد آنزیم های گوارشی شده و دردهای معده و نارسایی 

دستگاه گوارش را ایجاد می کند.
این متخصص تغذیه گفت: بهتر است در وعده سحر غذا به مقدار کم خورده شود و روزه 
داران از پرخوری یا نوشیدن نوشابه های گازدار به همراه غذا خودداری کنند و در پایان 

سحری یک تا 2 عدد خرما، یک عدد میوه و آب کافی فراموش نشود.

موهای غیرقابل مهار،شما را در مقابل سرطان 
ایمن می کند!

مطالعات اخیر نشان داده افراد دارای موهای سر نامنظم و غیرقابل کنترل به احتمال 
کمتری به سرطان مبتلا می شوند.

به گزارش    باشگاه خبرنگاران جوان؛ تحقیقات به تازگی از مزیت موهای سر غیرقابل 
کنترل در جوگیری از سرطان خبر داده است. 

آیا تا به حال برای شما اتفاق افتاده که نتوانید به دسته ای از موهای سر خود حالت مطلوب 
ببخشید؟ آیا پول و وقت فراوانی را صرف منظم کردن موهای سرتان می کنید؟

 احتمالاً در بسیاری مواقع زمان زیادی را به این کار اختصاص داده اید و آخر مجبور 
شده اید با موهای شلخته و درهم تنیده در جلسات کاری حضور یابید .خبر خوب این است 
که این دسته موهای غیرقابل مهار مزایایی را برای شما در بردارند و قرار است در قالب 
فرشته نجاتتان ظاهر شوند.دانشمندان می گویند داشتن این موها باعث می شود احتمال 
ابتلا به سرطان در فرد به حداقل و حتی صفر برسد!گفته می شود، پروتئینی خاص در این 
افراد از بروز سرطان جلوگیری می کند. این پروتئین از خانواده پروتئین های تنظیم کننده 
فرآیندهای تقسیم سلولی، تکثیر DNA و اپاپتوسیس )فرآیند نابودسازی سلول( محسوب 
می شود.عاملی که باعث می شود موها به این شکل و شمایل در بیایند، از سوی محققان 
"ژن قطبیده" نام گرفته است.آزمایش های انجام شده بر روی حشرات و کشف تعدادی 

خواص ضد سرطانی در آن ها از این ویژگی عجیب موهای سر پرده برداری کرد.

زومبا برای افراد چاق ممنوع است
ورزش پر سوخت و ساز زومبا افراد چاق و دارای اضافه وزن را با مشکلات جدی مواجه 

میکند .
وحید سبحانی ، متخصص طب فیزیکی و رییس مرکز فیزیولوژی ورزشی بیمارستان 
بقیه ؛ با تاکید بر مضر بودن ورزش پرسوخت و ساز زومبا برای افراد چاق و داری اضافه 
وزن گفت : بطور کلی دوندگی و هر ورزش شدتی میتواند ظرف یک ساعت بیش از 500 
کیلو کالری بدن را از دست دهد که زومبا نیز یکی از همین ورزش ها است اما حرکات 
سنگین و مداوم این ورزش با ایجاد و یا برگشت ضربات مکرر به عضلات تحتانی و علی 
الخصوص مفاصل، شانس ابتلای افراد چاق و دارای اضافه وزن را در بروز آرتروز زودرس به 
طور چشمگیری افزایش می دهد . وی گفت : زومبا ورزشی ترکیبی و متشکل از حرکات 
ایروبیک وهوازی  است که بصورت ریتم و همراه با موسیقی هایی با ضرب اهنگ های 
تند و مداوم انجام می شود که علی رغم داشتن قدرت فراوان در چربی سوزی ، مشکلات 
مفصلی و دردهای اسکلتی جبران ناپذیری را نیز باخود به همراه می آورد و بنابر این  انجام 
این ورزش برای گروه های سنی بالای 35 سال توصیه نمی شود. سبحانی تصریح کرد : 
بهترین الگو برای کاهش وزن اصلاح شیوه تغذیه و افزایش مصرف سبزیجات و میوه های 
آبدار است زیرا هرقدر که ورزش شدتی است باز هم رژیم غذایی  80 الی 90 درصد در 

کاهش وزن موثر است.

نکاتی ساده اما مهم برای مقابله با افسردگی 
مصرف دارو و درمان برای مقابله با افسردگی لازمه، اما برخی ترفند های فکری و 
الگوهای رفتاری هستن که اگه توی خونه انجامشون بدین باعث میشن که چرخه منفی 
که گرفتارش شدین از بین بره. یادتون باشه که این کارها بهتون شجاعت میدن که با 

افسردگی مبارزه کنین.
روی حوادث چرخش مثبت داشته باشین: اگه توی زندگیتون اوضاع خوب پیش 
نمیره، خودتون رو آزار ندین و به بدتر شدن اوضاع فکر نکنین. مثلا اگه بیکار هستین، نباید 
به این فکر کنین که دیگه هرگز کار پیدا نمیکنین و بی پول میشین. به خودتون بگین 

بالاخره کار پیدا میکنین اما ممکنه کمی وقت بگیره.
 از نشخوار ذهنی اجتناب کنین: اگه با کسی دعوا کردین یا چیزی شما رو ناراحت 
کرده، سعی کنین از فکر کردن دایم و تمرکز روش پرهیز کنین. به این نوع رفتار، نشخوار 
ذهنی میگن و باعث میشه برای مدت بیشتری افسرده بمونین. گفتنش از انجام دادنش 
راحت تره اما سعی کنین بفهمین کی دارین نشخوار ذهنی میکنین و بعد حواستون رو با 

مراقبه، گوش دادن به موسیقی یا فکر کردن درباره چیز دیگه ای پرت کنین.
قبول کنین که افسرده هستین: یکی از گام های اصلی برای درمان افسردگی اینه که 
در وهله اول این شرایط رو بپذیرین و قبول کنین که افسرده هستین. اگه ردش کنین و 
وانمود کنین که همه چیز خوبه، وارد یه مارپیچ عمیق و عمیق تر میشین. به جای احساس 

شرمندگی، بهش اعتراف کنین تا احساس آرامش کنین.
کمک بخواین: یکی از ویژگی های اصلی افسردگی انزوای اجتماعی است. سعی کنین با 
افراد دیگه ارتباط برقرار کنین و ازشون کمک بخواین. ممکنه غافلگیر بشین، چون کسانی 
هستن که میتونن درک کنن شما چه شرایطی دارین. با دیگران حرف بزنین و به مبارزاتی 
که داشتن گوش بدین و درباره خودتون صحبت کنین تا بهتون کمک کرده و باعث بشن 

احساس بهتری پیدا کنین.
 از یه روال خاص پیروی کنین: اگه افسرده هستین، احتمالا دلتون نمیخواد از 
رختخواب بیرون بیاین، دوش بگیرین، چیزی بخورین و …. . حتی اگه حس انجام دادن 
هیچ کاری رو ندارین، باید سعی کنین یه روال و روتین تنظیم کرده و هر روز انجامش 
بدین. مثلا در یه زمان خاص بیدار بشین، حموم کنین، وعده های غذایی رو حتما بخورین.

در زمان حال بمونین: افراد افسرده دوست دارن آینده شون رو پیش بینی کنن و 
فکر کنن که انواع حوادث ناگوار و بد براشون رخ خواهد داد. خوشبختانه تمام این پیش 
بینی های بد معمولا غلط هستن، اما باید سعی کنین این عادت رو ترک کرده و به جاش 

روی زمان حال تمرکز کنین.
گذشته رو رها کنین: از نگاه کردن به گذشته و حسرت خوردن درباره تصمیماتی که 
قبلا گرفتین اجتناب کنین. هر اتفاقی که افتاده دیگه قابل تغییر نیست، مهم نیست که 
چقدر درباره اش اذیت میشین. باید حقیقت رو قبول کنین، چون اون زمان بهترین کاری 

که میتونستین رو انجام دادین. پس با گذشته تون کنار بیاین و اجازه بدین بره.
 بیش از حد فکر نکنین: افسردگی میتونه باعث شه که سیاه و سفید فکر کنین. 
افکاری مثل : هیچکس منو دوست نداره یا هیچوقت کار پیدا نمیکنم، دائم در ذهن شما 
میچرخن. واقع بینانه فکر کنین. مثلا: همه ممکنه منو دوست نداشته باشن اما کسانی 

هستن که دارن.
واقعیت رو بررسی کنین: افسردگی با افکار منفی همدسته، اما باید سعی کنین چرخه 
افکار منفی رو با بررسی واقعیت از بین ببرین. به جای اونا، شواهدی پیدا کنین که اونا رو 

نفی کنه و یا اینکه اصلا اجازه ندین فکرهای منفی در ذهنتون بچرخن.
برای خودتون هدف بذارین: برای خودتون هدفهای ساده تعیین کنین، تا بتونین 
زمانی سازنده برای بدست آوردن اونا داشته باشین و وقتی انجامشون دادین اعتماد به نفس 
بیشتری پیدا کنین. چیزهای ساده ای مثل تمیز کردن اتاقتون در یک روز. حتما باید قابل 
تحقق باشن، مثلا اگه هدف بذارین که در عرض یک هفته کار پیدا کنین ، امکان محقق 

شدنش خیلی کمه، اما کار پیدا کردن در یک یا دوماه قابل دسترسی تره.
کارهایی انجام بدین که شما رو خوشحال میکنه: ممکنه حوصله انجام دادن 
کاری که شادتون میکنه رو نداشته باشین، اما به هر حال باید سعی کنین انجامش 
بدین. یه لیست از تمام چیزهایی که ازشون لذت میبرین درست کنین مثلا ملاقات با 
دوستان، رفتن به سینما و … ، سعی کنین این کارها رو یکی یکی وارد روتین روزمره 
تون کنین. ممکنه از انجامشون نفرت داشته باشین، اما در طول زمان شروع به لذت 

بردن میکنین.
با خودتون مهربان باشین: به خاطر هر اشتباه کوچیکی که انجام میدین بیش از حد 
به خودتون سخت نگیرین و خشن نشین. نوع رفتارتون با دیگران رو با نوع رفتاری که 
با خودتون دارین مقایسه کنین. اگه بیش از حد خودتون رو قضاوت میکنین، باید سعی 

کنین مهربان تر باشین.



اجتماعی 6

استاندار قم تاکید کرد

مشارکت حداکثری بانک های خصوصی
 در توسعه اقتصادی قم

استاندار قم گفت: بانک های خصوصی باید از برنامه ها و سیاست های اقتصادی استان 
تمکین کرده و در توسعه استان مشارکت حداکثری داشته باشند. 

سید مهدی صادقی دوشنبه شب در جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی استان قم 
افزود: بانک های خصوصی از تمامی مزیت های استان در ابعاد گوناگون بهره مند می شوند، 
از این رو باید برای حمایت از واحدهای تولیدی، صنعتی و بخش گردشگری بیشتر همکاری 
و مشارکت داشته باشند. وی با اشاره به ارایه طرح اقتصاد مقاومتی از سوی اداره کل جهاد 
کشاورزی استان قم گفت: بخش کشاورزی باید جهت افزایش بهره وری در تولید محصولات 

کشاورزی، از فناوری های نوین در تجهیزات و روش ها استفاده کنند. 
استاندار قم در پایان تصریح کرد: برای انجام عملیات بازسازی و بهسازی قنات ها در استان 

باید کار کارشناسی مناسبی صورت بپذیرد و اعتبارات لازم برای انجام آن اختصاص یابد. 

امیر ابادی نماینده قم: 

با روحیه جهادی وارد میدان
 اقتصاد مقاومتی شویم 

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی گفت: امروز همه مردم و مسوولان باید با 
روحیه جهادی وارد میدان اقتصاد مقاومتی شوند و همه تلاش خود را به کار بگیرند. 

احمد امیرآبادی فراهانی دوشنبه شب در جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی استان قم 
افزود: برای تحقق اقتصاد مقاومتی در کشور باید از همه ظرفیت های داخلی استفاده کنیم 

و همه بانک ها و دستگاههای اجرایی مصوبات این جلسات را با همه توان اجرایی کنند. 
وی با بیان اینکه در برنامه ریزی ها باید هزینه ها و شرایط بانک ها را نیز در نظر بگیریم، 
اظهار داشت: برای پرداخت تسهیلات ارزان قیمت باید سود سپرده ها را نیز کاهش دهیم 
تا منابع در دسترس هرچه بیشتر در جهت تولید به کار گرفته شود.  عضو هیات رییسه 
مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه واحدهای تولیدی به دلیل قیمت بالای تمام شده کالاها 
قدرت رقابتی خود را از دست می دهند، خاطرنشان کرد: بانک ها باید تعهد بیشتری نسبت 
به وضعیت اقتصادی استان داشته و منابع ذخیره شده را در استان قم هزینه کنند. وی اخذ 
مسدودی برای پرداخت تسهیلات را خلاف شرع و قانون دانست و بر ضرورت رسیدگی 
دستگاههای نظارتی بر این تخلف تاکید کرد و گفت: نمایندگان قم در مجلس در حل 

مشکلات و موانع پیش روی توسعه اقتصادی استان قطعا پیشقدم خواهند بود. 

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی:

حقابه های کشاورزی استان قم تامین شود 
رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی قم گفت: درحال حاضر می توانیم با احداث شبکه 

های آبیاری پایین دست سد 15 خرداد، حقابه های کشاورزی استان را تامین کنیم. 
سید حسن رضوی دوشنبه شب در جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی قم افزود: 
تاکنون سرمایه گذاری عظیمی از سوی مردم در بخش کشاورزی استان انجام گرفته است 
و ما باید از این ظرفیت به خوبی در جهت رشد اقتصادی استان بهره مند شویم.  وی با 
اشاره به ایجاد زیرساخت های لازم در بخش کشاورزی قم، ضرورت تغییر الگوی کشت در 
استان را مورد توجه قرار داد و گفت: در قم باید کشت گیاهان شورپسند و گیاهان متناسب 
با شرایط آب و هوایی این استان کشت شده و آبیاری مدرن و کم مصرف در اولویت برنامه 
ها قرار داشته باشد. رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی قم در ادامه افزود: کشاورزان باید 
بتوانند از کشت خود سود مناسبی داشته و هزینه های خود را تامین کنند و مسئولان امر 
نیز باید بر توسعه کشت اقتصادی در استان توجه داشته باشند.  وی در پایان برضرورت تامین 
امنیت غذایی کشور با تکیه بر بخش کشاورزی و دریافت نشان غذای حلال برای محصولات 
کشاورزی در استان قم تاکید کرد و گفت: بخش کشاورزی در تحقق اقتصاد مقاومتی نقش 
مهم و محوری داشته و به طور قطع برای رسیدن به اهداف در این بخش کمک خواهیم کرد. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم: 

ارتقاء بهره وری در بخش کشاورزی 
در دستور کار قرار دارد 

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: در برنامه ریزی های کوتاه و بلندمدت 
به دنبال افزایش محصولات در واحد سطح و ارتقاء بهره وری در بخش کشاورزی هستیم. 

محمدرضا طلایی دوشنبه شب در جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی استان قم افزود: 
افزایش بهره وری در بخش کشاورزی نیامند سرمایه گذاری برای نوسازی تجهیزات و ماشین 

آلات کشاورزی است تا در واحد سطح، محصول بیشتری داشته باشیم. 
وی با اشاره به برنامه ها و سیاست های بخش کشاورزی استان قم در رابطه با تولید گندم، 
دانه های روغنی، حبوبات، زیتون، پنبه، جو، شیر و گوشت سفید و قرمز خاطرنشان کرد: 
در تمامی این محصولات با توجه به شرایط آبی استان، توسعه کشت و زمین های زراعی 
نخواهیم داشت و برنامه های ما، افزایش عملکرد و محصولات همراه با ارتقاء بهره وری خواهد 
بود.  وی از کشت تمام مکانیزه پنبه، اصلاح باغ های زیتون و تجهیز مرغداری ها به فناوری 
های نوین در سال جاری خبر داد و گفت: بازسازی قنوات و تجهیز و نوسازی ناوگان ماشینی 
بخش کشاورزی در دستور کار قرار گرفته که نیازمند تخصیص اعتبارات لازم است. وی بر 
ضرورت تامین نهاده ها از جمله نهال اصلاح شده، سموم غیر شیمیایی، بذر و کود مناسب 
تاکید کرد و گفت: افزایش تولید محصولات گلخانه ای با ارایه تسهیلات ارزان قیمت و یا 
پرداخت بخشی از سود بانکی در دستیابی به اهداف بخش کشاورزی بسیار مهم خواهد بود. 
طلایی با اشاره به اهمیت عملیات آبخیزداری و حفاظت از منابع آب و خاک، تصریح کرد: 
افزایش فرآورده ها و کاهش ضایعات از جمله اقدام هایی است که باید با راه اندازی صنایع 

تبدیلی در بخش کشاورزی پیگیری شود. 

مدیرکل دفتر امور اقتصادی استانداری قم خبر داد: 

دو هزار میلیارد تومان تسهیلات پرداخت نشده 
بانک های تجاری استان قم 

مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت: متاسفانه بانک های تجاری 
استان بیش از دو هزار میلیارد تومان تسهیلات پرداخت نشده دارند که به اندازه کل اعتبار 

هزینه ای و عمرانی قم است. 
مجید آوری فرد دوشنبه شب در جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی استان قم، از 
مشارکت نداشتن بانک های تجاری استان در طرح های اقتصادی قم انتقاد کرد و افزود: 
برخلاف عملکرد به نسبت مناسب بانک های تخصصی، عملکرد بانک های تجاری در استان 
نسبت به بسته های سیاستی و نظارتی بانک مرکزی و حمایت از واحدهای تولیدی و صنعتی 
استان رضایت بخش نیست.  وی با بیان اینکه بانک های تجاری بیش از یک هزار میلیارد 
تومان منابع قرض الحسنه نیز در اختیار داشته اند که حدود سه درصد از آن را برای تسهیلات 
ازدواج پرداخت کرده اند، گفت: بانک های تجاری استان بر خلاف دیگر استان ها مشکل 
کمبود منابع ندارند و منابع آنها نسبت به سال گذشته بیش از 25 درصد رشد داشته است 
اما در بخش تولید تسهیلات کمی ارایه شده است.  مدیرکل دفتر امور اقتصادی استانداری 
قم با اشاره به اخذ مسدودی و سپرده اجباری از وام گیرندگان و افزایش نرخ سود تسهیلات 
از این طریق خاطرنشان کرد: مطالبات معوق تسهیلات در استان قم به طور متوسط حدود 
هشت درصد است که در بانک های دنیا حدود چهار درصد متعارف است، اما در برخی 
بانک های تجاری استان این مطالبات معوق به دو درصد رسیده که نشان از سخت گیری 

در دریافت اقساط دارد. 

رئیس مجمع خیران سلامت قم :

خیران سلامت هفت بیمارستان در استان قم 
احداث کردند 

رئیس مجمع خیران سلامت  استان قم گفت: از هشت بیمارستان فعال دراین استان ، 
هفت بیمارستان توسط خیران سلامت ساخته شده است. 

حسین خاکی ادامه داد: علاوه براین بسیاری از درمانگاه ها، پایگاه های بهداشتی و اورژانس 
115 که اکنون مشغول فعالیت هستند نیز توسط خیران احداث شده است. وی با بیان 
اینکه درصد بالایی از طرح های حوزه سلامت در قم توسط خیران ساخته شده است، 
گفت: این استان از نظر مشارکت خیران در حوزه سلامت در رتبه سوم کشوری قرار دارد. 
وی اضافه کرد: کمک خیران برای ساخت طرح های سلامت باعث می شود تا بودجه دولت 
صرف بخش های دیگر شود و استان از محرومیت در قسمت های مهم درمانی خارج گردد.  
خاکی به برخی طرح های احداث شده توسط خیران اشاره کرد و گفت: بخش سوختگی و 
روانپزشکی بیمارستان نکویی و بخش دیالیز بیمارستان کامکار در چند سال اخیر راه اندازی 
شده است و بیماران دیگر برای درمان به بیمارستان های تهران اعزام نمی شوند. وی بیان 
کرد: تاکنون 500 میلیارد ریال نیز از سوی خیران برای احداث بیمارستان 170 تختخوابی 
امیرالمومنین)ع( که در مجموعه بیمارستانی شهید بهشتی قم در حال احداث می باشد، 
هزینه شده است. وی افزود: این بیمارستان اکنون در مرحله سفت کاری است و یکی 
ازخیرین حوزه سلامت نیز مبلغ قابل توجه دیگری برای راه اندازی آن هزینه خواهد کرد. 
رئیس مجمع خیران سلامت قم به هزینه 250 میلیارد ریالی خیران در بیمارستان زنان و 
زایمان اشاره کرد و گفت: این بیمارستان 120 تختخوابی نیز در مجموعه شهید بهشتی قم 

در حال ساخت و اکنون در مرحله سفت کاری قرار دارد. 

 حسن شیخ حائری؛

 شصت و نهمین دوره جشنواره بین المللی کن شاید در خواب هم 
نمی دید که هنرمندی جوان، ایرانی و البته کاربلد، چنان بدرخشد که 
جایزه اول بازیگری مرد را به شایستگی تصاحب کرده و با خود به ایران 

ببرد و به مردمش تقدیم کند.
»از هیأت محترم داوران تشکر می کنم. مطمئنم الان روح پدرم نظاره 
گر من است. از ترانه علیدوستی و اصغر فرهادی بابت انرژی که به من 
دادند، تشکر می کنم. این جایزه را از مردم دارم؛ پس با تمام وجود و 

عشق به مردم سرزمینم تقدیم می کنم.«
شاید میلیون ها ایرانی این جملات را به صورت شنیدند و خوشحال 
شدند و شاید اشک شوق هم ریختند. در حقیقت این جایزه بین المللی 
موجب خوشحالی همه هموطنان شد و همه ایرانیان به برنده شدن یک 
ایرانی در یک جشنواره جهانی افتخار کردند. این خوشحالی البته تنها 
به دلیل کسب جایزه نبود؛ بلکه فراتر از آن، این بود که یک هنرمند 
دردآشنا و مردمی به این جایزه دست یافته است؛ هنرمندی که کارش 
را به خوبی بلد است؛ تواضع دارد؛ فخر نمی فروشد و در یک کلام، در 

دل های همه یا حداقل بسیاری از ایرانیان جای گرفته است.
این نفوذ مهر او در دل ایرانیان البته کاری به این نداشت که او در کن 
جایزه گرفته است. او پیش از این هم در جشنواره های داخلی یا خارجی 
درخشیده و جایزه گرفته بود که از آن جمله می توان به سیمرغ بلورین 
و دیپلم افتخار جشنواره فیلم فجر، تندیس جشن ملی سینمای ایران یا 

تندیس انجمن منتقدان و نویسندگان سینمایی ایران اشاره کرد.
او مانند بسیاری از همکاران خود، از سال ها پیش مشهور شد و با 
آثاری ماندگار مانند سریال »شوق پرواز« یا فیلم سینمایی »حوض 

نقاشی«، بیش از پیش جلوه کرد و محبوب هم شد.
اما ماجرایی نسبتا عجیب از آنجا آغاز شد که این هنرمند محبوب 
و مردمی در خاک کشورش تصمیم گرفت تا این جایزه را به برکت 
دریافت آن در شب نیمه شعبان، به مهدی امت ها و جامع کلام ها تقدیم 

کند:
»بسیار خوشحالم و به فال نیک می گیرم که  شب نیمه شعبان این 

جایزه را در کن گرفتم و این هدیه ناقابل را به آستان مبارک ایشان در 
جمکران تقدیم می کنم.«

و این کاملا طبیعی است که او به عنوان یک هنرمند مسلمان شیعه، 
نیمه شعبان و جمکران و امام منتظر را بشناسد و آنچه را که دوست 

دارد، به محضر آن امام آب ها و روشنایی ها تقدیم کند.
اما این، پایان ماجرا نبود؛ بلکه آغازی بود و مجوزی شد برای سرازیر 
شدن انواع توهین ها و ناسزاها به همین هنرمند محبوب و صاحب سبک 

در فضای بی در و پیکر مجازی!
در حقیقت او همچنان همان هنرمند مشهور و صاحب نامی بود که 

جایزه اول بازیگری جشنواره کن را گرفته است؛ با این تفاوت که تنها 
در حد دو جمله کوتاه، نیمه شعبان و جمکران را پاس داشت؛ غافل 
از اینکه همین چند جمله در نظر گروهی غافل، او را از اوج عزت به 

حضیض ذلت می کشاند.
از نگاه همین گروه اندک غافل، او دیگر نه جایزه کن گرفته بود و 
نه ایرانی بود! لذا می شد او را با انواع توهین ها نواخت و البته آب هم از 

آب تکان نخورد.
آنچه نویسنده این نوشتار را غرق در مسرت و احساس غرور کرد، 
اظهارنظر این هنرمند محبوب و مردمی پس از این توهین های غافلانه 

بود:
»کوچک  ترین اهمیتی به این موضوعات نمی  دهم؛ اگر خداوند 
بخواهد آتش خشم و غضب و حسد، تبدیل به گلستان می  شود؛ 
همان گونه که برای ابراهیم علیه السلام شد. نه تایید این افراد من را 

خوشحال و نه تکذیبشان من را ناراحت می کند.«
و چقدر زیبا بود که این توهین ها، کوچکترین اهمیتی برای او نداشت 
و البته وی به درستی امیدوار بود که این آتش خشم و غضب و حسد  و 
به تعبیری آتش غفلت -  روزی گلستان خواهد شد و نویدبخش سلام 

و سلامتی است.
باید اذعان کرد که این اظهارنظر اخیر نشان می دهد که این هنرمند 
مشهور، محبوب، مردمی و صاحب سبک، علاوه بر این مشخصات، 
گذرا  را  غافل خود  هموطنان  معدود  توهین  که  دارد  هم  معرفت 
می پندارد و برای آنان آرزویی می کند در حد سرد شدن آتش برای 

ابراهیم پیامبر.
و این معرفت تا آنجاست که او به درستی می داند که این تشویق ها یا 
توهین های دنیوی، پایان کار نیست و همانگونه که نباید با تشویق های 
دنیایی به حداکثر شادی رسید؛ همچنین نباید با توهین های دنیوی، به 

یأس و نومیدی نزدیک شد.
»لکیلا تاسوا علی ما فاتکم و لا تفرحوا بما آتاکم« )حدید/23(

او اکنون نه تنها یک هنرمند محبوب و مردمی در عرصه هنر است؛ 
که یک هنرمند عارف و حکیم در عرصه هنر معرفت و حکمت است.

و کیست که نداند، عزت و ذلت، دست پروردگار است و محبوبیت نیز.
»تُعزّ من تشاء و تذلّ من تشاء بیدک الخیر انّک علی کلّ شیء 

قدیر«)آل عمران/26(
و کیست که نداند پیوند معرفتی با امام عصر و زمان و پیوند قلبی 
با جمکران دل ها، ضامن سرازیر شدن همه خیرها و برکات است؛ چه 

بفهمند و چه نفهمند.
»یا ایها العزیز مسّنا و اهلنا الضّرّ و جئنا ببضاعه مزجاه فاوف لنا الکیل 

و تصدّق علینا انّ الله یجزی المتصدّقین« )یوسف/88(
و اینگونه است که نام »سید شهاب الدین حسینی«، یک نام ماندگار 

است؛ چه کسی بخواهد و چه کسی نخواهد.

 انتقاد می تواند تاثیر عمیقی داشته باشد اما لازم 
نیست حتما ناتوان کننده و سرکوب گر باشد. اگر شما 
هم یک فرد خیلی حساس و آسیب پذیر هستید و با 
نقد و انتقاد در جدالید، در اینجا چند راهکار برای تان 
داریم تا بتوانید همراه با تجربیات تان در زمینه انتقاد 
و نگاهی درست تر به آن، روبه جلو حرکت کرده و 
رشد کنید. شنیدن انتقاد، برای بسیاری از ما یک چالش 
محسوب می شود، اما برای افراد فوق العاده حساس، 
انتقاد می تواند آزاردهنده و کاملا ویرانگر باشد. افراد 
خیلی حساس، در مقایسه با آنهایی که چندان حساس 
نیستند، نسبت به انتقاد، واکنش های شدیدتری نشان 
می دهند، و در نتیجه معمولا از تاکتیک های خاصی 
استفاده می کنند تا از انتقاد دور بمانند. مثلا آنهایی که 
خیلی مردم نواز هستند، پیش از این که دیگران فرصت 
انتقاد از آنها را داشته باشند، خودشان را نقد و بررسی 
می کنند و البته از سرچشمه ی انتقاد هم با تمام سعی 

شان اجتناب می نمایند. 
آیا انتقادی که شده، سازنده است یا مخرب

تفاوت بین انتقاد مخرب و سازنده، در نحوه ی انتقال 
نظرها و عقاید است. انتقاد سازنده، عیب ها و ضعف ها را 
نشان داده و پند یا پیشنهاد ارائه می دهد که چگونه این 

کاستی ها برطرف شوند. انتقاد مخرب، هدفش تخریب 
یا حمله مستقیم به شخص بوده و هیچ توصیه کاربردی 

برای بهبود یا اصلاح را دربر ندارد.
  فورا واکنش نشان ندهید

وقتی یک فرد فوق العاده حساس، انتقادی می شنود، 
معمولا عمیقا دچار احساس شرمندگی، رودربایستی، 

درماندگی، خشم، ضعف، ناامیدی و ... می شود
واکنش اولیه ما در مواجهه با انتقاد، قرارگرفتن در 
موضع تدافعی است؛ حتی اگر هدف از انتقاد، کمک به 
ما باشد، غریزه طبیعی ما دوست دارد که آن را نپذیرد 
و رد کند، انتقاد، واکنش " جنگ و گریز " در وجود 
ما برانگیخته می کند! وقتی فورا و بدون تامل و تفکر، 
واکنش تند نشان می دهیم و با دید شدیدا احساسی و 
از روی هیجان لحظه ای، عکس العمل بروز می دهیم، 
معمولا چیزهایی می گوییم که بعدا باعث پشیمانی 
مان خواهد شد. بهترین کاری که می توانید بکنید این 
است که در مقابل تمایل تان به پاسخ و واکنش فوری 
کمی مقاومت کنید، از موضعی فعلی تان یک قدم به 
عقب بروید و به این فکر کنید که چگونه می توانید این 
انتقاد را پردازش نمایید. پیش از گفتن هرچیزی، صبر 
کنید تا آرام تر شوید و در شرایطی واضح تر و متعادل 

تر قرار بگیرید.
سیاه و سفید فکر نکنید

خیلی از افراد بسیار حساس، دچار تفکر سیاه و 
سفید هستند، یعنی زمانی خودشان را در اوج موفقیت 
می بینند و زمانی در شکست کامل! این نوع طرز فکر 
مانع از این می شود که نگاهی واقع گرایانه و منطقی به 
خودشان داشته باشند، چه در مورد ویژگی های مثبت 
شان و چه در مورد خصوصیات منفی شان. سعی کنید 
در زمان حال بمانید و تفکرات و نگرش تان را واقع 
گرایانه بررسی کنید. هر وقت با یک تفکر کاملا سفید 
یا کاملا سیاه در مورد خودتان روبرو شدید از خودتان 
بپرسید، چه شواهد و دلایل منطقی وجود دارد که 
ثابت کند من اینچنین هستم ) مثلا بدترین و دست و 

پاچلفتی ترین کارمند روی زمین!(
سوال بپرسید

حتی کوچک ترین انتقادها هم می توانند مورد سوء 
تفاهم قرار گرفته و مورد برداشت اشتباه واقع شوند. 
درمورد انتقادی که از شما شده، سوال هایی بپرسید تا 
مطمئن شوید که کاملا متوجه چیزی که به شما گفته 
می شود شده اید. مخصوصا اگر انتقاد، روشن و واضح 
نباشد، این سوال ها نقش بسیار مهمی ایفا می کنند. یکی 

از راه های این که بفهمید انتقاد را به درستی برداشت و 
تفسیر کرده اید این است که جملاتی را که شنیده  و 
پیامی را که دریافت کرده اید مجددا تکرار نمایید و برای 
فرد منتقد بازگو کنید؛بپرسید : آیا منظور شما را درست 

متوجه شده ام....؟
به دنبال حقیقت ارزشمند موجود در انتقاد 

باشید
انتقاد سازنده، عیب ها و ضعف ها را نشان داده و پند یا 
پیشنهاد ارائه می دهد که چگونه این کاستی ها برطرف 
شوند. انتقاد مخرب، هدفش تخریب یا حمله مستقیم 
به شخص است. گفته می شود در هر انتقادی، ردی 
از حقیقت وجود دارد. در انتقادی که از شما می شود، 
دست کم این حقیقت وجود دارد که فرد منتقد شما 
را چطور می بینید و از دید او چگونه فردی هستید. به 
خودتان اجازه دهید تا نسبت به چیزی که می شنوید، 
ذهنی باز داشته باشید و این که لازم نیست هر انتقادی 
که از شما می شود را قبول کنید یا طبق آن عمل 
نمایید، اما اگر در آن چیزی یافتید که می تواند باعث 
رشد و کمال تان شود، به هر وسیله ای شده پیگیرش 
شوید! افراد دیگر در زندگی ما معمولا آینه هایی هستند 
ما  برای  ببینیم  را می توانیم خودمان  که چیزهایی 
منعکس می کنند. راهی پیدا کنید تا از این فرصت ها به 
عنوان تجربیات آموزنده در جهت پیشرفت تان استفاده 

نمایید.
حساب حقیقت را از احساسات جدا کنید

نکنید!  باور  می کنید  احساس  که  را  چیزی  هر 

احساس،  نیستند؛  واقعیات  همان  لزوما  احساسات 
احساس است و همیشه هم بیانگر چیزی نیست که 
پیرامون ما در حال روی دادن است. وقتی یک فرد فوق 
العاده حساس، انتقادی می شنود، معمولا عمیقا دچار 
احساس شرمندگی، رودربایستی، درماندگی، خشم، 
ضعف، ناامیدی و ... می شود. این احساسات، دریافت 
واقعیت را برای این افراد بسیار دشوار می کند. به جای 
این که خودتان را در شرایط آشفته کننده و ناخوشایند 
آن لحظه محدود کنید، از خودتان بپرسید احساسی که 
به سراغ تان آمده آیا براساس واقعیت همان لحظه است 
یا به تجربیات گذشته بر می گردد و یا وابسته به ترسی 

است که درمورد آینده دارید؟
برای خودتان یک کار قشنگ انجام دهید

برای افراد بسیار حساس، داشتن ذهن باز به انتقاد، 
می تواند آسیب رسان باشد، و اصلا عجیب نیست که 
مثلا بعد از یک گفتگو یا جلسه ی انتقاد آمیز، احساس 
آزردگی و خستگی و کوفتگی کنند! خیلی مهم است 
که چنین اشخاصی بعد از چنین تجربیاتی، به خوبی 
از خودشان مراقبت نمایند و هرکاری که می توانند 
برای راحتی و آرامش دادن به خودشان انجام دهند، 
هرچیزی که خوشایندشان باشد؛ تماشای یک فیلم 
خنده دار، یک حمام گرم و دلچسب، خواندن کتاب 
موردعلاقه یا هر چیزی که باب میل است! وقتی شرایط 
برای تان دشوار شده و طبق میل تان پیش نمی رود، با 
خودتان مهربان باشید، این کمک بسیار زیادی می کند 

تا به تعادل و آرامش ذهنی مطلوب برسید.

پاسداشت هنرمندی که جایزه اش را تقدیم جمکران کرد

شهاب حسینی؛ نامی ماندگار در عرصه هنر و معرفت

حساسیت روی خط انتقاد

اگر طاقت انتقاد ندارید، بخوانید 

چهار شنبه  نوزدهم خرداد 1395   سال نوزدهم   شماره 4020

پایان زوگیری های خونین شبانه

زوگیران پژو سوار پایتخت به دام افتادند
سه دوست بی رحم که با ضربات چاقو قصد زورگیری از رهگذری را داشتند، با شلیک 

تیر پلیس تسلیم شدند.
به گزارش  باشگاه خبرنگاران جوان،  ساعت04:45 ، دهم خرداد ماه ماموران گشت 
انتظامی  کلانتری جامی در حین گشت زنی در سطح محدوده در خیابان استاد شهریار 
مقابل تالار وحدت بودند که مشاهده کردند 4 نفر با هم درگیر شده اند که 3 نفر از 
طرفین درگیری یه محض رویت خودرو پلیس اقدام به فرار با یک خودرو پژو 206 سفید 
کردند.ماموران این یگان با رعایت قوانین تیر اندازی با اسلحه سازمانی جهت متوقف 
کردن خودرو اقدام به شلیک یک تیر هوایی نمود که خودرو در محل متوقف و سپس 
متهمین به هویت های "حمید"؛ "نادر" و "قدرت" دستگیر و پس از مراجعه به شاکی 
متوجه جراحت وی از ناحیه گردن و دست چپ با جسم تیز مانند موکت بر شدند.سریعا 
عوامل اورژانس در محل حاضر و شاکی به بیمارستان فیروزگر منتقل و در بیمارستان 
اظهار داشت: متهمین قصد زور گیری را داشتند که با مقاومت بنده روبرو شدند و سپس 
با چاقو و تیغ مرا مجروح ساختند.سرهنگ رسول قنبری رئیس کلانتری 129جامی 
درباره این خبر به باشگاه خبرنگاران جوان،  گفت: تبهکاران به کلانتری منتقل و در این 
خصوص پرونده ای تشکیل شد.به گفته قنبری، زوگیران جهت تحقیقات تخصصی تر 
و کشف سایر جرایمشان  و همچنین شناسایی مالباختگان احتمالی بنا به دستور مقام 

قضائی در اختیار کارآگاهان پایگاه هشتم پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار گرفتند.

فرمانده انتظامی شهرستان چالوس :

عکس سلفی جان خواهر و برادر را گرفت 
فرمانده انتظامی شهرستان چالوس از غرق شدن خواهر و برادری که در حال گرفتن 
عکس سلفی به داخل رودخانه خروشان در منطقه "لارک مرزن آباد" سقوط کردند 

خبر داد. 
به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، در ساعت 12 ظهر روز جمعه 14 خرداد 
ماه سال جاری اعضای یک خانواده که حین مسافرت در حال استراحت در کنار جاده 
چالوس حوالی رودخانه "لارک مرزن آباد" بودند، دختر خانواده به نام "زهرا - ش" 22 
ساله که برای گرفتن عکس سلفی از خود روی صخره سنگی رفته بود، دچار سرخوردگی 
شد و به داخل رودخانه سقوط  کرد.  براساس این گزارش، با سقوط دختر خانواده و غرق 
وی در رودخانه خروشان، برادرش به نام "نعمت" 26 ساله برای نجات خواهرش وارد 
رودخانه شد که به علت شدت و سرعت آب رودخانه هر دو نفر غرق شدند.  سرهنگ 
"علیرضا قدیمی" فرمانده انتظامی شهرستان چالوس با تایید این خبر و با اشاره به وقوع 
حادثه از اعزام تیم های امداد و نجات و ماموران انتظامی منطقه به محل حادثه خبر داد 
و افزود: با ناپدید شدن این دو نفر در امواج خروشان رودخانه،جسد دختر 22 ساله سه 
کیلومتر پایین تر از محل حادثه کشف شد.  وی گفت: تاکنون جسد برادر 26 ساله پیدا 
نشده و تلاش نیروهای امدادی و جمعیت هلال احمر و ماموران انتظامی برای کشف 
جسد برادر همچنان ادامه دارد. سرهنگ قدیمی با اشاره به برخی شایعات در خصوص 
وقوع خودکشی و برخی مطالب کذب در خصوص وقوع این حادثه در برخی شبکه های 
اجتماعی، به مسافران توصیه کرد: سفر خود را با چنین رفتارهای مخاطره آمیزی به خطر 

نیاندازند و همواره مراقب فرزندان خود باشند.

رئیس پلیس آگاهی استان  فارس  خبرداد:

دستگیری سارق درون خودرو با 2۰ فقره سرقت 
رئیس پلیس آگاهی استان  فارس از دستگیری یك سارق سابقه دار درون خودرو در 

شیراز و کشف 20 فقره سرقت از وی خبر داد. 
سرهنگ  سیروس حیدری در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، گفت: 
ماموران کلانتری 26رحمت شهرستان شیراز یك سارق درون خودرو را  دستگیر و این 
متهم را برای ادامه تحقیقات به پلیس آگاهی استان معرفی کردند.وی اظهار کرد: در 
بررسی های انجام شده مشخص شد متهم از سارقان سابقه دار و دارای چندین فقره 
سابقه سرقت است. رئیس پلیس آگاهی استان فارس افزود: در تحقیقات انجام شده از 
این سارق وی به 20 فقره سرقت قطعات خودرو در شهرستان شیراز اقرار و اظهار کرد؛ 
ابتدا باطری خودرو ربوده و سپس درجمعه بازار می فروختم و با پول آن موادمخدر جهت 
مصرفم تهیه می کردم. سرهنگ حیدری خاطرنشان کرد: صحنه های سرقت بازسازی 

و تعداد 11نفر از شکات شناسایی شده اند.

تبهکارانی که قصد داشتند تا بدون اطلاع مالک خانه ای میلیاردی را در منطقه قیطریه 
فروخته و متواری شوند،پیش از هرگونه اقدامی برای فروش ملک ، شناسایی و دستگیر شدند .

به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، در اواسط فروردین ماه سال جاری فردی با مراجعه به 
کلانتری 101 تجریش اعلام کرد که به صورت کاملا اتفاقی و در زمان خواندن آگهی نیازمندی 
های درج شده در روزنامه ... متوجه شده است که افرادی ناشناس قصد دارند تا ملک موروثی 

خالی از سکنه ی ایشان واقع در منطقه قیطریه را به فروش برسانند . 
 پرونده در پایگاه یکم پلیس آگاهی تهران بزرگ : 

با تشکیل پرونده مقدماتی با موضوع "کلاهـبرداری" و به دستور بازپرس شعبه دهم دادسرای 
ناحیه یک تهران ، پرونده جهت رسیدگی در اختیار پایگاه یکم پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار 

گرفت .  
بررسی اظهارات شاکی پرونده : 

با ارجاع پرونده به پایگاه یکم پلیس آگاهی تهران بزرگ ، کارآگاهان تیم مبارزه با کلاهبرداری 
در اولین مرحله از تحقیقات خود به بررسی اظهارات شاکی پرونده پرداختند . 

 برابر اظهارات شاکی پرونده و در بررسی های بعمل آمـده مشخص شد که ملک موصوف 
واقع در منطقه قیطریه متعلق به پدر شاکی پرونده است که این شخص )پدر شاکی( در 25 

آبان ماه سال 85 فوت نموده و پس از فوت، ملک به فرزند ایشان رسیده است . 
 در ادامه و با انجام تحقیقات پلیسی مشخص شد که این ملک چندی پیش در یکی از دفاتر 
رسمی شهرری به فردی بنام "مجید . ج" ) 56 ساله ( منتقل شده ! لذا تحقیقات از سردفتر 
رسمی در شهرری انجام و مشخص شد که وی برابر روال قانونی و برابر وکالت فروش صادر 
شده از پدر شاکی ) متوفی در سال 1385 ( اقدام به انتقال ملک به "مجید . ج" نموده است .  
با ادامه تحقیقات ، محل صدور وکالت فروش ملک در یکی از دفاتر رسمی در شهرستان قائم 
شهر شناسایی و در بررسی دقیق اسناد و مدارک ارائه شده به این دفتر رسمی ، کارآگاهان 
اطمینان پیدا کردند که مدارک شناسایی ارائه شده جهت تنظیم وکالتنامه تماما جعلی است .  

 دستگیری اعضای گروه : 
در ادامه تحقیقات ، کارآگاهان با بررسی آگهی فروش درج شده در نیازمندی های روزنامه .... 
موفق به شناسایی مشاور املاکی در محله یوسف آباد شدند که فردی حدودا 50 ساله ، ملک 
قیطریه را در معرض فروش قرار داده بود ؛ با شناسایی این شخص بنام "مهدی . ر" ) 50 ساله ( 
، وی در محل سکونتش واقع در خیابان دیباجی جنوبی دستگیر و به پایگاه یکم پلیس آگاهی 

تهران بزرگ منتقل شد . 
 "مهدی . ر" در اعترافاتش به کارآگاهان عنوان داشت : "حدودا 6 ماه پیش با فردی بنام 
بهنام در پارک آشنا شدم که پس از گذشت مدت کوتاهی ملک مذکور در منطقه قیطریه را 

برای فروش به من معرفی نمود " .  
با توجه به اظهارات "مهدی . ر" مبنی بر اینکه بهنام هیچگونه نشانی مشخصی از محل 
سکونتش در اختیار مهدی نگذاشته و به احتمال زیاد نیز هویتش نیز یک هویت مجعول و 

دروغین است ، کارآگاهان به بررسی سوابق مجرمین سابقه دار در زمینه کلاهبرداری پرداخته و 
با انجام چهره نگاری و بررسی سوابق موجود از مجرمین سابقه دار بویژه در زمینه کلاهبرداری 
موفق به شناسایی یکی از افراد سابقه دار بنام "محمدعلی . خ" ) 40 ساله ( شدند که پیش از 
این بارها به اتهام ارتکاب جرایم مرتبط با جعل ، کلاهبرداری و صدور چک بلامحل دستگیر 

و روانه زندان شده بود .  
با شناسایی "محمدعلی . خ" توسط متهم اول پرونده ) مهدی . ر ( ، محل سکونت وی 
در خیابان 17 شهریور جنوبی شناسایی ، دستگیر و به پایگاه یکم پلیس آگاهی تهران بزرگ 

منتقل شد . 
 با انتقال "محمدعلی . خ" به پایگاه یکم پلیس آگاهی و انجام تحقیقات پلیسی و بهره گیری 
از نظریه کارشناسی ، وی به ناچار لب به اعتراف گشود و در اظهاراتش به کارآگاهان عنوان 
داشت که وی از طرف متوفی ) پدر شاکی پرونده ( اسنادی را در دفتر اسناد رسمی واقع در 
قائم اسلامشهر امضاء ] و در واقع جعل نموده [ و با وکالت فروش تنظیمی ، ملک قیطریه به 
صورت صوری به دیگر عضو گروه ) مجید . ج ( منتقل شده است و قرار بر آن بوده تا در مرحله 
پایانی این ملک از طریق مشاور املاک در محله یوسف آباد فروخته شود که در ادامه ، مخفیگاه 
سومین عضو گروه ) مجید ( نیز در شهرستان قائم شهر شناسایی ، دستگیر و به پایگاه یکم 

پلیس آگاهی تهران بزرگ منتقل شد .  
 سرهنگ کارآگاه کرم یوسف وند ، رئیس پایگاه یکم پلیس آگاهی تهران بزرگ ، با اعلام این 
خبر گفت : با توجه به اعتراف صریح هر سه متهم به تلاش برای انجام کلاهبرداری از طریق 
فروش اموال غیر با اسناد و مدارک شناسایی مجعول ، قرار قانونی از سوی بازپرس محترم پرونده 

صادر و هر سه متهم روانه زندان شدند . 

داخل  سارقان  ای  باند حرفه  انهدام  با  آگاهی  پلیس 
از 20 فقره سرقت  خودرو در شمال شهر مشهد پرده 

برداشت. 
به گزارش  مهر، سرهنگ  حمید رزمخواه رئیس پلیس 
آگاهی خراسان رضوی  در تشریح این خبر گفت: در پی 
چند فقره سرقت داخل خودرو در محدوده شمال شهر 
مشهد تیمی از پلیس آگاهی موضوع را در دستور کار خود 

قرار داد.
وی افزود: کارآگاهان اداره مبارزه با سرقت پایگاه شمال 
پلیس آگاهی پس از بررسی صحنه سرقت ها با استفاده 
از سرنخ های بجامانده و شیوه های نوین پلیسی یکی از 

سارقان را شناسایی کردند.
وی ادامه داد: تیم رسیدگی کننده پرونده پس از یک 
سری تحقیقات میدانی محل اختفای سارق را شناسایی و 
پس از هماهنگی قضائی او را با همکاری تیمی از کلانتری 

رسالت دستگیر کردند.
کارآگاه رزمخواه تصریح کرد: متهم جوان در بازجویی 
های اولیه منکر هرگونه جرمی بود که در ادامه تحقیقات 
در مواجهه با ادله پلیسی به 20 فقره سرقت داخل خودرو 
از  نفر  دو  با همدستی  در محدوده شمال شهر مشهد 

دوستانش اعتراف کرد.
وی تصریح کرد: همدستان متهم طی عملیات های 

مجزا دستگیر و در بازرسی از مخفیگاهشان دو دستگاه بی 
سیم، چهار دستگاه پخش خودرو، چهار دستگاه دوربین 
پنل پخش  تلفن همراه، 16  فیلمبرداری، سه دستگاه 
خودرو، دو حلقه زاپاس، 12 عدد فلش مموری، یك دستگاه 

ماشین ریش تراش و... کشف کردند.
رئیس پلیس آگاهی خراسان رضوی با اشاره به معرفی 
متهمان به مقام قضائی از شهروندان خواست  خودروهای 
خود را به سیستم ایمنی مجهز کرده و از نگهداری اشیاء و 
اموال قیمتی و وجه نقد، در داخل خودرو خودداری و هر 
گونه تردد مشکوک در اطراف خودروها را بلافاصله به مرکز 

فوریت های پلیسی 110 اطلاع دهند.

فرمانده انتظامی شهرستان ماسال  گفت :چهار عضو یك خانواده بر اثر استشمام گاز دی 
اکسید کربن در یك چادر مسافرتی در شهرستان ماسال جان باختند. 

سرهنگ وحید اصلانی در مصاحبه با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، گفت: ماموران انتظامی 
طی تماس تلفنی شهروندان با مرکز فوریت های پلیسی 110 مبنی بر اینکه یك چادر 
مسافرتی در نواحی ییلاقی یکی از روستاهای این شهرستان دایر شده و مدت سه روز 
است که هیچ رفت و آمدی در آن صورت نمی گیرد، جهت بررسی موضوع در محل حاضر 
شدند.فرمانده انتظامی شهرستان ماسال افزود: ماموران انتظامی با حضور در محل و بررسی 

چادر،چهار جسد که عضو یك خانواده بودند را کشف کردند.سرهنگ اصلانی با بیان اینکه در 
بررسی مدارك هویتی مشخص شد که جانباختگان 33،25، 9 ساله و یك کودك چهارماهه 
هستند بیان داشت: برابر اعلام پزشك قانونی این 4تن بر اثر استنشاق گاز دی اکسید کربن 
حاصل از سوختن زغال چوب سه روز قبل فوت کرده اند.فرمانده انتظامی شهرستان ماسال 
در پایان با اعلام اینکه این خانواده اهل و ساکن شهرستان تاکستان استان قزوین بودند،از 
شهروندان و مسافران خواست ضمن حفظ هوشیاری برای اسکان ازمسافرخانه هایی که 

دارای مجوز از نیروی انتظامی  هستند استفاده  و از برپایی چادر اکیدا خودداری کنند.

نقشه تبهکاران میلیاردی پایتخت بی نتیجه ماند

انهدام باند سارقان داخل خودرو با 2۰ فقره سرقت

فرمانده انتظامي شهرستان ماسال  :

مسافراني که هیچ وقت به خانه برنگشتند 
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نقشه راه رهبر معظم انقلاب برای مجلس دهم

ضرورت مقابله با ولنگاری فرهنگی
تبیین نقش و جایگاه مجلس شورای اسلامی و نمایندگان منتخب ملت در پیگیری 
اهداف کلان نظام اسلامی و ضرورت مقابله با ولنگاری فرهنگی از مهمترین محورهای 
مورد تاکید رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار با نمایندگان مجلس شورای اسلامی بود.

به گزارش ایرنا، منتخبین دهمین دوره مجلس شورای اسلامی روز یکشنبه هفته جاری 
با رهبر معظم انقلاب دیدار کردند و ایشان طی سخنانی نقش و جایگاه مجلس شورای 
اسلامی در پیگیری اهداف کلان ملی همچون سیاستهای اقتصاد مقاومتی و ضرورت مقابله 

با ولنگاری فرهنگی را تبیین کردند.

درباره مجلس؛
وظیفه قانونگذاری مجلس، بسیار مهم و در واقع ریل گذاری برای حرکت دولت است.

وظیفه نظارتی مجلس، تعارضی با موضوع همکاری با دولت ندارد، این همکاری به 
معنای گذشتن مجلس از حق خود نیست و نمایندگان باید با استفاده از اختیارات قانونی 

خود همچون تحقیق و تفحص، اجرای صحیح قانون را پیگیری کنند.
مجلس باید واقعاً در رأس امور باشد و حفظ جایگاه و هیبت واقعی مجلس بر عهده 

نمایندگان است.
قانون باید »با کیفیت«، »متقن«، »همه جانبه نگر«، »واضح«، »بدون تعارض با قوانین 
دیگر«، »ضد فساد«، »منطبق با سیاستهای بالادستی«، »برگرفته از دیدگاههای کارشناسی 

بدنه دولت و خارج از دولت« و »دربر دارنده مصالح ملی به جای مصالح محلی« باشد.

برنامه ششم توسعه با دقت بررسی شود
 شرایط کشور، شرایط ویژه ای است، بنابراین برنامه ششم باید با دقت و بدون هیچ 

اغماض و کوتاهی مورد بررسی و تصویب قرار گیرد.
حضور نمایندگان تازه نفس در کنار برخی نمایندگان با تجربه، زمینه ساز یک مجلس با 

نشاط و با انگیزه است که از تجربیات نمایندگان با تجربه استفاده خواهد کرد.
 نمایندگان مجلس، در خصوص عملی شدن اقتصاد مقاومتی بسیار تأثیرگذار هستند 
زیرا می توانند مسیر اقدامات اقتصادی دولت را در مسیر اقتصاد مقاومتی قرار دهند و 

همچنین این موضوع را از دولت مطالبه کنند.
در قانون گذاری و در عمل به وظایف نمایندگی و در نطق ها و موضع گیریهای خود، 

انقلابی عمل کنید.
مجلس باید در مواجهه و مقابله با جریان های معارضِ سیاسی علیه انقلاب اسلامی، 

موضع قاطع و شفاف داشته باشد.
نماینده مجلس می تواند طبق بینش و نگاه سیاسی خود رأی بدهد و در موافقت یا 
مخالفت با موضوعی، اظهارنظر یا انتقاد کند اما به هیچ وجه نباید همچون برخی مقاطع در 
دوره های قبلی مجلس کار به اختلاف، کشمکش زبانی، یقه گیری و تشنج کشیده شود. 
در مجلس باید آرامش حکمفرما باشد و این آرامش، قطعاً به جامعه نیز منتقل خواهد شد.

مشکلات اقتصادی باید حل شوند، قاچاق خنجری به پشت نظام
خجلت و شرمندگی نظام از بیکاری یک جوان، از خجلت و شرمندگی جوان بیکار در 

خانواده خود، بیشتر است، بنابراین باید برای حل این مشکل، اقدامات جدی انجام شود.
 قاچاق همچون خنجری به پشت نظام است که مقابله با آن هم آسان نیست اما دولت 

باید با این پدیده شوم برخورد کند و مجلس نیز پشتوانه این برخورد باشد.

ضرورت مقابله با ولنگاری فرهنگی
مسئله اقتصاد، اولویت فوری و کنونی کشور است اما فرهنگ در بلندمدت از اقتصاد 

نیز مهمتر است.
در موضوع فرهنگ نوعی ولنگاری و بی اهتمامی در دستگاههای فرهنگی به چشم می 
خورد، زیرا در تولید کالای فرهنگی مفید و جلوگیری از تولید کالای فرهنگی مضرّ، کوتاهی 

هایی انجام می شود.
 در برخی مواقع تأکیدهایی که بر پرهیز از استفاده کالاهای مضرّ غیرفرهنگی همچون 
برخی مواد غذایی می شود، بیشتر از هشدار درباره کالاهای فرهنگی مضرّ است، در حالی 

که تأثیرات سوء این کالاها بر مردم خطرناک تر و گسترده تر است.
برخی مواقع در مقابل تولید یا ورود کالاهای فرهنگی مضر، موضع گیری و اقدامی نمی 

شود، زیرا این ترس وجود دارد که متهم به جلوگیری از جریان آزاد اطلاعات شوند.

طراحی های دشمن برای نظام اسلامی
دشمن برای منطقه مهم و حساس غرب آسیا نقشه های مشخصی دارد و تلاش می کند 

سیاستهای جمهوری اسلامی را که مانع تحقق نقشه های اوست، خنثی کند.

پرهیز از مواضع و رفتارهای مورد پسند دشمن
حقایق و واقعیتهای استکبار و نظام سلطه را در مواضع و نطقهای خود بیان کنید و 
مراقب باشید حرف و عمل شما به امریکا و رژیم صهیونیستی کمک نکند. دشمن در سه 
سطح بین المللی، منطقه ای و داخلی طراحی هایی برای نظام اسلامی دارد که در سطح 
بین المللی ادامه اتهام زنی ها، در سطح منطقه ای از میان برداشتن موانع تحقق نقشه های 

خود و در سطح داخلی فعال کردن گسل ها است.
در مقابل گستاخی های دشمنان باید به میدان آمد و با پاسخ محکم، دهان آنها را بست، 
زیرا دشمن در عرصه سیاسی بر اساس عکس العمل ها محاسبه می کند و اگر احساس کند 

طرف مقابل منفعل و اهل عقب نشینی است، کوتاه نمی آید و زیاده خواهی می کند.
 آمریکایی ها اعم از دولت، کنگره و کاندیداهای ریاست جمهوری آینده، مدام زیاده خواهی 
و تهدید می کنند و مواضع و تهدیدهای آنها در مقطع فعلی همچون دوره قبل از توافق است 
و نباید در مقابل این گستاخی ها ساکت ماند. دشمن در تلاش است تا گسل های قومی، 
عقیدتی و جناحی را فعال و تبدیل به زلزله کند، بنابراین نمایندگان مجلس باید تلاش کنند 

تا این طراحی دشمن به نتیجه نرسد.

دریــچه

حجت الاسلام غلامرضا مصباحی مقدم سه شنبه گذشته، 
زمانی که بعد از 12 سال در برگزاری انتخابات هیات رییسه 
مجلس حضور نداشت، در دفتر کارش در دانشگاه امام صادق 
)ع(، میزبان ما بود. او در تحلیلی از انتخابات اخیر مجلس و 
اینکه چرا پیش بینی اصولگرایان مبنی بر پیروزی شان در این 
انتخابات محقق نشد؛ به دو فاکتور در رای آوری اصلاح طلبان 
اشاره کرد. نخست دعوت رهبری به مشارکت در انتخابات 
حتی از کسانی که نظام را قبول ندارند و دیگری نقش لیدر 
اصلاحات. به گفته وی هر دو این دعوت ها کسانی را به حضور 
در انتخابات فراخواند که قطعا رایشان به سبد اصولگرایان 

ریخته نمی شد. 
این نماینده اصولگرای مجالس هفتم، هشتم و نهم معتقد 
است اگر لاریجانی به ائتلاف اصولگرایان می پیوست ترکیب 
ائتلاف آن چیزی نمی شد که تحقق یافت و نیامدن او بستر 
را برای سنگین شدن وزن جبهه مقابل یعنی پایداری ها در 
لیست اصولگرایان فراهم کرد. در عین حال به گفته او بخشی 
از حامیان اصولگرایان به دلیل مشکلات اقتصادی کشور، 
پای صندوق رای نیامدند و اگر آنها آمده بودند، کرسی های 
نمایندگی تهران به صورت پنجاه -پنجاه بین اصلاح طلبان و 

اصولگرایان تقسیم می شد.
مصباحی مقدم در واکنش به انتقاداتی که به لیست ائتلاف 
اصولگرایان وارد شده، تاکید می کند که این لیست بهترین 
اتفاق نه اما چیزی بود که ممکن بود به آن دست پیدا کنند تا 
ائتلاف حفظ شود. در عین حال هرگونه عدم حمایت ائتلاف 
اصولگرایان از علی لاریجانی در انتخابات را رد می کند و 
می گوید لاریجانی بالاتر از همه اینها حمایت مراجع قم را 

داشت.
او در عین حال از احتمال حمایت مجموعه اصولگرایان از 
حسن روحانی در انتخابات ریاست جمهوری 96 خبر می دهد 
و می گوید اگر گزینه بهتری نداشته باشند حتما با روحانی 

وارد گفتگو خواهند شد.
مشروح گفتگوی خبرآنلاین با حجت الاسلام غلامرضا 

مصباحی مقدم را در ادامه بخوانید:

بسیاری از اصولگرایان از جمله خود شما پیش بینی کرده 
بودید که در دو انتخابات مجلس شورای اسلامی و مجلس 
به  نشد؟  میدان هستید. پس چرا چنین  پیروز  خبرگان 
نظرتان اکنون این پیروزی برای اصولگرایان رقم خورده و 

توانستند به اهداف خود برسند؟
از من  انتخابات در مصاحبه هایی  از  قبل   حدود یک سال 
می پرسیدند پیش بینی تان از مجلس آینده چیست؟ که پاسخ 
می دادم اصولگرایان باز هم اکثریت مجلس را به دست می آورند؛ 
در عین حال اصلاح طلبان با اقلیتی قوی حاضر خواهند شد. ظاهرا 
هم همین اتفاق افتاد و همه محاسبات اصلاح طلبان مبنی بر اینکه 
اکثریت را به دست می آورند، تحقق نیافت. البته نمی خواهم بگویم 
مجلس، مجلسی تمام اصولگرا مانند مجالس هفتم تا نهم است، اما 
وزن اصولگرایان وزن قابل توجهی است. یکسال قبل گفته بودم که 
ما اصلا نگران نیستیم که اصلاح طلبان مجلس را بگیرند. گاهی آنها 
قدرت را به دست گیرند گاهی اصولگرایان. ما که بخیل نیستیم.   
رییس مجلس هم برخلاف تمهیداتی که پیروزمندان لیست امید 
داشته و فضای رسانه ای که ایجاد کرده بودند، آقای لاریجانی شد. 
من همه فضاسازی ها را غیر واقعی می دانستم و آنچه ما پیش بینی 
می کردیم محقق شد. ترکیب هیئت رییسه نیز نشان داد که مجلس 
دهم با اکثریت اصولگرا شکل گرفت، در عین حال پیروز انتخابات 
در مجلس خبرگان نیز اصولگرایان بودند و اصلاح طلبان به همان 
کسانی اقبال نشان دادند که غالبا مدنظر اصولگرایان بودند. انتخابات 
هیئت رییسه خبرگان نشان دهنده پر رنگ بودن نگاه اصولگرایی 
در مدیریت مجلس خبرگان است. تصور می کنم در مجلس شورای 
اسلامی نیزهمین وضعیت ادامه پیدا کند. البته فراکسیون اقلیت که 
فراکسیون امید به حساب می آید فراکسیونی قوی خواهد بود؛ چرا 
که عضویت حداقل 103 نفر در این مجموعه نشان دهنده قوت و 

تاثیرگذاری اصلاح طلبان است.

اگر به زعم شما اصولگرایان در انتخابات مجلس پیروز 
شدند و اکثریت مجلس از اصولگرایان هستند، چرا شخصیت 
های برجسته اصولگرایی همچون خود شما، آقایان ابوترابی 

فرد و حدادعادل نتوانستند اقبال عمومی را داشته باشند؟
ما این اقبال عمومی را در سطح ملی مشاهده می کنیم. وضعیت 
در تهران تا حدی متفاوت بود. علتش هم این بود که اصولگرایان در 
تهران به دلیل شرایط اقتصادی با عدم اقبال بخشی از حامیان خود 
روبرو شدند. به عبارتی مردم اوضاع اقتصادی سه سال اخیر کشور 
را پای نظام و مجموعه قوای حاکم نوشتند و وخیم بودن وضعیت 
درآمدی و کوچک شدن سفره مردم در این سه سال، عده ای را 
برای مشارکت در انتخابات بی انگیزه کرد؛ این افراد بیشتر حامیان 

اصولگراها بودند.
 در مقابل در انتخابات 7 اسفند اصلاح طلبان توانستند همه 
کسانی را که حامی اصولگرایان نیستند به نفع خود پای صندوق رای 
بیاورند و تلگرام و فضای شبکه های اجتماعی تا روز رای گیری به 
کمک اصلاح طلبان آمد و حدود 30 درصد به حامیان آنها افزوده شد 
و افرادی به صحنه آمدند که تا کنون در هیچ انتخاباتی شرکت نکرده 

بودند و نهایتا همه چیز به نفع آنها شد.

بر اساس چه محاسباتی می گویید که حامیان اصولگرایان 
به دلیل شرایط نا مناسب اقتصادی پای صندوق رای نیامدند؟

تبلیغات  از مردم در زمان  را در بخشی  انگیزگی  بی  این  ما 
انتخاباتی می دیدیم و هر چه می گفتیم کار اجرایی کشور، دست 
مجلس نیست، گوششان بدهکار نبود! چون آنها فرقی بین مجلس 
و دولت نمی گذارند و مجلس و دولت را از مظاهر حاکمیت می دانند 
و می گویند شما دولتمردان کاری برای بهتر شدن زندگی ما، بهبود 
فضای کسب و کار و اشتغال جوانان ما نکردید و نتیجه این شد که 
نهایتا انگیزه قوی برای مشارکت پیدا نکردند و در نتیجه تعداد آرای 

خالص جریان اصولگرا کاهش پیدا کرد.

اگر این تعداد می آمدند در نتیجه انتخابات در تهران 
تفاوتی ایجاد می شد؟

اگر می آمدند نتیجه کاملا متفاوت بود و احیانا انتخبات در تهران 50 
-50 بود و هر دو جریان می توانستند افرادی در مجلس داشته باشند.

افرادی همچون آقای محبیان در اظهار نظری گفتند که 
لیست اصولگرایان در تهران برای رای نیاوردن بسته شده بود 

و از طرفی برخی اصولگرایان نیز اعلام کردند ما مجبور شدیم 
تن به ائتلاف، سهم و باج دادن به نواصولگراها و تندروهایی 
همچون پایداری دهیم تا از تشدید اختلاف و چند جزیره ای 
شدن جلوگیری شود. حالا شما اگر بخواهید قضاوت کنید 
فکر می کنید لیستی که در تهران بسته شد، لیست مناسبی 

بود و آیا نمی شد جور دیگری افراد لیست را انتخاب کرد؟
 قبل از توضیح اعلام کنم اکنون من به عنوان سخنگوی جامعه 
روحانیت اظهار نظر نکرده و دیدگاه شخصی خودم را می گویم. من 
تحلیل این دو بزرگوار را قبول ندارم و معتقدم اصولگرایان آگاهانه و 
داوطلبانه دور هم جمع شدند و در یک تعامل مثبت به ائتلاف دست 

پیدا کردند و نباید زحمت کشیده شده را دست کم بگیریم.
اصلاح طلبان ترجیح می دهند به حمایت از روحانی در انتخابات 
بعد ادامه دهند. چرا که در سایه ریاست جمهوری آقای روحانی آنها 

بهتر میدان فعالیت سیاسی پیدا می کنند. 
تعبیر باج دادن را نمی پسندم و باید گفت این افراد توانستند در 
شورای ائتلاف تعداد بیشتری را که افراد تاثیرگذار به نفع جریانشان 
بود داشته باشند. معتقد بودیم اگر این ائتلاف شکل نگیرد، خودمان به 
راحتی به استقبال شکست رفته ایم. البته با وجود ائتلاف نیز احتمال 
پیروزی رقیب در تهران را می دادیم. وقتی هم که لیست تهیه شد، 
اینطور نبود که شورای ائتلاف آن لیست را بهترین اتفاق بداند؛ اما 
چیزی بود که ممکن بود به آن دست پیدا کنیم. چه بسا می شد 
لیست بهتری بسته شود؛ اما ائتلاف را از دست می دادیم. پس ما قبول 
کردیم ائتلاف باشد و برای اینکه ائتلاف باشد، پذیرفتیم وزن کسانی 
که در این ائتلاف هستند، خیلی هم بالانس نباشد و به نفع بخشی از 

جریان اصولگرا تمام شود.
 اکنون نیز نباید خود را ملامت کنیم چراکه همیشه اینطور نیست 
که ما پیش بینی برد کنیم و محقق شود. گاهی نیز باخت برای ما 
رقم می خورد. بالاخره سه دوره مجلس شورای اسلامی تقریبا به طور 
کامل در اختیار اصولگرایان بود و نوبتی هم باشد باید اصلاح طلبان 

به میدان آمده و کرسی های بیشتری به خود اختصاص می دادند.
اتفاقی که در تهران افتاد هم برای ما قابل پیش بینی بود. چرا 
که مقام معظم رهبری فراخوانی دادند و فرمودند همه کسانی که 
می توانند در انتخابات شرکت کنند، شرکت کنند حتی اگر نظام 
جمهوری اسلامی و شخص من را هم قبول نداشته باشید. این دعوت 
مهمی بود و برخی افراد با همین دعوت پای صندوق رای آمدند و 
برای ما مشخص بود این افراد حامی اصولگرایان نیستند، کسانی که 
رهبری و اصل نظام را قبول ندارند و پای صندوق رای می آیند قطعا 
اصولگرا نیستند؛ اما باید در نظر گرفت منافع ملی ما مترتب بر چنین 
سطح مشارکتی بود که ما از این جهت خوشحالیم و نگران نیستیم 
که در یک دور آنها در تهران به طور کامل رای آورده باشند. چه بسا 
که در ادوار قبل نیز این اتفاق رخ داده اما در کل به معنای برنده شدن 

اصلاحات در مجموعه کشور نیست.

آقای  گفته  طبق  که  معناست  این  به  شما  توضیحات 
این  و  بود  بسته شده  نشدن  برنده  برای  لیست  محبیان 
پیش بینی و آگاهی وجود داشت. آیا نمی شد با اصولگرایان 
معتدل و سنتی  همچون موتلفه همراهی بیشتری داشت یا 
از شخصی همچون آقای لاریجانی حمایت می کردید؟ چرا 
بسیاری از افراد لیست ائتلاف، در آن مقطع آقای لاریجانی 

را اصولگرا ندانستند؟
اگر آقای لاریجانی به ائتلاف می پیوست ترکیب ائتلاف آن چیزی 
نمی شد که تحقق یافت. نیامدن ایشان بستر را برای اینکه وزن جریان 
و طیف مقابل ایشان سنگین تر شود، فراهم کرد. پس اینطور نیست 
که بگوییم آقای لاریجانی نیامدند، چون مجموعه ائتلاف ایشان را 
قبول نداشتند، بلکه نیامدنشان به این مسئله کمک کرد که نکته 

قابل توجهی است.
 موضوع دیگر این است که وقتی من می گویم نتیجه حاصل شده 
را پیش بینی می کردیم به دلیل مجموعه شرایطی است که روی 
هم قرار گرفت. مجموعه شرایط شامل دعوت مقام معظم رهبری و 
نقش لیدر اصلاحات از طریق فضای مجازی و شبکه های اجتماعی 
و فراخوان ایشان در رای دادن کامل به لیست امید می شود که قطعا 

اثرگذار بوده و ما این قسمت را پیش بینی نمی کردیم.
 ما پیش بینی نمی کردیم در روز پنجشنبه و جمعه که هرگونه 
تبلیغات کاملا ممنوع بود، فضای مجازی برای تبلیغات مفتوح باشد 
و طیف اصلاحات توانست به خوبی از این فضا استفاده کند. در حالی 
که اصولگرایان نتوانستند از این فضا خیلی استفاده کنند. مجموعه این 
شرایط ایجاب کرد که اصلاح طلبان برنده انتخابات در تهران باشند. 
بنابراین به این معنا نیست که لیست تهیه شده توسط اصولگرایان 

لیستی برای رای نیاوردن بوده و من این را قبول ندارم.
آقای لاریجانی نیز مورد حمایت ائتلاف اصولگرایان بود اما بنای 
ائتلاف این نبود که خارج از تهران لیست دهد و اینکه برخی می 
گویند آقای لاریجانی مورد حمایت ائتلاف نبودند، حرف درستی 
نیست. ایشان مورد حمایت جامعه روحانیت، موتلفه و مهندسین 
بودند و فوق این حرف ها مواضع مراجع در قم بود که آنها به حمایت 

آقای لاریجانی آمدند.

شما به نحوی به نقش آقای لاریجانی در رای نیاوردن 
لیست اصولگرایان در تهران اشاره کردید. منظورتان دقیقا 

چه بود؟

اگر ایشان درائتلاف بود، حتما فردی مثل کاظم جلالی به لیست 
ما می آمد و می توانست در آرای اصولگرایان موثر واقع شود. اگر آقای 
لاریجانی و حامیان ایشان در لیست ما قرار گرفته و از آن حمایت 

می کردند، در نتیجه انتخابات اثرگذار بود.

اکنون که انتخابات گذشته و بسیاری از شخصیت ها و 
چهره های بارز اصولگرایی نتوانستند رای مردم را کسب 

کنند، شرایط طیف اصولگرا را چگونه می بینید؟
در کل شرایط را خوب و مثبت می بینم. وضعیت مجلس خبرگان 
که روشن است و مجلس شورای اسلامی نیز حکایت از این دارد 
که جریان اصولگرا همچنان در چهار سال آینده در سیاست کشور 

اثرگذار است حتی اگر افراد شناخته شده تر در این مجلس نباشند.

انتخابات تندروها میدان دار  گفته می شود که در این 
رقابت شدند و فرمان جریان اصولگرایی را در دست داشتند. 
چه کار می کنید که در انتخابات ریاست جمهوری شاهد 

چنین اتفاقی نباشید؟
مجموعه شرایط شامل دعوت مقام معظم رهبری و نقش لیدر 
اصلاحات از طریق فضای مجازی و شبکه های اجتماعی و فراخوان 
ایشان در رای دادن کامل به لیست امید قطعا در پیروزی آنها اثرگذار 

بوده و ما این قسمت را پیش بینی نمی کردیم. 
اکنون نمی توان داوری کرد چرا که جریان اصولگرا هنوز به طور 
جدی درباره انتخابات ریاست جمهوری به گفت و گو نپرداخته است؛ 
اما پیش بینی من این است ائتلافی که برای انتخابات مجلس شکل 
گرفته، می تواند به صورت گسترده و قوی تر برای انتخابات ریاست 
جمهوری نیز شکل بگیرد و اگر این ائتلاف بتواند برای آن انتخابات 
اصلاح و تعدیلی نیز در خود شکل دهد قطعا می تواند تاثیرگذار باشد. 
تصور می کنم این مجموعه مجددا دور هم جمع خواهد شد و گفت 
و گو خواهد کرد و راهکارهایی را دنبال می کند تا در انتخابات های 
آینده ریاست جمهوری، مجلس بعدی و انتخابات شورای شهر موثر 

باشند.

ائتلاف  وارد  دیگر  موتلفه  که  گفتند  بادامچیان  آقای 
اصولگرایان نمی شود و قطعا برای انتخابات ریاست جمهوری 
نامزد اختصاصی معرفی می کنند. با توجه به این موضوع 
نامزدهای  تعدد  شاهد  آیا  و  چیست  اصولگرایان  برنامه 

اصولگرایان خواهیم بود؟
اگر چنین اتفاقی بیفتد شکست ما قطعی است. ما اگر به هم 
بپوندیم احتمال پیروزی وجود دارد اما در غیر این صورت باید 

شکست را برای خود پیش بینی کنیم.
البته من تصور نمی کنم موتلفه از ائتلاف خارج شود کما اینکه 
عنوان موتلفه اقتضا می کند که به ائتلاف بپیوندد و پیشتاز و سردمدار 
نیز باشد. اگر چنین اظهار نظری نیز توسط دکتر بادامچیان مطرح 
شده، شاید در شرایطی بوده که آن شرایط خیلی مناسب نبوده، چون 
معرفی یک نفر از موتلفه بدون هماهنگی با مجموعه اصولگرایان به 
این معناست که پیشاپیش بپذیریم شکست خوردیم. من معتقدم 
جدایی موتلفه از ائتلاف رخ نمی دهد و بسیار بعید است. مجموعه 
اصولگرایان باز هم در یک گفتوگوی ائتلافی به هم می پیوندند ودر 
صدد معرفی یک نامزد برای انتخابات ریاست جمهوری خواهند بود.

فکر می کنید در حال حاضر چه کسی می تواند نظر ائتلاف 
را برای کاندیداتوری جلب کند؟

من ترجیح می دهم کسی نیاید و بگوید من کاندیدا هستم. اگر 
کسی بگوید من کاندیدا هستم در مقابل افراد دیگر نیز بلند شده 
و می گویند ما هم کاندیدا هستیم و این به معنای گام گذاشتن به 
میدانی است که دیگر قابل کنترل نیست. آنچه را من می پسندم این 
است که هرکس در خود شایستگی لازم را برای کاندیداتوری می بیند 
با احزاب و شخصیت های به نام اصولگرا موضوع را در میان بگذارد 
و اعلام آمادگی کند و ترجیح را بر این بگذارد که مجموعه به چه 
نتیجه ای می رسد. به این شکل ائتلاف می تواند به شخص واحدی 
دست پیدا کند. قبل از اینکه هرکس به میدان آمده وبگوید بعدا کنار 
می روم. چون دیگر کنار نمی رود و تجربه انتخابات گذشته این موضوع 

را ثابت کرده است.

در صورت معرفی کاندیدا توسط اصولگرایان، فرد معرفی 
آقای  با  رقابت  توان  و  می کند  عمومی کسب  اقبال  شده 

روحانی را دارد؟
این را بگویم که اینطور نیست که شرایط آقای روحانی شرایطی 
باشد که مورد اقبال اصولگرایان قرار نگیرد و محتمل است مجموعه 
اصولگرایان در انتخابات ریاست جمهوری از ایشان حمایت کند و اگر 
گزینه بهتری نداشته باشیم حتما وارد گفتگو با ایشان خواهیم شد. 
من این موضوع را نفی نمی کنم اما اگر شرایط اقتضا کند و کسی به 
میدان رقابت با آقای روحانی بیاید، حتما باید به گونه ای باشد که 
همه اصولگرایان پشت او باشند که اگر این اتفاق بیفتد برنده انتخابات 

خواهیم بود.

انتخابات  برای  را  نامزدی  طلبان  اصلاح  می کنید  فکر 
ریاست جمهوری معرفی کنند یا همچنان به حمایت از آقای 

روحانی ادامه دهند؟

تصور می کنم آنها ترجیح می دهند به این حمایت ادامه دهند. چرا 
که در سایه ریاست جمهوری آقای روحانی آنها بهتر میدان فعالیت 

سیاسی پیدا می کنند.

جریان اصولگرایی دقیقا چه برنامه ای برای ادامه راه و 
تغییر فضای سیاسی و کنترل تندروها دارد؟

و  ها  جمعیت  احزاب،  اصولگرایان،  مجموعه  ائتلاف  همین 
شخصیت های اثرگذار اصولگرا برنامه ما برای ادامه راه است. وقتی 
همه جریان اصولگرا به هم بپیوندد خود به خود این تعدیل صورت 
می گیرد که منوط به حضور و حمایت همه جریان های اصولگرایی 

است.

به طیف  ای  اخیر چه ضربه  ها در چند سال  تندروی 
اصولگرایان زده است؟

تندروی ها قطعا همیشه نا مطلوب است. ما در جریان اصلاحات 
نیز شاهد تندروی هایی بودیم که سرنوشت انتخابات 88 را که 
می بایست حماسه ای بزرگ تلقی می شد به یک فتنه بزرگ تبدیل 
کرد. ما شاهد بودیم تندروی ها در جریان اصلاحات و در مجلس 
ششم موجب شد به یکباره میدان را به رقیب واگذار کنند که اصلا 
به مصلحت کشور نبود و خود را در یک بایکوت سیاسی قرار دادند. 
اکنون نیز تندروی ها در هر دو جریان اصولگرا و اصلاح طلب زیان 
بار است. خوشبختانه شرایط سیاسی شرایطی نیست که تندرو های 
جریان اصلاحات خیلی خودنمایی کنند اما پاره ای از گفت وگوها 
و مصاحبه ها نشان می دهد این جریان دنبال یک فضای سیاسی و 

اجتماعی متناسب است تا دو مرتبه تندروی خود را ابراز کنند.

  103 رای آقای عارف در مجلس نشان داد که مجلس دهم 
این تعداد اصلاح طلب قطعی دارد. فکر نمی کنید اگر شورای 
نگهبان در زمان بررسی صلاحیت ها با دست بازتری عمل 
می کرد و اصلاح طلبان بیشتر و شاخص تری تایید شده 
بودند؛ اکنون تعدادشان در مجلس نیز بیشتر بود و شرایط به 

گونه دیگری رقم می خورد؟
شما فرض مسئله را به جایی بردید که آدم نمی تواند نسبت به 
سوال شما داوری روشنی داشته باشد. فرض مسئله این است که اگر 
کسانی که بنظر شورای نگهبان از صلاحیت لازم برخوردار نیستند 

تایید صلاحیت بشوند.

اگر می شدند، شکست اصولگراها بیشتر نمایان نمی 
شد؟...

خب این اگر ها را وقتی می شود مطرح کرد که ما شاهد یک 
فضای سیاسی و اجتماعی کاملا مناسب با مبانی انقلاب اسلامی 
و روحیه استکبار ستیزی در داخل کشور داشتیم که اگر می شد 
چه می شد! به دلیل ادامه اشتباهات در جریان اصلاحات است که 
صلاحیتشان تایید نمی شود. اگر خط فاصلی بین خود و اتفاقات 
جریان فتنه قرار می دادند و جبران می کردند، فضای اجتماعی نیز 
نسبت به انها بهبود پیدا کرده و شورای نگهبان نیز نظر مساعدی 
نسبت به انها می داشت. شورای نگهبان انها را به دلیل سابقه شان در 
فتنه 88 رد صلاحیت کرد و سخن از اینکه اگر این افراد تایید می 

شدند چه می شد، به نظر من خیلی سخن به جایی نیست.
آقای لاریجانی مورد حمایت ائتلاف اصولگرایان بود اما بنای 
ائتلاف این نبود که خارج از تهران لیست دهد. اینکه برخی می گویند 
آقای لاریجانی مورد حمایت ائتلاف نبودند، حرف درستی نیست. 
ایشان مورد حمایت جامعه روحانیت، موتلفه و مهندسین بودند و فوق 

این حرف ها مورد حمایت مراجع در قم بود. 
اگر اصلاح طلبان عقلایی تر عمل می کردند چه بسا در انتخابات 
92 میرحسن موسوی رییس جمهور می شد و آنوقت اصلاح طلبان 
می توانستند با عقلایی عمل کردن هم مجلس و هم ریاست جمهوری 

را داشته باشند.

یعنی  با عقلایی عمل کردن اصلاحات،  تفاسیر  این  با 
اصولگرایی دیگر جایی برای عرض اندام نداشت؟

نه مسلما اینطور نبود که اصولگرایی جایی نداشت اما اصلاح 
طلبان می توانستند اکثریت را به دست آورند.

پس یعنی اقبال عمومی نسبت به اصلاح طلبان در کشور 
بیشتر است.

نه نیست. اگر عقلایی و مطابق با مبانی، ارزش ها و هنجارهای 
انقلاب اسلامی و ملی کشور عمل می کردند... این اگرها را نمی شود 

نادیده گرفت.

مگر اصولگرایان به این مبانی عمل نمی کنند؟ پس چرا در 
دوانتخابات ریاست جمهوری و مجلس اخیر نتوانستند پیروز 

قاطع میدان باشند؟
رقابت است دیگر. مگر سه دوره مجلس در دست اصولگرایان 
نبود؟ مگر دو دوره ریاست جمهوری در دست اصولگرایان نبوده؟ 

پس می توانند.
من شاید یک سال قبل از انتخابات مصاحبه ای کردم و گفتم ما 
اصلا نگران نیستیم که اصلاح طلبان مجلس آینده را بگیرند. منتها 
چه کسانی؟ کسانی که با مبانی ور ارزش های نظام سازگاری داشته 
باشند و این را به صورت برجسته و روشن نشان دهند. اگر اینگونه 
باشد چه اشکالی دارد. گاهی آنها قدرت را به دست گیرند گاهی 

اصولگرایان. ما که بخیل نیستیم.

به نظر شما مجلس دهم چه مسیری را باید در شرایط 
فعلی طی کند و چه اولویت هایی داشته باشد؟

مجلس دهم اگر مطابق مصالح کلی نظام و رهنمودهای مقام 
معظم رهبری و در جهت منافع ومصالح ملی قدم بردارد بهترین و 
اثرگذارترین کار را برای کشور انجام داده است. در عین حال حمایت 
و کمک به دولت از ضرورت های اجتناب ناپذیر است البته هرگز به 
معنای نفی استقلال برای مجلس نیست و روحیه تابعیت محض از 
دولت، مجلس را ضعیف می کند. مجلس منفعل به درد نمی خورد. 
مجلس باید شجاع، کارآمد، مطالبه گر و پرسشگر باشد و این مجلس 
نباید هیچ یک از شاخص های منفی که در گذشته و در مجلس 
ششم اتفاق افتاده را دنبال کند. اگر این مجلس به دنبال ایجاد فضایی 
برای ایجاد رفع حصر از کسانی باشد که به نظام ظلم کردند، بداند 
که نقطه منفی جدی در عملکردش خواهد بود. ولو اینکه این مطالبه، 
مطالبه بخشی از نمایندگان مجلس باشد، در قلمرو تصمیمات مجلس 
نیست. چرا که قدم برداشتن در این راستا ایجاد چالش درون نظام 

است و بدانند این موضوع از خط قرمزهای نظام است.

مصباحی مقدم مطرح کرد:

حمایت اصولگرایان از روحانی در انتخابات 96

رونوشت آگهی حصر وراثت
خانم سمیه نعمتی فرزند محمد دارای شناسنامه شماره 2944 به شرح دادخواست به 
کلاسه 950729 از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده و چنین توضیح 
داده است که شادروان علی ساجدی به شناسنامه شماره 1660 در تاریخ 1395/2/27 در 
اقامتگاه دائمی خود را فوت نموده است و ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به 1 – 
محمد جواد ساجدی فرزند علی ش.ش 0372726631 نسبت با متوفی فرزند. 2 – معین 
ساجدی فرزند علی ش.ش 0373599919 نسبت با متوفی فرزند. 3 – محمد رسول ساجدی 
فرزند علی ش.ش 0374294771 نسبت با متوفی فرزند. 4 – سمیه نعمتی فرزند محمد 
ش.ش 2944 نسبت با متوفی فرزند. 5 – فاطمه خرم فرزند رمضانعلی ش.ش 21 نسبت با 
متوفی مادر. اینک با انجام تشریفات مقدمتی درخواست مزبور در یک نوبت آگهی می گردد تا 
هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف 

یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.
دهقان – رئیس شعبه 40 احصار وراثت حوزه قضایی شهرستان قم

آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت اول
به موجب اجراییه صادره از شعبه 25 دادگاه عمومی حقوقی قم که در شعبه 5 اجرای 
احکام مدنی قم به شماره 5/95ج/1090 – ثبت گردیده له آقای سید مالک عدنانی ساداتی 
و علیه آقایان مرتضی حبیبی فرد و نجمی دلفان محکوم علیه محکوم است به پرداخت مبلغ 
817/836/597 ریال و خسارات تاخیر در حق محکوم له و مبلغ 40/891/829 ریال به عنوان 
نیم عشر در حق صندوق دولت، محکوم له در قبال طلب خود پلاک ثبتی 10773 – اصلی 
بخش یک ثبت قم را معرفی کرده که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی کرده است ضمنا ماده 
51 قانون اجرای احکام مدنی قابل اجرا می باشد. احتراما، عطف به پرونده شماره 94/ج1090/5 
مورخ 95/2/9 در خصوص دعوی آقای سید مالک عدنانی به طرفیت آقای مرتضی حبیبی 
فرد، موضوع ارزیابی ملک مسکونی توقیف شده به آدرس قم، بلوار عطاران، خیابان شهیدان 
زینعلی، کوچه 2/1 ، سمت چپ، بعد از فضای سبز، بوستان عطار نیشابوری، قواره چهارم، به 
استحضار می رساند از ملک فوق بازدید بعمل آمد که نتیجه پس از بررسی های لازم، به شرح 

ذیل تقدیم میگردد: 
الف – مشخصات ثبتی و منزل مورد بازدید جهت ارزیابی

ملک مسکونی مورد ارزیابی، یک واحد موجود در طبقه پیلوت )از ساختمان چهار طبقه روی 
پیلوت و یک طبقه زیرزمین به عنوان پارکینگ و نمااری شده با سنگ آنتیک و شکلاتی(، عرصه 
و اعیان بصورت مشاع و فاقد سند ثبتی می باشد و مساحت آن بر اساس اقرار مالک، حدود 
95 متر مربع است. سازه بنا از نوع اسکلت بتنی و سقف ها از نوع تیرچه و بلوک و هم اکنون 
منزل فوق به میزان سی میلیون تومان در رهن با اجاره ماهیانه یکصد هزار تومان می باشد سایر 

مشخصات به شرح ذیل می باشد:
1 – در واحد مورد نظر، کف سرویس ها، آشپزخانه، سالن و اتاق خواب، سرامیک و بدنه 
سرویس ها و آشپزخانه کاشی کاری شده و دارای کابینت MDF و دارای دو خواب و دارای 
سیستم سرمایش و گرمایش و لوله های تاسیسات کارگذاشته شده است و دیوار اتاق ها و بدنه 
سالن سفیدکاری و سقف سالن سفیدکاری با ابزار شده، در تراس و پنجره ها از جنس PVC و 

دوجداره و درب اتاقها چوبی است. 
2 – ساختمان دارای امتیاز آب، برق و گاز است. 

ب – نظریه 
با توجه به نکات فوق، موقعیت محل، کمیت و کیفیت بنای احداثی و عرصه و سایر عوامل 
موثر، ارزش عرصه، اعیانی و امتیازات منزل مسکونی مورد بازدید در حال حاضر به نظر – 
اینجانب به میزان 1/620/000/000 ریال )یک میلیارد و ششصد و بیست میلیون ریال( و بدون 

ملاحظه مبلغ رهن و اجاره برآورد و ارزیابی می گردد. 
مقرر گردیده مورد فوق الذکر در تاریخ 95/4/14 ساعت 8 الی 8/30 صبح به آدرس قم، خ 
ساحلی، جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق 
مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده را دارند می توانند در 
مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در 
جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ 
را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. برنده مزایده باید ده درصد از مبلغ پیشنهادی را فی المجلس 
نقدا و مابقی آن ظرف یکماه از تاریخ مزایده بپردازد این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های 

محلی درج می گردد جهت اطلاعات بیشتر به واحد مراجعه نمائید. 
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – رضا زارعی

در اوایل مجلس چهارم شورای اسلامی تصمیم گرفته شد که نهاد مستقل پژوهشی ای 
تشکیل شود تا تبدیل به بازوی علمی تحقیقاتی و مشورتی پارلمان شود. این تصمیم در 
اواخر سال 71 مطرح شد اما تا تشکیل این نهاد سه سال زمان برد. در پاییز سال 74 مراحل 
قانونی طی شد و مرکز پژوهش های اسلامی مجلس شورای اسلامی آغاز به کار کرد؛ یعنی 
زمانی که مجلس چهارم آخرین ماه های خود را می گذراند. محمدجواد اردشیر لاریجانی 
موسس این مرکز و اولین رئیس آن است. در مجلس پنجم نیز جواد لاریجانی به پارلمان راه 
یافت و همچنان رئیس آن ماند؛ یعنی دو دوره ای که علی اکبر ناطق نوری ریاست مجلس 

را برعهده داشت.
چهار رئیس یک مرکز

پس از ریاست جواد لاریجانی و با آغاز دور ششم مجلس، محمدرضا خاتمی به عنوان 
رئیس مرکز پژوهش ها انتخاب شد و بعد از آن احمد توکلی نماینده تهران توانست طی دو 
دوره مجلس، یعنی هفتم و هشتم ریاست این مرکز را برعهده بگیرد؛ اما در مجلس نهم کاظم 
جلالی نماینده اصولگرای شاهرود، رئیس مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی شد و 

هنوز این عنوان را یدک می کشد.
اوج و افول مرکز پژوهش ها

این مرکز به عنوان بازوی علمی - تحقیقاتی مجلس، با انتشار چندین هزار گزارش جایگاه 
پژوهشی خود را بالاتر از دیگر مؤسسات پژوهشی کشور قرار داده اگرچه میزان کیفیت 
کارهای پژوهشی این مرکز در بین ادوار مختلف نوسان داشته است. مرکز پژوهش های 
مجلس همچنین از مراکز تحقیقاتی مهم ایران است که اسناد، مدارک و اطلاعات عمومی 
سایر سازمان های دولتی در آن قابل دسترسی است و تصمیمات، مذاکرات و اسناد حکومتی 

دیگر ارگان های کشور نیز در آن یافت می شود. اگرچه گزارش های مرکز پژوهش ها در دوره 
ریاست محمدرضا خاتمی، سیاسی خوانده می شد اما این ادعا در دوره بعد نیز تکرار شد. در 
زمان ریاست احمد توکلی، گزارشات تخصصی این دوره مرکز پژوهش های مجلس در عرصه 
رسانه ای بازتاب گسترده ای می یافت و اثرگذاریش بر تصمیمات پررنگ شد. البته تا مجلس 
ششم کار مرکز پژوهش ها به صورتی بود که موردی درباره طرح ها و لوایح نظر می داد اما از 
دوره هفتم مجلس، مرکز پژوهش ها درباره همه طرح ها و لوایح نظر می داد. تا در هر موضوعی 
حداقل اطلاعات را به نمایندگان منتقل شود. در دوره های هفتم و هشتم برخی گزارش ها 
هم جنجالی شد و در کنار گزارش های جنجالی مرکز پژوهش ها در تصویب و تدوین طرح  
اپراتور دوم، بررسی قرارداد کرسنت و قرارداد ال نود، قانون طرح تثبیت قیمت  ها، قانون اصل 
44، قانون معادن، قانون مبارزه با قاچاق، قانون نفت، قانون مجازات اسلامی، قانون تجارت، 
قانون هدفمندی یارانه ها، قانون نحوه نظارت بر نمایندگان، قانون نظارت بر دارایی مسئولان 
و قانون مدیریت خدمات کشوری اثرگذار بود؛ اما در دوره نهم یک گزارش مرکز پژوهش ها 
بیش از سایرین جنجالی بود، گزارشی با موضوع بحران روابط جنسی نامشروع در کشور. 
گزارشی که هیچگاه در صحن علنی، طرح و لوایح و اظهارنظرهای نمایندگان نمودی نداشت.

رئیس چگونه انتخاب می شود؟
 رئیس مرکز پژوهش ها را هیات امنایی متشکل از رئیس، اعضای هیأت رئیسه مجلس 
با توجه به ماده 7 قانون شرح وظایف مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی، برای مدت 
چهار سال از میان افرادی ذی صلاح که دارای مدارج بالای علمی و تجربه کافی باشند، 
انتخاب می کنند و این رئیس وظیفه ارائه خط مشی، پیشنهاد بودجه و نظارت عالیه بر امور 

اجرایی و پژوهشی را برعهده دارد.

 وظایف مرکز پژوهش ها چیست؟
مطابق قانون »شرح وظایف مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی«، هدف از 
تأسیس این مرکز، انجام طرح های مطالعاتی و تحقیقاتی به منظور ارائه نظرهای کارشناسی 

و مشورتی به نمایندگان، کمیسیون ها و هیأت رئیسه مجلس شورای اسلامی است.
سکوت عارف و تعارف جلالی

به گزارش خبر آنلاین، روز پنجشنبه )13 خرداد ماه( خبری مبنی بر ارسال نامه  
لاریجانی به عارف برای تصدی پست ریاست مرکز پژوهش های مجلس در فضای مجازی 
منتشر شد، اما حسن زمانی مشاور لاریجانی و خامسیان مسول دفتر عارف؛ از ارسال چنین 

نامه ای اظهار بی اطلاعی کردند.
 البته نام عارف همچنان مطرح است. محمدرضا تابش و سهیلا جلودارزاده گفته اند که 
برخی نمایندگان از عارف خواسته اند که این سمت را برعهده بگیرد. اگرچه شخص عارف 
هنوز در این باره اظهارنظری نکرده و حتی در پاسخ به خبرآنلاین در این باره بحث را به 

آینده موکول کرده است.
در کنار نام عارف، نام کاظم جلالی رئیس کنونی مرکز نیز مطرح است. نعمتی می گوید 
که جلالی بهترین گزینه است. در این هفته،  جلالی در صحن علنی به عنوان رئیس مرکز 
پژوهش ها دوبار پشت تریبون رفت و گزارش هایی را مطرح کرد؛ اما با اینکه همچنان عنوان 
رئیس مرکز را داراست، این صندلی را به عارف هم تعارف می زند و در جمع خبرنگاران 

پارلمانی می گوید: نام عارف زیبنده ریاست مرکز پژوهش های مجلس است.
 حال باید منتظر ماند و دید که رئیس مرکز پژوهش ها از بین این دو نفر انتخاب می شود 

یا هیات رئیسه فرد سومی را هم در آستین دارد.

ریاست مرکز پژوهش های مجلس از جواد لاریجانی تا نزدیکان برادرش

سکوت عارف، تعارف جلالی
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چون هلال ماه رمضان پدید آید، درهاى 
دوزخ بسته گردد و درهاى بهشت گشوده شود 

و شیاطین به زنجیر كشیده شوند

چهارشنبه - 19خردادماه 1395 - سال نوزدهم - شماره  4020

نامحــرمانه
درگیری لفظی 4 عضو شورای شهرتهران

گفته می شود: جلسه شورای شهر تهران دیروزشاهد درگیری لفظی جداگانه چهار عضو شورا با 
یکدیگر بود. انتقاد رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهری شورای اسلامی شهر تهران از 
زمان و نحوه ارائه گزارش تلفیق بودجه سال 90 شهرداری، منجر به بروز واکنش و درگیری برخی از اعضای 
شورا با یکدیگر شد. رحمت الله حافظی روز سه شنبه در دویست و شصت و پنجمین جلسه علنی شورای 
شهر تهران با اشاره به تاراج شهر افزود: در حالیکه میلیاردها تومان در شهر تهران روی هواست، کارنامه 
مستند و کاری فعالیت های شهرداری وجود ندارد و در حقیقت گزارش تلفیق، زارنامه شهرداری است. 
درادامه جلسه، رضا تقی پور سخنگوی شورای اسلامی شهر تهران به آیین نامه شورا اشاره کرد و گفت: 
هیچ یک از این بحث ها در چارچوب قانون نیست و در شورا باید بر اساس قانون حرف بزنیم. عبدالحسین 
مختاباد در ادامه بحث به نزد تقی پور و رفت و با وی مشغول صحبت شد که تقی پور با صدای بلند گفت: 
آقایان می گویند هر طور بخواهیم عمل می کنیم و کاری به قانون ندارند. این سخنان موجب واکنش 
عبدالحسین مختاباد شد و خطاب به تقی پور گفت: می گویم شما سخنگوی شهرداری نباش! تقی پور 
نیز افزود: شما همین که سخنگوی سازمان زیباسازی و پیمانکاران باشی، کافی است؛ نگذارید دهانمان 
باز شود. اسماعیل دوستی عضو دیگر شورای اسلامی شهر تهران نیز خطاب به حافظی گفت: من که به 
قالیباف رای نداده ام، تو رای داده ای.علیرضا دبیر عضو شورای اسلامی شهر تهران نیز گفت: چون رای 
داده ایم باید مراقب باشیم. طرح موضوع بدهی های دولت به شهرداری تهران از سوی احمد حکیمی پور 
و پرویز سروری در ادامه جلسه علنی دیروزشورای اسلامی شهر، ضمن ایجاد تنش در صحن شورا منجر 

به درگیری لفظی این دو نفر نیز شد. 

درگیری در صحن علنی مجلس!
گفته می شود: معاون پارلمانی وزارت جهاد کشاورزی با نماینده آمل در صحن علنی درگیر شد 
.در نخستین دقایقي که علي مطهري بر کرسي ریاست مجلس نشست و همزمان با نطق میان دستور 
محمدعلي پورمختار نماینده بهار و کبودرآهنگ صداي داد خلیل آقایي معاون پارلماني وزیر جهاد 
کشاورزي شنیده شد.او در دو ردیف اول صندلي هاي مجلس ایستاده بود و تعدادي از نمایندگان از جمله 
جهانبخش محبي نیا، جبار کوچکي نژاد و عزت الله یوسفیان ملا دور او جمع شده بودند. گویا یکباره میان 
او و یوسفیان ملا درگیري فیزیکي شکل گرفت که منجر شد آقایي تعادلش را از دست بدهد و خم شد. به 
گونه اي که نمایندگان کمکش کردند که بایستد. در این لحظه دیده شد که دکمه هاي پیراهن او تا کمر 
باز شده است.به گفته یکي از نمایندگان حاضر در صحنه، آقایي مدعي شده بود که یوسفیان ملا نماینده 
آمل در مورد یک مساله به او توهین کرده و از لفظ بدي علیه او استفاده کرده است. اما یوسفیان منکر 
این ماجرا است.مجلس دقایقي درگیر این تنش بود تا اینکه مطهري از نمایندگان خواست تا آقایي را از 
مجلس به بیرون هدایت کنند.گفتني است قرار است هیات نظارت بر نمایندگان این موضوع را بررسي کند.

کاهش دوام زندگی زوج ها به ۳سال
گفته می شود: رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور گفت: دوام زندگی مشترک زوجین به کمتر 
از سه سال رسیده است و 6 درصد طلاق ها در سال اول و 11 درصد مربوط به زندگی مشترک بیش 
از 20 سال بوده است. احمد تویسرکانی با اشاره به آمار ازدواج و طلاق در سال گذشته گفت: 673 هزار 
ازدواج ثبت شده است که این میزان در مقایسه با سال گذشته 6 درصد کاهش داشته است و 164 هزار 
و 912 طلاق که رشد یک درصدی داشته است در سال 94 ثبت شده است. وی در خصوص جزئیات 
آمار ازدواج و طلاق گفت: 38 درصد ازدواج ها مربوط به مردان 25 تا 29 سال بوده است و در خانم ها 
معادل 30 درصد ازدواج ها مربوط به سنین 20 تا 24 سال بوده است. توسرکانی به جزئیات ثبت طلاق 
ها اشاره و تصریح کرد: بیشترین طلاق ها مربوط به رده سنی 30 تا 34 سال در مردان بوده است و 23 
درصد طلاق ها در زنان نیز مربوط به سنین 25 تا 29 سال بوده است. رییس سازمان ثبت با اشاره به رابطه 
میزان تحصیلات با ثبت ازدواج و طلاق گفت: 67 درصد ازدواج ها در مردان مربوط به مردان با تحصیلات 
دیپلم و زیر دیپلم بوده است و 65 درصد ازدواج ها در زنان به زنان با همین تحصیلات اختصاص دارد. 
تویسرکانی افزود: 68 درصد طلاق در مردان، مربوط به دیپلم و زیر دیپلم بوده است که در زنان این میزان 

65 درصد بوده است.

برخی نقاط گیلان با اروپا فرقی ندارد
گفته می شود: حجت الاسلام والمسلمین ناصر رفیعی ظهر دیروز در جمع نمازگزاران در حرم مطهر 
حضرت معصومه )س( با اشاره به اینکه رهبری فرمودند که از ولنگاری فرهنگی ناراحت هستند، تصریح 
کرد: در ایام رحلت امام گیلان بودم، برخی از خیابان ها با اروپا فرق نداشت، برخی با بی حجابی محض 
و لباس های نیمه عریان حضور داشتند، چرا باید وضع استان گیلان اینگونه باشد؟ امر به معروف زبانی 
تعطیل شده است، کنترل نیروی انتظامی که روی کمربند و سرعت و... دارد 10 درصد هم روی حجاب 
بگذارد، دولت فرهنگ را در کشور رها کرده است و این مسئله بسیار خطرناک است و برای نظام جمهوری 
اسلامی چنین شرایطی خوب نیست. وی بیان کرد: نمی گویم کم حجابی یا بدحجابی، بلکه بی حجابی 
محض بود و آیا چنین وضعی شایسته نظام اسلامی است؟ باید حرمت ها در نظام اسلامی حفظ شود. استاد 
حوزه علمیه قم تاکید کرد: حرمت شکنی ماه رمضان با روزه خواری علنی و بی توجهی به حجاب و مسائل 

دینی است و باید نسبت به این مسائل رسیدگی کرد.

ماجرای تماس روحانی واوباما
گفته می شود: محمد خزاعی ترشیزی نماینده سابق ایران در سازمان ملل گفت: در خصوص تماس 
آقای روحانی و اوباما اشاره کنم که همانطور که اعلام شد تماس با تلفن من برقرار شد. علتش هم روشن 
است چون تلفن نمایندگی را طبیعتا داشتند و نمی توانستد با تلفن دیگری تماس بگیرند از دفتر آقای 
باراک اوباما با تلفن ما تماس گرفتند و تلفن در اختیار جناب آقای دکتر روحانی قرار گرفت. آقای دکتر 
روحانی در همان ابتدا گفت و گو با اوباما عنوان کردند از اینکه شما تماس گرفتید متشکرم و با این جمله 
آنها را متوجه ساخت که آنها به دنبال تماس بودند و تماس گرفتند نه اینکه آقای روحانی تماس گرفته 

باشند. این تماس 5 دقیقه ای با همان موضوع  گفتگو بود که در رسانه ها هم اعلام شد.

احتمال نامزدی یک ایرانی برای ریاست جمهوری آلمان 
گفته می شود: یک خبرگزاری آلمانی در گزارشی درباره کاندیداهای احتمالی انتخابات ریاست 
جمهوری سال 2017 این کشور از احتمال ریاست جمهوری یک ایرانی در آلمان سخن گفته و نام وی را 
در میان این کاندیداها ذکر کرده است. این خبرگزاری در ادامه گزارشش با اشاره به این که یک فهرست 
بلندبالا برای کاندیداهای بالقوه انتخابات ریاست جمهوری 12 فوریه 2017 وجود دارد به ذکر اصلی ترین 
کاندیداها که در میان آنها یک ایرانی به نام نوید کرمانی قرار دارد پرداخته است: نوید کرمانی: او که یکی 
از آلمانی های ایرانی تبار است به عنوان یک کاندیدای نه چندان قدرتمند برای ریاست جمهوری آلمان 
مطرح است. کرمانی که 48 سال دارد دارای دکترای علوم اسلامی بوده و در سوابقش نوشتن چند کتاب 
داستان و مقاله هایی در توضیح نگرش مسلمانان به جامعه مسیحی و همچنین سفرنامه هایی به مناطق 

جنگی در خاورمیانه به چشم می خورد.

قدردانی 255 نماینده مجلس از رهبر انقلاب 
گفته می شود: 255 نفر از نمایندگان مجلس شورای اسلامی در نامه ای به رهبر معظم انقلاب از 
رهنمودهای اخیر ایشان تشکر کردند. 255 نفر از نمایندگان مجلس شورای اسلامی در پایان جلسه علنی 
دیروز با ارسال نامه ای به محضر رهبر معظم انقلاب اسلامی ضمن تشکر از رهنمودهای ایشان در دیدار 

اخیر با نمایندگان مجلس دهم، آمادگی خود را برای اجرای منویات ایشان اعلام کردند.

دیدار هیئتی از جامعه مدرسین با سیدحسن نصرالله
گفته می شود: هیئتی از جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با حجت الاسلام والمسلمین سید حسن 
نصرالله دبیرکل حزب الله لبنان دیدار و گفت و گو کردند. به گزارش خبرگزاری »حوزه« به نقل از پایگاه 
لبنانی العهد، هیئتی از جامعه مدرسین حوزه علمیه قم به ریاست آیت الله مقتدائی )نایب رئیس جامعه 

مدرسین( با حجت الاسلام والمسلمین سید حسن نصرالله دبیرکل حزب الله لبنان دیدار کرد. 

حضور علی لاریجانی در منزل عارف  
گفته می شود: حضرتی نماینده تهران در روزنامه اعتماد نوشت: شنیده شده که دکتر لاریجانی برای 
عرض تشکر و تقدیر از دکتر عارف به منزل ایشان تشریف بردند و از نزدیک مبادرت به قدردانی کردند. 
اینگونه رفتارهای فردی در دنیای سیاست امروز معنا و تاثیر دارد و مناسبات نیروهای سیاسی را تلطیف 
می کند و به نزدیك شدن قلوب نیروهای انقلاب به یکدیگر کمك می کند. طبعا ثمرات خیر اینگونه اقدامات 

به جامعه و مردم باز خواهد گشت.

دو والیبالیست در دبی جاماندند! 
گفته می شود: بعد از بازگشت تیم ملی والیبال از مسابقات انتخابی المپیک و کسب جواز حضور 
در ریو جالب ترین خبر جا ماندن محمد موسوی و شهرام محمودی در فرودگاه دبی بود که همراه سایر 
بازیکنان به فرودگاه امام خمینی نیامدند. به گزارش ورزش سه، امیر خوش خبر سرپرست تیم ملی در این 
باره می گوید: »مسیر طولانی بود و آنها خسته بودند. به احتمال زیاد گوشه ای از فرودگاه دبی خواب شان 

برده بوده است. آنها با پرواز بعدی به تهران می آیند.«

آخرین مهلت ارائه 
الکترونیکی اظهارنامه 

مالیاتی از طریق سامانه 
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حداکثر تا پایان خردادماه
 سال جاری است. 

صاحبان محترم مشاغل

روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی استان قم

اطلاعیه مهم  مالیاتی

استاندار قم با اشاره به ضرورت تدارک 
زیرساخت های درمانی برای بیماران خاص، 
اظهار کرد: دولت و خیرین با یاری یکدیگر 

می توانند این زیرساخت ها را فراهم نمایند.
ظهر  از  پیش  صادقی  مهدی  سید 
سه شنبه در دیدار اعضای انجمن ام اس 
استان قم طی سخنانی برنامه ریزی برای 
حل مشکلات بیماران خاص به صورت بلند 
مدت را خواستار شد. استاندار قم با بیان 
اینکه در زمینه بیماری  ام اس باید مطالعات 
دقیق در رابطه با تعداد افراد مبتلا و وضعیت 
بیماران صورت بگیرد، افزود: وضعیت استان 
قم در زمینه تأمین نیازهای بیماران باید 
به طور دقیق مشخص شود. نماینده عالی 
نمودن  فراهم  استان همچنین  دولت در 
زیرساخت های لازم برای درمان افراد مبتلا 
ضروری  امری  را  خاص  بیماری های  به 

برشمرد و تصریح کرد: مسئولان باید همه 
همت خود را برای کاهش دغدغه های همه 
بیماران و خصوصاً بیماری های خاص بکار 

بگیرند.
باشگاه  مدیران  دیدار  در  قم  استاندار 
فرهنگی ورزشی جانبازان و معلولین ایثار 

ورزش  به  جدی  توجه  ضرورت  بر  قم، 
کرد.  تأکید  استان  معلولین  و  جانبازان 
مهدی صادقی با اشاره به موفقیت های تیم 
بسکتبال با ویلچر قم در سالهای اخیر اظهار 
کرد: این پیروزی های ارزشمند نتیجه همت 
بالای کادر فنی و بازیکنان این تیم است. 
وی با بیان اینکه حمایت از ورزش موجب 
کاهش هزینه های اجتماعی خواهد شد، 
ادامه داد: دستگاه های مسئول باید برای رفع 
موانع و مشکلات پیش روی ورزش جانبازان 
ریزی  برنامه  و  تلاش  استان  معلولین  و 
نمایند. استاندار قم با بیان اینکه مسائل مالی 
تیم های ورزشی از طریق اسپانسر قابل حل 
است، ادامه داد: امیدواریم بتوانیم با استفاده 
از ظرفیت های موجود و بالقوه مشکلات 
مالی باشگاه های فرهنگی ورزشی استان از 

جمله باشگاه ایثار را برطرف نماییم.

استاندار قم:

زیرساخت های درمانی بیماران خاص فراهم شود

اخبـــار
مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم:

طرح ساماندهی میدان 72 تن قم 
اجرا می شود

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم از اجرای طرح 
ساماندهی میدان 72 تن خبر داد و گفت: به دلیل دور بودن پایانه مرکزی و 
تردد آسانتر از میدان 72 این طرح با هدف ساماندهی اتوبوس های عبوری و 

مسافران در دستور کار قرار گرفته است. 
ابوالفضل مستقیمی از اجرای طرح ساماندهی میدان 72 تن خبر داد و 
اظهار داشت: به دلیل دور بودن پایانه مرکزی و تردد آسانتر از میدان 72 
این طرح با هدف ساماندهی اتوبوس های عبوری و مسافران در دستور کار 

قرار گرفته است.
اینکه  بیان  با  قم  شهرداری  مسافربری  پایانه های  سازمان  مدیرعامل 
نابسامانی و سردرگمی مردم در این میدان چهره ناخوشایندی ایجاد کرده بود 
افزود: در این راستا پایانه موقت 72 تن راه اندازی شده تا مسافران برای مسافرت 

به تهران از اتوبوس ها و تاکسی های خطی این پایانه استفاده کنند.
وی برنامه ریزی های صورت گرفته برای توقف نیم ساعته اتوبوس ها را مورد 
توجه قرار داد و عنوان کرد: در این صورت مسافرانی که عجله دارند نیز معطل 
نمی مانند که در این راستا 3 شرکت سواری هم برای خدمات دهی بهتر به 

مسافران مستقر شده است.
مستقیمی با اشاره به نرخ های تعیین شده برای اتوبوس ها گفت: برای 
تسهیل مسافران دو دسته اتوبوس درجه یك و دو تعبیه شده که هزینه 
اتوبوس های درجه یك که وی. آی. پی هستند 8 هزار تومان و نرخ اتوبوس های 
درجه دو 6 هزار تومان است، از این میزان 5 درصد عوارض شهرداری است که 

از اتوبوس ها دریافت می شود.
مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم میدان 72 تن را 
نقطه استراتژیك استان عنوان کرد و اظهار داشت: لازم است همه دستگاه های 

مرتبط برای ساماندهی و رسیدگی به وضع این میدان ورود کنند.

شهردار منطقه هشت قم خبرداد:

ساخت بزرگترین کمپینگ قم 
در بوستان غدیر

شهردار منطقه هشت قم گفت: در راستای توسعه فضای سبز و بالا بردن 
بهره وری مردم از این فضاها، بزرگترین کمپینگ در بوستان غدیر ساخته 
شده که در این راستا روشنایی و ضریب ایمنی این بخش افزایش یافته است.

سیدعبدالله سلیمانی با اشاره به برنامه های شهرداری منطقه هشت قم در 
بخش فضای سبز، اظهار کرد: در این بخش، کار بزرگی در پردیسان آغاز شده 
و با توجه به تاکیدات شهردار مبنی براینکه فضای سبز در قم باید به سرعت 

افزایش یابد، که در این راستا به دنبال ایجاد فضاهای سبز گسترده هستیم.
وی افزود: کاشت 65 هکتار فضای سبز و درخت را در برنامه های سال 

جاری داریم که این طرح در حال اجرایی شدن است.
شهردار منطقه هشت قم گفت: در کاشت درخت سعی شده مشارکت 
مردمی داشته باشیم و محل هایی که در مناطق و محلات مسکن مهر است 
با مردم در زمینه نگهداری این فضاها مشارکت داشته باشیم که در این زمینه 

می توانیم نتیجه بهتری بگیریم.
سلیمانی با بیان اینکه 17 قطعه زمین در پردیسان با کاربری فضای سبز به 
مساحت 65 هکتار در حال کاشت است، عنوان کرد: این کار با هدف توسعه 
فضای سبز صورت می گیرد که در کنار آن، تکمیل دو بوستان محله ای به 
مساحت چهار هکتار با نصب وسایل بازی کودکان به صورت استاندارد و کف 

پوش شده در دستور کار قرار دارد.
را ساخت  زمینه  این  در  منطقه هشت  اقدامات شهرداری  دیگر  وی 
بزرگترین کمپینگ در بوستان غدیرعنوان کرد و گفت: افزایش روشنایی و 
ایمنی و بوستان غدیر و اجرای شبکه آب خام در این بوستان از دیگر اقدامات 

شهرداری منطقه هشت در راستای گسترش فضای سبز در قم است.

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم:

قم نیازمند 350 دستگاه
 اتوبوس شهری است

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم گفت: در سال جاری 40 
دستگاه اتوبوس جدید به ناوگان حمل و نقل عمومی شهر قم وارد می شود 

که با احتساب این تعداد هنوز نیازمند 350 دستگاه اتوبوس شهری هستیم.
حسین مومنی موحد اظهار داشت: کلانشهر قم نیازمند 700 دستگاه 
اتوبوس شهری است که متاسفانه از سال 88 تاکنون، دولت سهم خود را 
در توسعه و نوسازی ناوگان حمل و نقل عمومی و اتوبوسرانی نپرداخته است.

وی افزود: با پیگیری های شهردار قم و معاونت شهرسازی و امور زیر بنایی، 
موفق به عقد قرارداد خرید 40 دستگاه اتوبوس در سال جاری شدیم که 
انشاءالله با تحویل اتوبوس های جدید در سه مرحله از اول آذر تا پایان بهمن در 

اختیار ناوگان اتوبوسرانی قرار می دهیم.
مومنی با توصیه به شارژ یك ماهه کارت های بلیط الکترونیك توسط 
شهروندان، توسعه مراکز تهیه کارت بلیط الکترونیك را از دیگر اقدامات این 

سازمان دانست که تعداد این مراکز از 23 مرکز به 50 مرکز ارتقاء می یابد.
مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم ضمن اشاره به مجهز بودن 
تمامی اتوبوس های شهری قم به سیستم خنك کننده تاکید کرد: تمامی 
رانندگان و شرکت ها مکلف به استفاده از کولر در فصل تابستان هستند و 
شهروندان هرگونه تخلف در این مورد را به روابط عمومی و بازرسان سازمان 

اتوبوسرانی اطلاع رسانی کنند تا در اسرع وقت با متخلف برخورد شود.
وی فعالیت 130 دستگاه مینی بوس در این سازمان را مورد توجه قرار داد 
و گفت: از این تعداد 50 دستگاه داخل شهر قم و مابقی در شهرهای قنوات، 

کهك، خلجستان و سلفچگان در حال فعالیت هستند.

از 12 تا 16 خردادماه؛

1300 کیلو مواد غذایی فاسد در قم 
کشف شد

 رئیس مرکز بهداشت استان قم گفت: با انجام یک هزار و 100 نظارت 
بهداشتی، یک هزار و 300 کیلو مواد غذایی و آشامیدنی غیرقابل مصرف، تاریخ 

گذشته و یا فاسد از سطح عرضه و مصرف خارج شد.
به گزارش مرکز بهداشت استان قم، مرتضی آقاحسنی با اشاره طرح تشدید 
نظارت های بهداشتی از 12 تا 16 خردادماه جاری در قم، گفت: از این بازدیدها 
تعداد 107 مورد اختصاص به بازرسی بهداشتی از اماکن عمومی، مراکز اسکان 
زائران و مراکز طبخ مواد غذایی زائران، 388 مورد به بازدید از اماکن بین راهی 

و 605 مورد مربوط به بازرسی از مراکز تهیه و توزیع مواد غذایی بوده است.
وی اضافه کرد: در طول نظارت های بهداشتی تعداد 57 مورد نمونه برداری 
از آب انجام و تعداد 13 مورد از شکایات مردمی پیگیری، 43 مورد اخطار 
بهداشتی صادر، 19 مورد تخلف به مراجع قضایی ارجاع و 23 واحد صنفی 

پلمپ و یا به صورت موقت تعطیل شد.
رئیس مرکز بهداشت قم افزود: همچنین با توجه به اهمیت سلامت 
متصدیان عرضه مواد غذایی و دارا بودن کارت بهداشت برای کلیه کارگران 

شاغل تعداد 89 کارت بهداشت ویژه این اصناف صادر شد.
وی با اشاره به حضور جمعیت زیادی از زائران در روزهای 14 و 15 
خرداد در حرم حضرت معصومه )س( و مسجد جمکران، بیان کرد: آب های 
آشامیدنی و بهداشتی و آب صحن های مختلف این اماکن مقدس به طور 
مرتب توسط کارشناسان بهداشت محیط مورد کلرسنجی قرار گرفت و در 

مجموع تعداد 219 کلرسنجی و مقدار 45 هزار لیتر گندزدایی انجام شد.
آقاحسنی اظهار داشت: در این طرح نظارت بهداشتی 14 تیم از بازرسان 
بهداشتی در داخل شهر به خصوص محدوده اطراف حرم مطهر، مسجد 
مقدس جمکران و پارکسوارها و همچنین در ورودی های شهر، کمربندی، 

آزادراه قم – تهران و جاده اراک مستقر بودند.
به گفته وی، یک تیم دو نفره از کارشناسان بهداشت محیط به عنوان تیم 
بررسی طغیان در آزادراه قم - تهران و یک تیم دو نفره به عنوان تیم بررسی 
طغیان مستقر در داخل شهر در بخش کنترل طغیان بیماری های منطقه از 

آب و غذا مستقر بودند و نظارت می کردند.
رئیس مرکز بهداشت قم همچنین گفت: تیم سلامت معاونت بهداشتی 
با هدف پیشگیری از بیماری ها نیز در اماکن تجمعی، بیمارستان ها و مراکز 
روستایی و برقراری نظام مراقبت بیماری ها و بازدید از بخش های سرپایی و 
بستری بیمارستان ها فعالیت داشتند که در این راستا 41 مورد مشکوک به وبا 

نمونه گیری و دو مورد طغیان بیماری نیز بررسی و کنترل شد.
وی افزود: در جهت پیشگیری و کنترل بیماری هاری نیز 50 مورد حیوان 

گزیدگی پذیرش و یا مورد پیگیری قرار گرفت.

قم  استان  بهزیستی  مدیرکل 
آسیب  و  معضلات  درصد  گفت: 50 
های اجتماعی قم سرریز آسیب های 

اجتماعی استان های دیگر است.
رضا سلیقه در گفت و گویی افزود: 
در  گرفته  های صورت  بررسی  طبق 
متکدیان،  بحث  در  بهزیستی  مراکز 
دختران فراری و کودکان خیابانی، بیانگر 
این است که بیش از 50 درصد این افراد 
از سایر استان های کشور هستند که به 
دلایل مختلف از جمله دسترسی راحت 
تر و امنیت بیشتر به قم وارد می شوند. 
بخاطر  قم  شرایط  کرد:  تصریح  وی 
زائرپذیر بودن و وجود مسجد مقدس 
معصومه  حضرت  بارگاه  و  جمکران 
)س( و همچنین موقعیت جغرافیایی 
که در مسیر مواصلاتی 17 استان کشور 

قرار گرفته، جمعیت زیادی وارد این شهر و خارج می شوند 
ضمن اینکه ارتقاء امکانات و خدمات در شهرهای مبدا نیز 
می تواند انگیزه مهاجرت افراد به شهرهای بزرگ از جمله 
قم را کاهش و انگیزه بازگشت افرادی را که مهاجرت کرده 
اند را افزایش دهد. مدیرکل بهزیستی قم با اشاره به روند 
مهاجرت به شهرهای بزرگ، گفت: به طور طبیعی در چنین 
بافت هایی ازدواج های بین فرهنگی رشد قابل ملاحظه ای 
دارد و بر همین اساس مسائل و مشکلات پس از ازدواج و 
طلاق نیز زیاد می شود. وی با بیان اینکه طلاق آسیبی است 
که از اهمیت ویژه ای برخوردار است، گفت: طلاق علت های 
زیاد و بعضا پیچیده ای دارد، ولی عواملی مانند اعتیاد، مسائل 
اقتصادی، ضعف در مهارت های ارتباطی و زندگی، خیانت 
و بیماری های جسمانی از جمله عوامل مهم طلاق است. 
سلیقه با بیان اینکه باید در حوزه پیشگیری از طلاق فعالیت 
بیشتری صورت گیرد، گفت: بر اساس برنامه ریزی دقیق و 
علمی زوجین قبل و بعد از شروع زندگی مشترک در کلاس 

های آموزشی شرکت کنند تا کمتر دچار آسیب های ناشی 
از آگاهی نداشتن و یا در نهایت طلاق شوند. وی ادامه داد: 
زمانی که زوجین دچار مشکل شوند، اگر هر چه سریع تر با 
مراجعه به مراکز مشاوره برای حل آن اقدام کنند به مراتب 
نتایج بهتری می گیرند و در این صورت شاید نیاز به مراجعه 
به محاکم قضایی خانواده و انجام اقدام های قانونی نباشد. 
مدیرکل بهزیستی قم با بیان اینکه مشاوره با متقاضیان طلاق 
از موضوع های سخت و پیچیده است، گفت: افرادی که قصد 
طلاق دارند و به مراکز مشاوره مراجعه می کنند، معمولا 
انگیزه ادامه زندگی مشترک ندارند و همین امر مهارت و 
زمان زیادی برای مشاوره می طلبد تا این کار با موفقیت 

انجام شود.
وی وحدت رویه میان دستگاه های ذیربط در امر کاهش 
طلاق را ضروری دانست و گفت: باید بین دستگاه ها وحدت 
رویه و همگرایی باشد تا این اقدام ها موثرتر و منجر به نتایج 
بهتری شود و همچنین از هدر دادن امکانات و منابع نیز 
جلوگیری شود، خوشبختانه در بحث کاهش طلاق همکاری 

و تعامل خوبی بین دادگستری استان و 
بویژه مجتمع قضایی خانواده با بهزیستی 
وجود دارد که این امر در درازمدت می 
تواند تاثیر مثبتی روی برنامه های این 
حوزه داشته باشد. سلیقه با بیان اینکه 
متقاضیان  درصد   50 تا   40 حدود 
طلاق استان به مراکز بهزیستی مراجعه 
بررسی  اساس  بر  گفت:  کنند،  می 
کارشناسان در مراکز مشاوره بهزیستی، 
نداشتن مهارت های ارتباطی و زندگی، 
اعتیاد، اختلالات شخصیتی و نپذیرفتن 
مسئولیت، بیشترین فراوانی را در علت 

طلاق داشته است.
این  اساس  بر  کرد:  تصریح  وی 
بررسی ها طلاق در کشور طی سال 
های اخیر در برخی مقاطع روند نزولی 
و در برخی مقاطع دیگر روند صعودی 
داشته است و استان قم هم از این امر مستثنی نبوده است. 
سلیقه در خصوص نتایج اقدام های صورت گرفته طی سال 
های گذشته، افزود: بر اساس بررسی های صورت گرفته به 
صورت میانگین 28 درصد زوجین مراجعه کننده به مرکز 
کاهش طلاق بهزیستی سازش می کنند و معمولا بر اساس 
بررسی های دوره پیگیری، درصد بالایی از این زوجین تا 
بیش از دو سال زندگی مشترک آرامی دارند همچنین 48 
درصد از افرادی که برای طلاق به مراکز بهزیستی مراجعه 
کردند فرزند نداشته اند؛ همچنین 58 درصد از این افراد 
زیر پنج سال زندگی مشترک داشته اند که این موضوع 
بیانگر اهمیت سال های اولیه زندگی مشترک است. وی، 
افسردگی، اضطراب و اختلالات مربوط به وظایف شغلی را از 
جمله عوارض طلاق برای زوجین مراجعه کننده به این مراکز 
و مشکلاتی از قبیل اختلالات اضطرابی، گوشه گیری، افت 
تحصیلی، پرخاشگری و ترک تحصیل را از جمله عوارض و 

اختلالات ایجاد شده برای بچه های طلاق عنوان کرد.

مدیرکل بهزیستی استان قم:

 50 درصد معضلات اجتماعی در قم غیر بومی است

قابل توجه اعضاء محترم اتحادیه صنف الکتریک و تابلوساز قم

در اجرای آئین نامه اجرایی تبصره 3 ماده 22 قانون نظام صنفی 
و با عنایت به پایان مسئولیت هیئت مدیره محترم آن اتحادیه و 
لزوم برگزاری انتخابات جدید، بدینوسیله از کلیه اعضاء آن صنف 
که داوطلب عضویت در هیئت مدیره و بازرس اتحادیه خود می 
باشند تقاضا دارد با در دست داشتن مدارک ذیل از تاریخ درج این 
آگهی به مدت 10 روز  به محل هیات اجرائی بر انتخابات اتحادیه 
های صنفی مستقر در سازمان صنعت، معدن و تجارت قم واقع 
در 45 متری 15 خرداد )ساختمان معصومیه( مراجعه و نسبت به 

دریافت و تکمیل پرسشنامه اقدام نمایند.

وزارت صنعت، معدن و تجارت
سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم

کمیسیون نظارت قم
اطلاعیـــــه )نوبت دوم(

مدارک مورد نیاز جهت ثبت نام:
1 - فتوکپی پروانه کسب معتبر                                                  2 برگ

2 - فتوکپی تمام صفحات شناسنامه                                         2 برگ

3 - عکس 4*6 جدید                                                                 6 قطعه

4 - فتوکپی کارت ملی                                                               2 برگ

5 - گواهی عدم اعتیاد                                                               1 برگ

6 - فتوکپی مدرک تحصیلی                                                     2 برگ

تــــذکر:
1 - داشتن پروانه کسب معتبر دائم

2 - داوطلب موظف است شخصا نسبت به تکمیل فرم مربوطه اقدام نماید.

3 - داشتن مدرک تحصیلی دیپلم برای افراد فاقد سابقه عضویت در هیئت مدیره

4 - داشتن حداکثر 75 سال سن در زمان ثبت نام

5 - ارائه اصل مدرک الزامی است.


